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NAKON NESREĆE U BOLNICI PREMINUO PJEŠAK
Od posljedica prometne nesreće koja se do-
godila u petak, 11. listopada, oko 22.55 sati 
u Varaždinskoj ulici u Sračincu, preminuo je 
48-godišnji muškarac, izvijestila je varaž-
dinska policija. Prometna nesreća dogodila 
se na način što se pješak kretao južnim 
nogostupom Varaždinske ulice te na mjestu 
gdje nema obilježenog pješačkog prijelaza 
započeo prelaziti kolnik, a da se nije uvjerio 
da to može učiniti na siguran način.

U tom je trenutku na njega naletjelo osobno 
vozilo kojim je iz smjera Varaždina u smjeru 
Majerja, upravljala 34-godišnjakinja.
Pješak je uslijed udara odbačen na južnu 
prometnu traku, pri čemu je ozlijeđen. 
Medicinska mu je pomoć pružena u Općoj 
bolnici Varaždin, gdje je danas, 13. listo-
pada, preminuo od posljedica zadobivenih 
ozljeda. Nakon prouzročene prometne 
nesreće, vozačica je napustila mjesto do-

gađaja. Istu su naknadno pronašli policijski 
službenici na adresi stanovanja. Također 
je utvrđeno da je vozilom upravljala u 
vrijeme kad joj je vozačka dozvola ukinuta 
rješenjem Policijske uprave varaždinske do 
15. svibnja 2026. godine. Ista je uhićena 
te po dovršenom kriminalističkom istraži-
vanju uz kaznenu prijavu za kazneno djelo 
nepružanje pomoći, predana pritvorskom 
nadzorniku Policijske uprave varaždinske.

AKTUALNO

Za mnoge srednjoškolce 
utorak, 8. listopada bio je 
uobičajan dan. No, ne i za 
učenike Gospodarske, Srednje 
strukovne i Graditeljske, pri-
rodoslovne i rudarske škole u 
Varaždinu.

Naime, taj dan oko 8 sati 
Gospodarska škola Varaždin 
zaprimila je e-mail s poru-
kom da je u školi postavljena 
bomba.

Ravnateljica Jasminka Ke-
lemen o tome je obavijestila 
policiju i osnivača škole, Va-
raždinsku županiju.

Evakuacija
– Policijski službenici PU 

varaždinske poduzimaju sve 
po protokolu. Svi učenici su 
u pratnji djelatnika škole i 
policijskih službenika organi-
zirano napustili zgradu škole 
te su na sigurnom. Zbog bli-
zine Srednje strukovne škole 
Varaždin, učenici i djelatnici 
te škole su također po uputi 
policije organizirano napustili 
zgradu. Policija osigurava obje 
školske zgrade – pojasnili su 
tada iz Varaždinske županije.

– Policijski službenici su na 
terenu, a stižu i pirotehniča-
ri – istaknuli su tada iz PU 
varaždinske.

Email poruka glasila je da će 
škola biti “dignuta u zrak”, a 
isti email dobila je sat kasnije 
Graditeljska, prirodoslovna i 
rudarska škola te su njihovi 
djelatnici i učenici također 
evakuirani na sigurno.

– U obje škole je obavljen 
protueksplozijski pregled ko-
jim nisu pronađena eksploziv-
na sredstva. Policijski službe-
nici nastavljaju daljnji rad na 
utvrđivanju svih okolnosti i 
pronalasku počinitelja ovog 
kaznenog djela – izvijestila je 
PU varaždinska.

Do dovršetka broja počini-
telj ili počinitelji nisu prona-
đeni. Za isto kazneno djelo 

Sustav ocjenjivanja, natjecateljski duh i stalna očekivanja “uspjeha” mogu kod njih stvoriti osjećaj da nisu dovoljno dobri ili da ne mogu zadovoljiti očekivanja. Ponekad ovakav pritisak izaziva ogromnu 
frustraciju kod učenika s kojom se oni ne znaju adekvatno nositi pa kreiraju ponašanja koja im se naizgled čine kao rješenje – ističe doc. dr. sc. Eva Brlek, prof. reh., psihoterapeut.

Pokušaji izražavanja duboke unutarnje napetosti, 
frustracije ili osjećaja bespomoćnosti kod djece

U GOSPODARSKOJ I GRADITELJSKOJ, PRIRODOSLOVNOJ I RUDARSKOJ ŠKOLI U VARAŽDINU LAŽNE DOJAVE O BOMBI

lažnog uzbunjivanja počini-
telju prema Kaznenom zakonu 
prijeti i do tri godine zatvora.

No, zbog čega se srednjoš-
kolci igraju s takvim stvarima?

Izbjegavanje
– Lažne dojave o bombi, 

poput nedavnog slučaja u 
srednjoj školi u Varaždinu, 
često su odraz složenih psiho-
loških i socijalnih čimbenika 
koji djeluju na mlade. Kao 
psihoterapeut, istaknula bih 

da su lažne dojave u školskom 
kontekstu najčešće pokušaji 
izražavanja duboke unutar-
nje napetosti, frustracije, ili 
osjećaja bespomoćnosti kod 
djece. Mogu biti i način na 
koji učenici, bilo pojedinačno 
ili u grupi, traže pozornost ili 
način da izbjegnu određene 
situacije koje doživljavaju kao 
preplavljujuće. Učenici su 
danas pod velikim pritiskom 
– od akademskih očekivanja 
koje su sami sebi nametnuli, 

ili su ih pak nametnuli rodi-
telji ili okolina, kompleksnih 
društvenih odnosa, do utje-
caja društvenih mreža i su-
vremenih medija. Sustav ocje-
njivanja, natjecateljski duh i 
stalna očekivanja “uspjeha” 
mogu kod njih stvoriti osjećaj 
da nisu dovoljno dobri ili da 
ne mogu zadovoljiti očekiva-
nja. Ponekad ovakav pritisak 
izaziva ogromnu frustraciju 
kod učenika s kojom se oni 
ne znaju adekvatno nositi pa 

kreiraju ponašanja koja im 
se naizgled čine kao rješenje 
– ističe doc. dr. sc. Eva Brlek, 
prof. reh., psihoterapeut.

Ističe da je mentalno zdrav-
lje djece danas posebno osjet-
ljivo zbog brojnih promjena i 
izazova s kojima se suočavaju.

– Oni često nemaju razvije-
ne alate za suočavanje sa stre-
som, tjeskobom i pritiskom. 
Također, mentalno zdravlje 
djece i mladih nerijetko je 
narušeno osjećajem nesigur-

nosti, anksioznosti ili depre-
sije, što se dodatno pojačava 
u okolnostima poput pande-
mije, ekonomske nesigurnosti 
ili obiteljskih problema. Lažne 
dojave mogu biti rezultat 
potrebe za kontrolom u situ-
acijama kada se djeca osjećaju 
preplavljeno ili nisu naučili 
kako se nositi s očekivanjima 
i stresorima – dodala je Brlek.

Nekako smo dojma da sred-
njoškolcima prije 20 godina 
takve stvari nisu padale ni na 
pamet. Kako uopće spriječiti 
da se te lažne dojave ne po-
navljaju?

Prevencija
– Preventivno djelovanje u 

sprječavanju lažnih dojava i 
sličnih problema zahtijeva za-
jednički pristup škole, obitelji 

i zajednice. Ključno je pružiti 
podršku, educirati učenike o 
mentalnom zdravlju te stvo-
riti okruženje u kojem mogu 
sigurno razgovarati o svojim 
problemima, strahovima i 
pritiscima. Također, škole i ro-
ditelji trebaju surađivati kako 
bi razvili strategije za smanje-
nje stresa i pružili mladima 
potrebne alate za suočavanje 
s izazovima svakodnevnog ži-
vota – ističe Brlek iz Kabineta 
Nueva, te dodaje da bi odgojno 
obrazovne ustanove bi trebale 
proaktivno raditi na sprječa-
vanju nasilja i isključenosti 
među učenicima, jer često 
upravo ti problemi doprino-
se osjećaju bespomoćnosti i 
potrebi za skretanjem pažnje 
destruktivnim ponašanjem.

– U današnjem svijetu pre-
punom brzih promjena na-
glasak ne treba biti isključivo 
na realizaciji kurikuluma i is-
hoda već na razvoju socijalno 
emocionalnih kompetencija 
s kojima velik broj učenika 
ima poteškoće. U svakodnev-
nom radu s adolescentima 
uviđam kako mladi nemaju 

Za isto kazneno 
djelo lažnog 
uzbunjivanja 
počinitelju prema 
Kaznenom zakonu 
prijeti i do tri 
godine zatvora

Do dovršetka 
broja počinitelj 
ili počinitelji nisu 
pronađeni

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com

Znanstvena istraživanja o lažnim dojavama
Psihoterapeutkinja Eva Brlek ističe da iako je 
specifična tema lažnih dojava o bombama re-
lativno rijetka u znanstvenim istraživanjima, 
opširna literatura o rizičnim ponašanjima kod 
djece i adolescenata pruža vrijedne uvide.

– Većina istraživanja se fokusira na čim-

benike poput impulzivnosti, antisocijalnog 
ponašanja, problema u regulaciji emocija 
te utjecaja vršnjaka i obitelji. Studija iz 
2014. godine objavljena u Journal of Youth 
and Adolescence istraživala je čimbenike 
povezane s rizičnim ponašanjem adolesce-
nata, uključujući kriminalna ponašanja poput 

lažnih dojava. Autori su identificirali pove-
zanost između niskog socioekonomskog 
statusa, obiteljskih konflikata, nedostatka 
roditeljske podrške te niske emocionalne 
regulacije s povećanom vjerojatnošću za 
ovakva ponašanja. Druga relevantna stu-
dija objavljena u Child Psychiatry & Human 
Development (2017.) naglašava povezanost 
između impulzivnosti, anksioznosti i antiso-
cijalnog ponašanja kod djece, identificirajući 
skupinu adolescenata koji su podložniji 
donošenju impulsivnih odluka koje imaju 
društvene ili pravne posljedice, poput lažnih 

dojava. Djeca sklona lažnim dojavama često 
dolaze iz konteksta obilježenih stresom, 
problemima u mentalnom zdravlju ili slože-
nim socijalnim odnosima. Prepoznati rizične 
faktore važno je kako bi se na vrijeme pružila 
podrška i smanjio rizik od ovakvih ponašanja. 
Ključni čimbenici uključuju impulzivnost, 
probleme u regulaciji emocija, socijalne 
pritiske te izloženost stresu u obitelji i školi. 
Uloga škole, obitelji i zajednice presudna je 
u stvaranju okruženja koje potiče zdravo 
emocionalno izražavanje i suočavanje sa 
stresom – ističe. 
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SDP je prošog tjedna predstavio Brunu Istera kao svog kandidata za župana. Donijeli smo 
jednoglasno odluku o našem kandidatu za varaždinskog župana, a to je čovjek koji će zasigurno 

promijeniti tijek Varaždinske županije u jedno dostojanstvenu i dostojnu županiju. Naš kandidat, 
budući župan je osoba koja nije političar već je prije svega profesionalac i sjajan organizator te 

konstruktivni suradnik, poručila je Barbara Antolić Vupora

U utrci za župana Stričak, 
Ister, Lukačić, Čačić…

Za otprilike pola godine odr-
žat će se lokalni izbori. U svibnju 
2025. godine birat ćemo nove 
gradonačelnike, načelnike i 
župane. Iako se čini da je još 
poprilično daleko do izbora, 
barem ljudima koji ne prate 
politiku, kampanja već kao da 
je počela. Očito je to po intenzi-
viranju političkih prepucavanja, 
a političari koriste svaku priliku 
za ˝okršaje .̋

Osim toga, već su poznata i 
neka imena kandidata. Prošli 
ponedjeljak, SDP je objavio 
kako u utrku za varaždinskog 
župana šalju Brunu Istera, direk-
tora varaždinske gradske tvrtke 
Varkom. Ister je diplomirani 
inženjer elektrotehnike s boga-
tim iskustvom u varaždinskim 
tvrtkama, ali i iskustvom preko 
30 godina u privatnom sektoru 
kao vlasnikom tvrtke VING u 
području elektroenergetike i 
elektroničkih instalacija. 

Predstavljajući njegovu kan-
didaturu predsjednica SDP-a 
Varaždinske županije Barbara 
Antolić Vupora, posebno je ista-
knula njegovu najveću prednost 
– to što nije političar.

- Bruno Ister je prije svega 
profesionalac, sjajan organizator, 
vrlo konstruktivan suradnik. 
Osoba koja je ostvarena i do-
kazana u privatnom sektoru, 
a posljednjih tri godine i kao 
jedan od najuspješnijih direktora 
javnog vodovodnog poduzeća u 
Hrvatskoj. On ne dijeli ljude na 
SDP-ovce i HDZ-ovce, nego na 
stručne i nestručne, na sposobne 
i nesposobne, odgovorne i neod-
govorne, poštene i nepoštene. 
– ističe Vupora. 

Sličnu taktiku su SDP-ovci na-
pravili na prošlim lokalnim izbo-
rima kandidiravši „nepolitičara“ 
i menadžera Nevena Bosilja za 
gradonačelnika Varaždina pobi-
jedivši tada karijernog političara 
i „teškaša“ Čehoka. Upravo zato 
misle kako baš kao takav Bruno 
Ister predstavlja „iznimku i 
istinsko osvježenje za ovu toli-
ko opterećenu političku scenu 

u Varaždinskoj županiji, gdje 
isluženi i frustrirani političari 
neprekidno dosađuju građane 
svojim svađama“. 

SDP ozbiljno računa na veliku 
podršku građana Varaždina gdje 
njihovu utvrdu vodi gradonačel-
nik Bosilj koji je pružio snažnu 
podršku Isterovoj kandidaturi.

- Kada smo prije tri godine 
preuzeli odgovornost za uprav-
ljanjem gradom jedan od glavnih 
ljudi koji mi je u tome pružio po-
dršku bio je Bruno Ister. Bez nje-
ga danas ne bismo imali završe-
nu aglomeraciju u Varaždinskoj 
županiji, cesta Varaždin-Ivanec 

bi bila još u onakvom stanju 
kakvu ju je ostavila prethodna 
vlast, a o pročistaču ne trebam ni 
trošiti riječi – bavili su se njime i 
europski uskok i DORH. Radi se 
o izuzetno kvalitetnoj osobi koja 
je svojim radom kao direktor 
VARKOM-a, a prije toga kroz 
njegove privatne tvrtke, poka-
zao da zna i može. – istaknuo 
je Bosilj. 

Isteru čak i politički oponenti 
priznaju njegovu profesionalnost 
i stručnost, no vide problem u 
manjku političkog iskustva. Ister 
će definitivno morati poraditi na 
vidljivosti, što u proteklo vrijeme 
nastoji snažnijom prisutnošću 
na različitim događajima diljem 
županije i društvenim mrežama. 
Dodatan impuls u tom smislu 
pokušat će napraviti izborom 
zamjenika župana, mladim va-
raždinskim SDP-ovcem Lovrom 

Lukavečkim. Lukavečki je već na 
ovim parlamentarnim izborima 
dobio velikih 4657 glasova, što je 
više u Varaždinskoj županiji od 
brojnih starijih političara poput 
bivšeg župana Čačića. On ističe 
kako je to pokazatelj da ljudi 
u Varaždinskoj županiji traže 
osvježenje. 

- Mladi više nisu sporedni 
akteri, oni nisu samo proma-
trači politike – oni su prije 
svega pokretači promjena. Naš 
entuzijazam, naša energija, ino-
vativnost i želja za promjenama 
je ono što ovoj županiji kronično 
nedostaje. I zato sam siguran da 
se ova bitka za pristojnu i tre-
zvenu županiju može dobiti ako 
u nju uđemo zajedno, odlučno, 
s mladenačkim zanosom i isku-
stvom kojeg imamo. – zaključio 
je Lukavečki. 

Politička dinamika u Varaž-
dinskoj županiji se sve više 
zahuktava, a SDP je očito pre-
poznao moment slabljenja starih 
političkih aktera Čačića i HNS-a 
te se nastoji pozicionirati kao 
k ljučni oponent aktualnom 
HDZ-ovom županu Anđelku 
Stričaku. 

Za poziciju župana pretendira 
i HNS-ov Krunoslav Lukačić. 
Iako je postojala opcija da Luka-
čića podrže stranke političkog 
centra, zasad nema nikakvih 
konkretnih dogovora.

Izgledno je da će se opet kandi-
dirati politički veteran iz redova 
Reformista Radimir Čačić. Iako 
su ga mnogi spremali u političku 
mirovinu, očito je da ne odustaje.

HDZ još nije objavio ime kan-
didata, ali neslužbeno se može 
doznati da će u utrku po novi 
mandat aktualni župan Anđelko 
Stričak.

Moguće je da će biti još kan-
didata, a zasigurno će pojedi-
ne opcije ići samo s listom za 
Skupštinu. 

Što se pak tiče kandidata za 
načelnike i gradonačelnike, još 
uvijek nema službenih kandida-
tura, ali za sad je izgledno da će 
se većina boriti za novi mandat.

Sustav ocjenjivanja, natjecateljski duh i stalna očekivanja “uspjeha” mogu kod njih stvoriti osjećaj da nisu dovoljno dobri ili da ne mogu zadovoljiti očekivanja. Ponekad ovakav pritisak izaziva ogromnu 
frustraciju kod učenika s kojom se oni ne znaju adekvatno nositi pa kreiraju ponašanja koja im se naizgled čine kao rješenje – ističe doc. dr. sc. Eva Brlek, prof. reh., psihoterapeut.

Pokušaji izražavanja duboke unutarnje napetosti, 
frustracije ili osjećaja bespomoćnosti kod djece IZBORI TEK DRUGE GODINE, ALI KAMPANJA TRAJE

U GOSPODARSKOJ I GRADITELJSKOJ, PRIRODOSLOVNOJ I RUDARSKOJ ŠKOLI U VARAŽDINU LAŽNE DOJAVE O BOMBI

razvijene načine rješavanja 
sukoba, komunikacije i emo-
cionalne regulacije, a upravo 
su to vještine koje će im u 
životu biti itekako potrebne. 
Naglasila bih važnost uloge 
obitelji, posebice roditelja koji 
bi naglasak trebali staviti na 
građenje povjerenja s djecom 
kroz redovnu i otvorenu ko-
munikaciju. Važno je da djeca 
osjećaju kako mogu podijeliti 
svoje probleme, strahove ili 
stresove bez straha od osude 
ili kazne. Naglasila bih kako 
roditeljima uvijek kažem: 
Mentalno zdravlje vaše djece, 
važnije je od ocjena. S obzirom 

na utjecaj društvenih mreža, 
roditelji trebaju pratiti online 

prisutnost svoje djece, ali i 
razgovarati s njima o sigur-
nom korištenju interneta. 

Važno je educirati djecu o 
posljedicama širenja lažnih 
informacija, uključujući laž-
ne dojave. Prevencija lažnih 
dojava i sličnih incidenata za-
htijeva holistički pristup, gdje 
svaka strana – škola, obitelj i 
zajednica – igra ključnu ulogu 
u stvaranju sigurnog i podrža-
vajućeg okruženja za djecu i 
mlade. Kroz sustavnu eduka-
ciju, otvorenu komunikaciju 
i pružanje podrške, moguće 
je stvoriti okruženje u kojem 
se učenici osjećaju shvaćeno i 
sigurno, smanjujući potrebu 
za destruktivnim ponašanji-
ma – zaključuje Brlek.

Mentalno zdravlje 
djece danas je 
posebno osjetljivo 
zbog brojnih 
promjena i izazova 
s kojima se 
suočavaju

ŽDO TRAŽI STROŽU KAZNU ZA ZDENKA JAROŠA
Županijsko državno odvjetništvo u 
Varaždinu podnijelo je žalbu protiv pr-
vostupanjske presude Županijskog suda 
u Varaždinu kojom je Zdenko Jaroš (56) 
proglašen krivim zbog počinjenog ka-
znenog djela teškog ubojstva i osuđen 
na kaznu dugotrajnog zatvora u trajanju 
od 30 godina.
On je proglašen krivim da je 10. srpnja 
2018. godine, u skladišnom prostoru u Va-

raždinu, na okrutan način i iz koristoljublja 
hicima iz pištolja usmrtio 44-godišnjeg 
Dejana Petrekovića.
Državno odvjetništvo smatra kako izre-
čena kazna zatvora nije adekvatna te-
žini počinjenog kaznenog djela i drugim 
okolnostima utvrđenima u odnosu na 
okrivljenika te je predloženo da se okriv-
ljeniku izrekne kazna dugotrajnog zatvora 
u trajanju od četrdeset godina. (it)

Kandidat za 
zamjenika bit 
će predsjednik 
varaždinskog 
Gradskog vijeća 
i predsjednik 

Foruma mladih 
SDP-a Lovro 
Lukavečki

Anđelko Stričak

Radimir ČačićKrunoslav Lukačić

Bruno Ister

DOC. DR. SC. EVA BRLEK, PROF. REH., PSIHOTERAPEUT

Ranije generacije srednjoškolaca 

nisu morale balansirati s toliko 
različitih zahtjeva i nesigurnosti

Psihoterapeutkinja Eva Brlek 
ističe da se današnji srednjoškolci 
suočavaju s brojnim izazovima 
koji su se značajno promijenili u 
posljednjih 10 do 20 godina.

– Iako su neki problemi, poput 
akademskog i vršnjačkog pritiska, 
uvijek prisutni, moderni faktori 
poput tehnologije, društvenih 
mreža i globalnih problema obliku-
ju nove izazove za mlade. Ključna 
promjena u posljednjih desetak 
godina je rastući problem mental-
nog zdravlja među adolescentima. 
Prema najnovijim statistikama, 
oko 20% adolescenata danas ima 
poteškoće u području mentalnog 
zdravlja, uključujući anksioznost, 
depresiju, poremećaje u ponaša-
nju i emocionalnu nestabilnost. 
No, zabrinjavajući je podatak da 
samo jedan od pet mladih koji se 
suočavaju s ovim problemima za-
pravo dobije adekvatnu pomoć. To 
znači da veliki broj srednjoškolaca 
prolazi kroz ozbiljne emotivne i 
psihološke krize bez odgovarajuće 
podrške, što može imati dugoroč-
ne posljedice na njihov razvoj, 
uspjeh i opću dobrobit – ističe 
doc. dr. sc. Eva Brlek, prof. reh., 
psihoterapeut.

Dodaje da društvene mreže 
igraju veliku ulogu u ovome.

– Mladi danas provode značajan 
dio svog vremena online, gdje su 
izloženi idealiziranim prikazima 
života drugih, što često dovodi 
do osjećaja nesigurnosti, anksio-
znosti i depresije. Cyberbullying, 
FOMO (strah od propuštanja), 
stalne usporedbe s drugima i 
pritisak da izgledaju i ponašaju se 
na određeni način dodatno poja-
čavaju ove probleme. Prije 10 ili 20 
godina, društvene mreže nisu bile 
sastavni dio života srednjoškolaca, 
pa su pritisci koji dolaze s online 
prisutnošću bili mnogo manji. Po-
red digitalnih izazova, akademski 
pritisak danas je također znatno 
veći. Mladi osjećaju da moraju 
biti uspješni na svakom koraku 

kako bi se istaknuli u sve kon-
kurentnijem svijetu obrazovanja 
i tržišta rada. To stvara dodatan 
stres koji negativno utječe na 
njihovo mentalno zdravlje. Ranije 
generacije srednjoškolaca bile su 
suočene s akademskim pritiscima, 
ali nisu morale balansirati s toliko 
različitih zahtjeva i nesigurnosti – 
dodaje Brlek.

Naime, sve više mladih osjeća 
i teret globalnih problema poput 
političkih sukoba i socijalne ne-
pravde.

– Ova svijest o globalnim kriza-
ma stvara osjećaj bespomoćnosti, 
anksioznosti i nesigurnosti za 
budućnost. Iako su i prethodne 
generacije imale svoje izazove, 
današnji srednjoškolci izloženi su 
većem broju informacija o ovim 
problemima, često bez konkretnih 
rješenja, što dodatno otežava 
njihovu sposobnost da se nose s 
tim. S obzirom na sve ove faktore, 
mentalno zdravlje mladih postaje 
jedno od najvažnijih pitanja da-
našnjice. Nažalost, mnogi od njih 
osjećaju se stigmatizirano ili ne 
znaju kome se obratiti kada se 
suoče s psihološkim poteškoćama, 
što znači da preventivni programi i 
dostupnost profesionalne pomoći 
moraju biti prioritet – zaključuje.
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Projekti i gradnja cestovne i 
željezničke infrastrukture bile 
su glavne teme prošlotjedne 
konferencije ˝Hrvatski sjever: 
brze ceste i/ili željeznica˝ koja 
je održana u hotelu Turist u 
Varaždinu.

Konferencija je okupila čak 
četvoricu župana, domaćina 
Anđelka Stričaka i njegove 
kolege iz Međimurske, Kra-
pinsko-zagorske i Kopriv-
ničko-križevačke županije, 
Matiju Posavca, Željka Kolara i 
Darka Korena, a uz njih i čelne 
ljude Hrvatskih željeznica i 
Hrvatskih cesta, Ivana Kršića 
i Alena Leverića te čelnike 
najvećih gradova i općina sa 
sjevera.

- Samo u Varaždinskoj žu-
paniji živi 160.000 stanovni-
ka, imamo registrirano oko 
115.000 vozila, a trenutno 
se odvija investicijski ciklus 
vrijedan više od 400 milijuna 
eura, od čega 200 milijuna u 
javnu infrastrukturu, a 200 
milijuna u gospodarstvo. Te 
brojke govore koliko su važna 
ulaganja u prometnice, po-
sebno u brze ceste na koje će 
biti preusmjeren gusti teretni 
i ostali promet koji se sada od-
vija po naseljenim mjestima. 
Cilj je i bolja povezanost sa 
sjedištima susjednih županija, 
što ne samo da će dati zamah 
gospodarstvu, nego time po-
većavamo sigurnost na našim 
prometnicama. Ove godine 

Zajedno s Hrvatskim cestama smo odredili rok da u narednih pet godina, osim brze ceste od Varaždina do Krapine, odradimo i sve pripremne radnje za izgradnju Podravske magistrale, kao i da definiramo nastavak obilaznice od Varaždina prema Čakovcu, najavio je varaždinski župan Stričak

Hoće li se i kada napokon izgraditi brza cesta od Varaždina do 
Krapine, Podravska magistrala i obilaznica prema Čakovcu?

PROJEKTI KOJI SE ČEKAJU VIŠE OD DVADESET GODINA

Župan Međimurske županije 
Matija Posavec osvrnuo se na 
provedbu izbora za ravnatelja 
Županijske bolnice Čakovec.

- Žao mi je i razočaran sam 
zbog ovakvog događaja i cije-
log procesa koji traje već duže 
od godinu dana. Pokazalo se, 
nažalost, da sam cijelo vrije-
me bio u pravu, da je reforma 
zdravstva u posljednjih godinu 
dana služila isključivo za preu-
zimanje osnivačkih prava i na 
taj način odlučivanja o razvoju 
zdravstvenog sustava na ne-
kom području, imenovanjem 
stranački podobnih članova 
upravnih vijeća i odabirom 
stranačkog ravnatelja, bez ob-
zira što dosadašnjem ravnatelju 
Županijske bolnice Čakovec 
nije završio mandat, niti su se 
u provedbi izbora uvažavane 
preporuke, poput one da je da 
bi ravnatelj trebao imati zavr-
šeno stručno usavršavanje iz 
upravljanja u zdravstvu. Nisu 
poštivane ni odredbe da se s 

vlasnicima i dosadašnjim osni-
vačima konzultira o procesu 
razvoja zdravstvenog sustava, 
upravljanja bolnicom kao se-
kundarnom zdravstvenom 
ustanovom, te da se razvoj 
koordinira s ostalim zdravstve-
nim ustanovama čija osnivačka 
prava su ostala u ingerenciji 
regionalne samouprave. U tom 

kontekstu, odluke o odabiru 
članova upravnog vijeća i izbor 
ravnatelja donosile su se na 
krivim mjestima. Birali su se 
ljudi bez iskustva upravljanja 
zdravstvenim sustavom i to 
su principi kojima se jasno i 
čvrsto protivim. To se tako ne 

radi. I to se, uostalom, vidi i po 
općem dojmu naših građana - 
istaknuo je župan Posavec.

U ovom slučaju se ne radi 
o pitanju nečijega ega, tko je 
pobijedio ili nije, već je ključ-
no pitanje hoće li Županijska 
bolnica Čakovec i razvoj zdrav-
stvenog sustava u Međimurju 
biti državi veći prioritet, nego 
je to bilo kada je o našem 
zdravstvenom sustavu brinula 
Međimurska županija, ističe 
Posavec i dodaje da se nada da 
će država u svojim prioritetima 
brinuti o potrebama pacijenata.

Navodi i da članovi novo-
ga Upravnog vijeća Župa-
nijske bolnice Čakovec, koje 
je imenovao HDZ, prilikom 
razgovora s kandidatima za 
ravnatelja bolnice, kandidatu 
Nikoli Hrenu nisu postavili 
nijedno jedino pitanje vezano 
uz njegovo viđenje daljnjeg 
razvoj našega zdravstva.

- Na osnovu te činjenice, sada 
ja postavljam pitanje svima – 

Umjesto da se gradi palijativni centar i razmišlja o pacijentima, HDZ se bavi kadroviranjem
ŽUPAN MATIJA POSAVEC KOMENTIRAO IMENOVANJE NOVOG RAVNATELJA BOLNICE

Mi, Međimurci, se 
moramo oduprijeti 

porobljavanju 

institucija na 

našem području

PIŠE: AMALIJA ŠAŠEK

asasek@regionalni.com
˝Željeznice kao budućnost, 
željeznički prijelazi kao 
sadašnjost” bio je naziv 

drugog panela na kojem su, 

uz člana Uprave Hrvatskih 
cesta Alena Leverića, 
sudjelovali saborski 

zastupnik i gradonačelnik 
Grada Koprivnice Mišel 
Jakšić, saborski zastupnik 
i gradonačelnik Grada 
Ludbrega Dubravko Bilić, 
saborski zastupnik i zamjenik 

gradonačelnika Grada 
Varaždina Miroslav Marković, 
gradonačelnica Grada 
Čakovca Ljerka Cividini i 
gradonačelnik Grada Novoga 
Marofa Siniša Jenkač, a uz 
njih je svoja iskustva iznio 

Boris Kos, direktor tvrtke Kos 
transporti.

Važna su u ulaganja u prometnice, 
posebno u brze ceste, na koje će biti 

preusmjeren gusti teretni i ostali promet koji 
se sada odvija po naseljenim mjestima. Cilj 
je i bolja povezanost sa sjedištima susjednih 
županija, a time povećavamo i sigurnost na 
našim prometnicama.”

ANĐELKO STRIČAK

smo raspravu proširili i na že-
ljeznice, jer smatramo da, gdje 
god je moguće, prijevoz treba 
kombinirati. Osim što je bitno 
da prijevoz bude dostupan, 
bitno je da bude ekološki pri-
hvatljiv i što jeftiniji – rekao je 
župan Stričak.

Važni projekti
Napomenuo je da očekuje 

da ove godine započne iz-
gradnja prve dionice brze 
ceste od Varaždina do Cerja 
Tužnog, za koju je odabran 
izvođač radova, a preostaje 
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nost ubrzavanja realizacije 
projekata.

- Dvadeset godina smo se 
borili za gradnju obilaznice 
Čakovec – Varaždin, kako 
bismo rasteretili pravac ko-
jim danas dnevno prođe oko 
22.000 vozila i koji prolazi 

jednom od najvećih općina u 
Hrvatskoj – općinom Nedeli-
šće. To su argumenti koji po 
pravilima struke ovaj projekt 
svrstavaju u prioritete. Radi 
se o 10 kilometara, za koje su 
radovi ugovoreni 27. lipnja 
2024., no do danas, 102 dana 

još rješavanje manjeg dijela 
imovinsko-pravnih odnosa.

– Zajedno s Hrvatskim ce-
stama smo odredili rok da u 
narednih pet godina, osim 
brze ceste od Varaždina do 
Krapine, odradimo i sve pri-
premne radnje za izgradnju 
Podravske magistrale, kao i 
da definiramo nastavak obi-
laznice od Varaždina prema 
Čakovcu. Kad govorimo o 
prometu, pred nama je dosad 
nikad viđeni investicijski ci-
klus – naveo je župan Stričak.

Župan Međimurske župa-
nije Matija Posavec posebno 
je istaknuo potrebu da se 
projekti vezani uz prometnu 
povezanost ubace u petu brzi-
nu, te da Međimurje svakako 
bude dio tih projekata.

- I građanima Međimurja 
mora se omogućiti da u najkra-
ćem mogućem roku mogu od 
Kotoribe i Čakovca vlakom sti-
ći do Zagreba i drugih dijelova 
Hrvatske. To je jedini način da 
se gospodarstvo Međimurske 
županije nesmetano razvija, 
te da svim našim građanima 
povećamo kvalitetu života - 
istaknuo je župan Posavec.

Odlučnost i volja
Podsjetio je da je granica 

Hrvatske na Muri.
- Nije dobro da se projekt po-

vezivanja i moderniziranja že-
ljezničkog ili cestovnog pravca 
naziva, primjerice Varaždin 
– Krapina, već bi moralo biti 
Čakovec – Varadžin – Krapi-
na - naglasio je župan Matija 
Posaveca apostrofirajući važ-

Zajedno s Hrvatskim cestama smo odredili rok da u narednih pet godina, osim brze ceste od Varaždina do Krapine, odradimo i sve pripremne radnje za izgradnju Podravske magistrale, kao i da definiramo nastavak obilaznice od Varaždina prema Čakovcu, najavio je varaždinski župan Stričak

Hoće li se i kada napokon izgraditi brza cesta od Varaždina do 
Krapine, Podravska magistrala i obilaznica prema Čakovcu?

PROJEKTI KOJI SE ČEKAJU VIŠE OD DVADESET GODINA

Umjesto da se gradi palijativni centar i razmišlja o pacijentima, HDZ se bavi kadroviranjem
ŽUPAN MATIJA POSAVEC KOMENTIRAO IMENOVANJE NOVOG RAVNATELJA BOLNICE

ako imate novoga kandidata 
koji se javlja na natječaj za 
ravnatelja ustanove kojom vi 
upravljate, i vi njemu ne po-
stavite nijedno jedino pitanje o 
planovima, projektima i izazo-

vima – može značiti samo dvije 
stvari: da na to mjesto kandidat 
dolazi po zadatku ili ljude koji 
vrše izbor ne interesira što će 
biti s daljnjim razvojem naše 
bolnice. I jedno i drugo je loše 

i opasno - naglašava župan 
Posavec.

Sukladno članku 86 a Za-
kona o zdravstvenoj zaštiti na 
izbor ravnatelja treba pribaviti 
prethodno mišljenje izvršnog 

Proteklih 
mjeseci HDZ-

ovci su se bavili 

kadroviranjem, 

te istovremeno 

ignorirali molbe 

i apele da 

Ministarstvo izda 
suglasnost da 

se počne graditi 
palijativni centar 

tijela jedinice regionalne sa-
mouprave, u ovom slučaju 
Međimurske županije. Župan 
Matija Posavec dat će negativ-
no mišljenje. Time će, kaže, 
dati priliku i ministru i Uprav-
nom vijeću da još jednom 
razmisle, odnosno obrazlože 
izbor novog ravnatelja.

- Mi, Međimurci, se mora-
mo oduprijeti porobljavanju 
institucija na našem području 
– kaže Posavec i dodaje da 
sve državne institucije vode 
HDZ-ovci.

- Nadam se da se sada neće 
događati da novi ravnatelj 
krene u obračun sa stručnim 
osobljem što potencijalno 
može dovesti i do odljeva 
stručne radne snage. Nadam 
se da novi ravnatelj, bude li 
potvrđen, neće pristati biti 
marioneta političkog razmi-
šljanja, već motiviran brigom 
o kvaliteti usluge i boljitku 
pacijenata naše Bolnice - ističe 
međimurski župan i dodaje 

kako želi vjerovati da se neće 
zaustavljati projekti, ukidati 

odjeli i l i pripajati drugim 
bolnicama.

- Proteklih mjeseci HDZ-ov-
ci su se bavili kadroviranjem, 
te istovremeno ignorirali moje 
molbe i apele da Ministarstvo 

izda suglasnost da počnemo 
graditi palijativni centar za 
koji imamo građevinsku do-
zvolu. Da nam nisu oduzeli 
upravljačka prava nad Bolni-
com, danas bismo imali diza-
lice nad palijativnim centrom 
- rekao je župan o važnom pro-
jektu za Međimursku županiju 
koji je “na čekanju”.

Dodajmo da je odluka župa-
nijske Skupštine o zahtjevu za 
ocjenom ustavnosti Zakona o 
zdravstvenoj zaštiti još uvijek 
je u razmatranju na Ustavnom 
sudu.

- Ono što mogu obećati gra-
đanima Međimurja, pacijen-
tima i zaposlenicima Bolnice 
jest da ću se boriti po svaku 
cijenu i u bilo kojim uvjetima. 
Bez obzira tko je na drugoj 
strani i tko raspolaže poluga-
ma moći i utjecaja, od borbe 
za vrijednosti Međimurja, za 
naše ljude i naše principe, neću 
odustati – poručio je na kraju 
Posavec.

Šest milijardi eura ulaganja u željeznice
Predsjednik Uprave Hrvatskih željeznica 

Ivan Kršić najavio je da se u sljedećih deset 
godina u željeznice planira uložiti još oko šest 
milijardi eura.

- U četiri sjeverne županije je u zadnjih osam 
godina uloženo ukupno 350 milijuna eura, a u 
sljedećih četiri do pet godina planiramo uložiti 
još 300 milijuna eura. Na području tih četiriju 
županija završili smo projekt modernizacije i 
elektrifikacije pruge na dionici Zaprešić – Za-
bok, kao i izgradnju pruge na dionici Gradec 
– Sveti Ivan Žabno. Bitno je napomenuti i 
da smo završili projekt obnove pruge Savski 
Marof – zapadni kolodvor – glavni kolodvor 
Zagreb, što nije na području sjevernih župani-
ja, ali je važno u kontekstu bolje povezanosti 
sjevera sa Zagrebom. U planu je kompletna 
obnova pruge od Virovitice preko Varaždina 
do Čakovca. Za važan projekt Lepoglavska 
spojnica izrađena je studija, no zbog nedo-
statka financijskih sredstava trenutno je u 
drugom planu. Najprije moramo obnoviti 
glavne koridore, a potom će na red doći i to 
ulaganje. Nakon što smo nedavno obnovili 
dionicu pruge od Zaboka do Krapine, sada 
provodimo analizu kako na najbolji i najbrži 

način obnoviti postojeću prugu od Zaboka 
do Varaždina – rekao je Kršić.

Na sjeveru Hrvatske realiziran je niz inve-
sticija u cestovnoj infrastrukturi, i to sukladno 
dinamici koja je prije godinu dana dogovorena 
sa županom Varaždinske županije, napomenuo 
je član Uprave Hrvatskih cesta Alen Leverić.

- Realizirali smo prošle godine najavljenu 
izgradnju rotora u Gojancu i Hrašćici, jedan 
rotor je izgrađen, a drugi je u završnoj fazi. 
Za brzu cestu do Čakovca potpisan je ugovor 
za dionicu Nedelišće – Pušćine, a za istočnu 
obilaznicu grada Varaždina u zadnjoj smo fazi 
priprema za dobivanje lokacijske dozvole i 
sljedeće godine očekujemo natječaj. Zatim, za 
brzu cestu Varaždin – Krapina u zadnjoj fazi 
pripreme je dionica od Cerja Tužnog do Ivanca, 
a projekt do Lepoglave ima lokacijsku dozvolu 
te će biti u planu nabave Hrvatskih cesta u pr-
vom kvartalu sljedeće godine. Automatizmom 
pripremamo dio prema Đurmancu, za koji već 
imamo studiju utjecaja na okoliš. Sva ulaganja 
u državne ceste koje prolaze kroz Varaždinsku 
županiju omogućit će brzi protok kako putnika, 
tako i roba prema inozemstvu, te istovremeno 
povećati sigurnost – rekao je Leverić.

od potpisivanja, izvođača 
nema na terenu - rekao je 
župan Posavec, dodavši da 
Međimurska županija potpo-
rama građanima, od studenta, 
učenika i umirovljenika, poti-
če korištenje kako cestovnog 
tako i željezničkog javnog 

prijevoza, a gospodarskim 
rezultatima vuče zemlju u 
pozitivne brojke.

- Podsjećam da je još 1995. 
godine, 16 kilometara autoce-
ste u Međimurju završeno za 9 
mjeseci. To je još jedan argu-
ment da su odlučnost i volja 

presudni u projektnoj aktivno-
sti - kazao je Matija Posavec, te 
napomenuo da je Međimurska 
županija spremna obnoviti i 
derutne željezničke postaje na 
svom području, no preduvjet 
je promptno izdavanje sugla-
snosti Hrvatskih željeznica.

I građanima Međimurja mora se 
omogućiti da u najkraćem mogućem 

roku mogu od Kotoribe i Čakovca vlakom 
stići do Zagreba i drugih dijelova Hrvatske. 
To je jedini način da se gospodarstvo 
Međimurske županije nesmetano razvija, 
te da svim našim građanima povećamo 
kvalitetu života.”

MATIJA POSAVEC



6 Aktualno Regionalni tjednik || 16. listopada 2024., br. 1068

STRIČAK: OVO JE POBJEDNIČKI MANDAT, NIKAD NIJE BILO TOLIKO INVESTICIJA
Na sjednici Županijske organiza-
cije HDZ-a Varaždinske županije 
raspravljalo se o podršci budućem 
predsjedniku Republike Hrvat-
ske, Draganu Primorcu, o tijeku, 
odnosno dinamici realizacije ni-
kada više investicija, održavanju 
klauzura te izradi programa za 
predstojeće lokalne izbore.
- Smatramo da je upravo on ta 

osoba koja će najbolje obnašati 
dužnost hrvatskog predsjednika. 
Hrvatska treba birati predsjedni-
ka koji će poštivati svoju domovi-
nu, ponositi se državnim simboli-
ma, koji će biti ponosan na svoju 
Hrvatsku i koji će promovirati ono 
što je važno za Hrvatsku. Treba 
birati predsjednika koji će oku-
pljati, a ne razdvajati. U kriznim 

vremenima bitno je okupljati, a 
ne dijeliti i ja tog predsjednika 
vidim u osobi Dragana Primorca 
- poručio je Stričak. Bilo je riječi i 
o investicijama te dinamici njihove 
realizacije. 
- Ovo je pobjednički mandat, 
nikad toliko investicija, nikad 
više izazova i nikad toliko su-
radnje. Na svečanoj sjednicu 

Županijske skupštine naglasio 
sam da Županiju vodimo na tri 
temelja i to; standard, sigurnost 
i suradnja. Smatram da o tome 
najbolje govore investicije koje 
se provode doslovno u svakom 
kutku Varaždinske županije, in-
vesticijski ciklus od oko 400 
milijuna eura - rekao je župan 
Stričak. Naglasio je i jako dobru 

suradnju s koalicijskim partnerima 
na županijskoj razini.
- S koalicijskim partnerima HSU-
om, HSLS-om, HNS-om i NL Ivana 
Čehoka surađujemo jako dobro. 
Birali su ih naši sugrađani, jako 
dobro ih predstavljaju, bore se za 
ono što su im obećali u kampanji i 
zato su zadobili njihovo povjere-
nje - zaključio je Stričak.

Ministarstvo zaštite okoliša i Fond za zaštitu okoliša predložili su da se u Jerovcu nastavi odlagati otpad do maksimalnog 
iskorištenja kapaciteta, ali u Ivancu je mnogo nedoumica o ovoj problematici

Odvoz otpada trebao bi poskupjeti 
32 % za Ivkomove korisnike

Pred gradskim vijećnicima 
Grada Ivanca na tematskoj 
sjednici održanoj 10. listopada 
našla se samo jedna tema, a 
to je pokretanje zatvaranja 
odlagališta otpada u Jerovcu.

Naime, upravo je to pred-
ložio ivanečki gradonačelnik 
Milorad Batinić vijećnicima 
i oni su glasali da navedeno 
podržavaju. Točnije, od 14 na-
zočnih vijećnika za zatvaranje 
odlagališta u Jerovcu glasalo 
je njih 12, dok su protiv bila 
dvojica vijećnika SDP-a.

Tekst zaključka koji su po-
držali vijećnici glasi: “Nalaže 
se tvrtki Ivkom d.d. Ivanec, 
koja upravlja odlagalištem 
komunalnog otpada “Jerovec”, 
pokretanje svih potrebnih 
aktivnosti s ciljem konačne 
sanacije i zatvaranja odlaga-
lišta, iz razloga popunjenost 
kapaciteta za daljnje odla-
ganje komunalnog otpada. 
Zadužuje se tvrtka Ivkom d.d. 
Ivanec, da istraži mogućnosti 
odvoza i zbrinjavanja otpada 
sa svojeg uslužnog područja 
(gradovi Ivanec i Lepoglava 
te općine Bednja, Klenovnik, 
Donja Voća i Maruševec) na 
odlagališta s raspoloživim 
kapacitetom, do početka rada 
Regionalnog centra za gospo-
darenje otpadom “Piškornica”, 
te da osigura potrebnu doku-
mentaciju, opremu i građevine 
za kontinuirano vršenje javne 
usluge sakupljanja komunal-
nog otpada za vrijeme izvo-
đenja svih radnji potrebnih za 
zatvaranje odlagališta.”

Osim što zatvaranjem odla-
gališta u Jerovcu šest jedinca 
ostaje bez lokacije za odvoz 
komunalnog otpada do otva-
ranja Piškornice ova proble-
matika ima više slojeva.

Naime, vlasnik odlagališta 
u Jerovcu je Grad Ivanec, a 
ne tvrtka Ivkom te je stoga 
ovakav zaključak Vijeća mo-
guć. Također, ovo odlagalište 
i tako je bilo predviđeno za 
zatvaranje jer bi tijekom 2025. 
popunilo svoje kapacitete. 
Prema podacima koje je u če-
tvrtak iznio direktor Ivkoma 
Edo Rajh u Jerovcu ima mjesta 
za još 3433 tone otpada, što je 
dovoljno za manje od godinu 

POSLJEDICA SKORAŠNJEG ZATVARANJA DEPONIJA U JEROVCU

zanimala je informacija da li 
se zatvara deponij u Jerovcu. 
Škvarić je na ovo pitanje re-
kao kako on nema nikakvu 
informaciju vezano uz deponij 
nego prema podacima vijeć-
nika je saznao da bi se kroz 
četiri do pet mjeseci mogla 
pokrenuti procedura zatvara-
nja deponija u Jerovcu.

– Početkom kolovoza kole-
ge načelnici i ja, koji imamo 
ugovor za odvoz smeća s 
Ivkomom, zatražili smo sa-
stanak s vlasnikom deponija 
i gradonačelnikom Ivanca, 
ali ni nakon dva mjeseca od 
gradonačelnika nismo dobili 
nikakav odgovor. No, na našu 
inicijativu i direktora Ivkoma, 
zakazan je sastanak na koji je 
došao i gradonačelnik Ivanca s 
zamjenikom na kojem je ista-
knuto kako je gradonačelnik 
osobno inicirao potpisivanje 
ankete za mještane Jerovca da 
se deponij zatvori. Da se prije 
godinu dana od Fonda zatra-
žilo produljenje za deponij 
Jerovec na dvije godine kada bi 
se trebao otvoriti Regionalni 
centar Piškornica, do ovoga ne 
bi došlo, a Fond je bio spreman 
sufinancirati s čak 50 % da 
se na godinu, dvije produži 
odlaganje otpada u Jerovcu – 
obrazložio je gradonačelnik.

I Borisa Šinka također je 
zanimao deponij Jerovec od-
nosno da li je Grad pokrenuo 
inicijativu za pronalaženje 
novog deponija za odlaganje 
lepoglavskog smeća na što mu 
je gradonačelnik dao odgovor 
kako mogu raskinuti ugovor 
s koncesionarom koji do sada 
odvozi smeće ili koncesionar 
mora osigurati kamo će depo-
nirati smeće.

– Komunalna tvrtka Iv-
kom je ta koja bi to trebala 
to napraviti. A pokrenula je 
inicijativu prije mjesec dana 
kada ih je vlasnik, Grad Iva-
nec, obavijestio da odluku o 
tome donosi Gradsko vijeće 
ne gradonačelnik i da neće 
osigurati mogućnost odvaja-
nja odnosno deponiranja na 
Jerovcu. Mene zanimaju samo 
dvije stvari. Koje će rješenje 
imati komunalno poduzeće i 
koliko će to koštati? Odgovora 
od onih od kojih bi ih trebali 
dobiti, još uvijek nema – 
obrazložio je gradonačelnik 
Škvarić.

dana dovoženja.
Budući da nije završena 

Piškornica i očekuje se da bi 
počela raditi vjerojatno tek 
2028. godine komunalni otpad 
je problem na cijelom sjeveru 
Hrvatske. Država jednostavno 
jako kasni s Piškornicom pa je 
nekim jedinicama dozvolila 
proširenje odlagališta koja 
još rade, a drugi, koji su već 
zatvorili svoja odlagališta su 
u problemu. Za odlagalište u 
Jerovcu Ministarstvo zaštite 
okoliša i Fond za zaštitu okoli-
ša predložili su da se na njemu 
nastaviti odlagati otpad do 
maksimalnog iskorištenja ka-
paciteta. Ovo znači da država 
predlaže da se na jerovečkom 
deponiju ponovno otvori već 
zatvorena i sanirana kazeta 
te da se na njoj smeće nastavi 
odlagati najmanje do 2028., 
kada se predviđa otvaranje 
Piškornice, a gdje bi se tada 
odlagao i otpad s područja 
grada Ivanca.

Anketa
Gradska vlast Ivanca protiv 

je ovakvog rješenja, a na tragu 
toga je i zaključak kojeg su 
donijeli gradski vijećnici 10. 
listopada. Gradonačelnik Ba-
tinić u svom je objašnjenju re-

kao da građani Gornjeg i Do-
njeg Jerovca te dijela Dubravca 
već 35 godina trpe teror smeća 
i kamiona. Upravo zato je 
među mještanima ovih naselja 
provedena ankete s pitanjima 
o tome jesu li za zatvaranje 
ili nastavak rada odlagališta 
Jerovec do otvaranja RCGO 
Piškornica. U gradsku upravu 
do kraja kolovoza vraćeno je 
415 omotnica s ispunjenim 
anketama. U anketi su se 303 
građana izjasnila “za” zatva-
ranje i sanaciju deponija, 107 
“za” nastavak odlaganja otpa-
da do otvaranja Piškornice, a 
pet anketa je bilo nevažećih.

Kako je objasnio Batinić, ova 
anketa i nedostatak garancija 
da se otpad iz drugih dijelova 
zemlje neće dovoziti u Jerovec 
glavni su pokretač namjere da 
se odlagalište zatvori tijekom 
sljedeće godine. Podsjetio je i 
na pritisak od prije nekoliko 
godina koji je vršio Grad Va-
raždin da se u Jerovec vozi i 
njihovo smeće.

Budući da je sjednica trajala 
gotovo dva sata vijećnici su 
iskazali zabrinutost oko toga 
da se kasni s ovom odlukom, 
o nedostatku alternative za 
odvoz otpada nakon zatva-
ranja Jerovca, da se radi o 

Batinićevoj političkoj odluci 
uoči lokalnih izbora i, najviše, 
oko rasta cijene odvoza otpada 
za građane.

Poskupljenje
Ni ivanečki gradonačelnik 

ni Rajh nisu krili da će do rasta 
cijene komunalnog otpada 
za građane doći. Ako će se 
otpad voziti na okvirno više 
od 100 km od Ivanca prema 
Ivkomovom izračunu za gra-
đane bi rast bio 32 %. Kako 
posljednje i najskuplje rješenje 
naveden je varaždinski MBO. 
Vijećnici SDP-a bili su revol-
tirani stalnim poskupljenjima 
usluga na području Ivanca te 
smatraju da će cijena odvoza 
otpada rasti i više od 50 %. 
Batinić je na to odgovorio 
da potencijalni rast cijena ne 
smatra ogromnim, da se u 
drugim jedicima plaća i više. 
Dodao je i da će cijena odvoza 
otpada vjerojatno rasti i za 100 
% kada će se ono odvoziti u 
Piškornicu.

Naravno, nitko ne želi tuđi 
otpad, a čelni ljudi nisu željeli 
navesti s kojim se točno grado-
vima i općinama pregovara da 
se tamo odvozi otpad nakon 
zatvaranja Jerovca.

Također, Batinić je rekao da 

se pregovaralo za otpad s pod-
ručja Grada Ivanca, a za ostale 
lokalne jedinice koje pokriva 
Ivkom se tek raspitivalo te je 
odmah bilo više nećkanja jer 
se radi o većoj količini. Prema 
objašnjenju gradonačelnika 
svaka bi lokalna jedinica tre-
bala sama sebi tražiti novo 
odlagalište. Ipak, i Batinić i 
Rajh su više puta ponovili da 
je cilj naći cjelovito rješenje za 
svih šest gradova i općina gdje 
Ivkom odvozi otpad. Također, 
Milorad Batinić stalno je skre-
tao pažnju na odgovornost 
države za kašnjenje Piškornice 
i na to da u nadležnom mi-
nistarstvu od 2022. nemože 
dobiti termin da bi se razgova-
ralo o budućnosti odlagališta 
u Jerovcu.

U mraku
Prema svemu sudeći komu-

nikacija Grada Ivanca i Ivko-
ma oko zatvaranja odlagališta 
u Jerovcu s Lepoglavom i 
drugim općinama daleko je 
od idealne. U prilog tome je i 
sjednica Gradskog vijeća Le-
poglave održana 25. rujna na 
kojoj su vijećnici gradonačel-
nika Škvarića pitali o zatva-
ranju navedenog odlagališta.

Vijećnika Zorislava Rodeka 

PIŠE: SANDRA ŽUPANIĆ
szupanic@regionalni.com
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20
godina sa vama

Since 2003

PRIDRUŽI SE NAŠEM 

PROIZVODNOM

TIMU!
Jednostavno je, 

prijavi 

se na 
posao@marlex.hr

traži
DIZAJNERA

/ OPERATERA NA PRINTERU VELIKOG FORMATA

Vaše motivacijsko pismo i životopis očekujemo na e-mail adresi: 
prijava@vis-cro.com

ili pisanim putem na adresi:
VIS PROMOTEX d.o.o.

Adolfa Wisserta 3/a 

42000 Varaždin, Hrvatska

Rok za prijavu: 31.10.2024. godine

Tvrtka VIS vodeća je tvrtka u regiji u svojoj djelatnosti s tradicijom dužom od 80 godina. VIS 
posluje u djelatnostima proizvodnje tehničkih tkanina, proizvodnje profesionalnih promo-
tivnih suncobrana te ostalih promotekstilnih proizvoda, te izvozi na preko 40 inozemnih 
tržišta. Snaga tvrtke te njena konkurentna prednost očituje se u zaokruženosti poslovnih 
procesa proizvodnje.

OPIS POSLA:
� osmišljavanje i realizacija kreativnih grafičkih rješenja
� izrada priprema za tisak
� opsluživanje printera velikog formata

OD KANDIDATA OČEKUJEMO:
� kreativnost, samostalnost, motiviranost
• poznavanje rada u strukovnim
programima (Adobe paket, primarno
Photoshop i Illustrator)
• marljivost, preciznost, odgovornost
• minimalna stručna sprema: SSS
• iskustvo je poželjno, no nije uvjet

KANDIDATU NUDIMO:
� stimulativna primanja
� dinamičnu i ugodnu radnu okolinu
� mogućnost napredovanja
� stjecanje novih znanja
� službeni mobitel
� 40-satni radni tjedan, radi se od
ponedjeljka do petka, iznimno subotom
� plaćen prekovremeni rad

Proslavili 50. obljetnicu završetka OŠ Petrijanec
U subotu ,  12 .  l i s topada 2024.  godi-

ne okupila se generacija bivših učenika 
Osnovne škole Petrijanec da proslavimo 

50. obljetnicu završetka osnovne škole. 

Slavlje je počelo svetom misom za naše 
pokojne razrednike i prijatelje koju je odr-

žao naš školski prijatelj biskup Vlado Košić. 
Tijekom ugodnog druženja u restoranu uz 
pjesmu i glazbu prisjetili smo se brojnih do-

življaja iz školskih klupa. Prijateljstva iz škole 
se ne zaboravljaju, to smo i ovaj osjetili. Ako 

poživimo ponovit ćemo takav susret.

180 tableta

25,00 €
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Varaždinski gradonačelnik 
Neven Bosilj na svom je Fa-
cebooku objavio da je Kazneni 
sud odbacio protiv njega op-
tužbe temeljem prijave bivšeg 
direktora Čistoće.

- Kazneni sud odbacio je 
nakon tri godine (i desetak ra-
sprava) optužbe protiv mene 
temeljem prijave bivšeg di-
rektora Čistoće. Rečeni me je 
bivši direktor tužio za klevetu 
i uvredu. Radi upotpunjavanja 
slike evo i jedne zanimljivosti 
vezane uz ovu njegovu smiješ-
nu optužbu. Tjednik Nacional 
je objavio transkripte o razgo-
voru još jednog bivšeg (bivši 
gradonačelnik Čehok) s još 
jednim isto tako bivšim (bivši 
dogradonačelnik Avar) kada 
je na vidjelo izašla njihova 
strategija: “treba napakirati 

tih prijava, pa jedna bude se 
primila valjda”. E, pa dečki, 
što ste pakirali ste pakirali – 
napisao je Bosilj.

Dodaje i da su njegovi pret-
hodnici od Varaždina poku-
šali napraviti Napulj.

- A kako je sve krenulo s 
bivšim direktorom Čistoće? 
Dio strategije izazivanja kao-
sa, osim kojekakvih smiješnih 
prijava (koje se na njihovu 

žalost nisu primile) je bilo 
smeće!!! Gle čuda, ponovo 
smeće! Bivši direktor je na-
kon gubitka izbora njegovog 
bivšeg šefa, prvi mjesec mog 
mandata prestao prikupljati 
i odvoziti otpad. Dečki su po-
kušali od Varaždina napraviti 
Napulj. Smijenili smo ga i rije-
šili problem. Ali, bivši se osje-
tio oklevetan i uvrijeđen jer 
sam ga nazvao nesposobnim 

neradnikom. Nisam drugačije 
mogao nazvati osobu koja ne 
radi i ne želi raditi, koji je na 
tako odgovornom mjestu ka-
kvo je direktor komunalnog 
društva koje treba brinuti o 
postupanju s otpadom. Od 
odgovornog gradonačelnika 
koji brine o funkcioniranju 
sustava grada se očekuje da 
rješava probleme u svakom 
dijelu sustava, bilo da se radi 
o direktoru čistoće, tržnica 
ili bilo kojeg drugog dijela u 
sustavu. Ako pri tom neko-
ga nazovem nesposobnim 
i neradnikom, to je samo 
zbog toga što u hrvatskom 
jeziku nema pogodnije riječi 
(a da je pri tom i pristojna). 
U tome ostajem ustrajan i do 
kraja jasan, makar mi prijetili 
tužbama, lažnim prijavama, 
objedama, sudovima… Ništa 
nije jače od istine, a istina po-
nekad boli više od bilo kakve 
kazne - napisao je Bosilj.

Sveučilište u Zagrebu Fa-
kultet organizacije i infor-
matike (SUZG FOI) je stekao 
prestižnu EFMD akreditaciju 
(European Foundation for 
Management Development) za 
diplomski studijski program 
Ekonomika poduzetništva na 
razdoblje od tri godine. Ova 
međunarodna akreditacija 
potvrđuje visoku kvalitetu 
nastavnih procesa i pozicio-
nira SUZG FOI među vodeće 
visokoobrazovne institucije u 
svijetu. Radi se o međunarod-
no priznatoj oznaci izvrsnosti 
koja potvrđuje visoke standar-
de kvalitete u obrazovanju na 
visokoobrazovnim instituci-
jama diljem svijeta, pružajući 

prepoznatljivost studijskih 
programa kod potencijalnih 
studenata, poslodavaca, medi-
ja i poslovnih partnera.

EFMD Programme Accre-
ditation prepoznaje najviše 
standarde u obrazovanju na 
području menadžmenta, eko-
nomije i poslovne ekonomije, 
a stjecanjem ove akreditacije, 
SUZG FOI postiže među-
narodnu prepoznatljivost, 
priznavanje kvalitete svojih 
studijskih programa te mo-
gućnosti za akademsku surad-
nju s vodećim sveučilištima.

FOI-jev studijski program 
Ekonomika poduzetništva 
studentima nudi jedinstvenu 
kombinaciju ekonomskih i 
informatičkih znanja, pripre-
majući ih za uspješno poslo-
vanje u digitalnom dobu te 
pružajući im kompetencije u 

područjima poduzetništva, 
marketinga, računovodstva i 
financija, fintech-a, upravlja-
nja ljudskim resursima i dr. 
Stjecanje EFMD akreditacije 
za ovaj studijski program re-
zultat je višegodišnjih napora 
i predanog rada FOI-jevih 
nastavnika, suradnika, za-
poslenika te studenata, koji 
su osigurali da ovaj interdis-
ciplinarni program postane 
međunarodno prepoznat.

Akreditacija će dodatno oja-
čati ugled FOI-ja u međuna-
rodnoj akademskoj zajednici, 
a studentima kao i zaposleni-
cima omogućiti veći pristup 
međunarodnim razmjenama 
te suradnji s prestižnim aka-
demskim institucijama diljem 
svijeta. Tim povodom, dekani-
ca FOI-ja prof. dr. sc. Marina 
Klačmer Čalopa ističe: “Ova 

akreditacija potvrđuje visoke 
standarde kvalitete našeg stu-
dijskog programa i nastavnih 
procesa te predstavlja prizna-
nje našem dugogodišnjem 
radu. Uz ovu međunarodnu 
potvrdu kvalitete, našim stu-
dentima se otvaraju još veće 

mogućnosti za međunarodnu 
mobilnost, kao i akademski i 
profesionalni razvoj.”

Stjecanje međunarodno 
priznate akreditacije dokazuje 
predanost Fakulteta organi-
zacije i informatike izvrsno-
sti u obrazovanju. Fakultet 

kontinuirano teži razvoju 
vrhunskih, međunarodno 
priznatih studijskih progra-
ma, čime osigurava svojim 
studentima konkurentnost 
na globalnom tržištu rada i 
pristup najboljim obrazovnim 
standardima.

AKREDITACIJA ZA DIPLOMSKI STUDIJSKI PROGRAM EKONOMIKA PODUZETNIŠTVA

EFMD Programme Accreditation prepoznaje najviše standarde 

u obrazovanju na području menadžmenta, ekonomije i poslovne 
ekonomije, a stjecanjem ove akreditacije, SUZG FOI postiže 
međunarodnu prepoznatljivost, priznavanje kvalitete svojih 
studijskih programa te mogućnosti za akademsku suradnju s 

vodećim sveučilištima

FOI dobio prestižnu 
međunarodnu EFMD 

akreditaciju

Ova akreditacija potvrđuje visoke standarde kvalitete našeg 
studijskog programa i nastavnih procesa te predstavlja 

priznanje našem dugogodišnjem radu, istaknula je dekanica 
prof. dr. sc. Marina Klačmer Čalopa

PIŠE: AMALIJA ŠAŠEK

asasek@regionalni.com

PIŠE: AMALIJA ŠAŠEK

asasek@regionalni.com

Bosilj je objavio da je Kazneni sud odbacio protiv njega optužbe temeljem prijave bivšeg direktora 
Čistoće. Prisjetio se i transkripta u kojima je bivši gradonačelnik Čehok svom zamjeniku Avaru govorio 

da ˝treba napakirati tih prijava, pa jedna bude se primila valjda˝

Bosilj: Od Varaždina su 
pokušali napraviti Napulj

VARAŽDINSKI GRADONAČELMIK O SMEĆU I PRIJAVAMA

BOŠKA BAN O KOLAPSU CEZIH-A: 

“To je nacionalna sramota i 
prijetnja zdravlju građana”

Saborska zastupnica Boška 
Ban je u srijedu, 9. listopada, u 
Hrvatskom saboru oštro osu-
dila potpuni kolaps Central-
nog zdravstvenog informacij-
skog sustava (CEZIH), ključne 
digita lne platforme koja 
povezuje sve dijelove zdrav-
stvenog sustava, ocijenivši 
ga kao nacionalnu sramotu 
koja izravno ugrožava živote 
građana Republike Hrvatske. 
- Kolaps CEZIH-a nije teh-
nički propust – to je ozbiljna 
prijetnja zdravlju i životi-
ma ljudi! U 2024. godini, u 
zemlji koja se voli nazivati 
modernom, ovakvi sustavi 
ne smiju padati i blokirati 
osnovnu zdravstvenu skrb. 
Ovaj debakl zahtijeva hitnu 
i odlučnu reakciju, a odgo-
vorni moraju podnijeti od-
govornost - poručila je Ban. 
Zastupnica Ban naglasila je 
da su zdravstveni radnici i 

pacijenti, osobito kronični 
bolesnici i starije osobe, žrtve 
nesposobnosti i nemara onih 
koji su zaduženi za održava-
nje i funkcioniranje sustava. 
- Dok HZZO i nadležne insti-
tucije prebacuju odgovornost 
i nude prazna obećanja, naši 
l iječnici se bore s nemo-
gućim uvjetima, a građani 
ostaju bez lijekova i osnovne 
skrbi. Ovakva situacija je 
neprihvatljiva i krajnje opa-
sna – poručila je zastupnica. 
Ban je posebno istaknula 
da je ovo pitanje političke i 
moralne odgovornosti te da 
je vrijeme za odlučne mjere. 
- Građani Republike Hrvat-
ske zaslužuju sustav koji će 
ih zaštititi, a ne sustav koji 
im ugrožava zdravlje. Svaki 
dan kašnjenja u rješavanju 
ovog problema je dan kada 
se ugrožavaju životi naših 
građana - zaključila je Ban.
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U Dječjem vrtiću Varaždin 
– objekt Dravska održana je 
početna konferencija kojom 
je najavljen projekt za pro-
vedbu edukativnih, kultur-
nih i sportskih aktivnosti 
djece predškolske dobi s 
naglaskom na robotiku. Kon-
ferenciji je nazočio gradona-
čelnik Grada Varaždina dr. 
sc. Neven Bosilj, pročelnica 
Upravnog odjela društvenih 
djelatnosti Danijela Vusić, 
ravnateljica Dječjeg vrtića 
Varaždin Helena Vidović, 
nacionalni predstavnik hr-
vatske RoboCup organizacije 
Ivica Kolarić te odgojiteljice 
Dječjeg vrtića “Varaždin”.

Na konferenciji je prezen-

tirana oprema koja je na-
bavljena u sklopu odobrenih 
sredstava koje je Grad Varaž-
din osigurao putem Javnog 
poziva kojeg je raspisalo 
Ministarstvo za demografiju 
i useljeništvo za provođenje 
edukacije djece predškolske 
dobi o osnovama STEM-a 
s naglaskom na robotiku, 
a sveukupno su odobrena 
sredstva u iznosu 33.000 
eura. Projektne aktivnosti će 
se provoditi u Dječjem vrti-
ću Varaždin koji je ujedno i 
projektni partner.

- Ovaj projekt će omogućiti 
našoj djeci stjecanje osnov-
nih tehničkih vještina od 
najmlađe dobi, a odgojiteljice 

će moći djecu kroz igru i 
interaktivne radionice nau-
čiti novim stvarima koje su 
zanimljive i korisne – rekao 
je gradonačelnik Grada Va-
raždina dr. sc. Neven Bosilj.

Ravnateljica Dječjeg vrtića 
Varaždin Helena Vidović 
zahvalila je Gradu Varaždinu 
što prepoznaje važnost ova-
kvih projekata i što omogu-
ćuje da se i odgojitelji i djeca 
više obrazuju u informatič-
kom i STEM području.

- Projektom je predviđeno 
160 radionica tokom 10 mje-
seci, a obuhvatiti će oko 200 
djece predškolske dobi i nji-
hovih 16 odgojiteljica – do-
dala je ravnateljica Vidović.

Nacionalni predstavnik 
hrvatske RoboCup organi-
zacije Ivica Kolarić koji se 
već 13 godina bavi roboti-
kom pomnije je prezentirao 
što sve djeca i odgojiteljice 
mogu raditi s robotičkom 
opremom.

- Postoji preko 100 robo-
tičkih vježbi – od spajanja 
baterija i žaruljica, sastavlja-
nja konstrukcijskih eleme-
nata, elementarnih znanja 
o programiranju koja su 
prilagođena njihovoj dobi 
te simulacija gdje će djeca 
dobiti priliku da kroz igru 
steknu i znanje i vještine – 
objašnjavao je kroz primjere 
Ivica Kolarić.

DOSTAVITE SVOJE PRIJEDLOGE ZA DODJELU JAVNIH PRIZNANJA GRADA VARAŽDINA
Predsjednik Odbora za dodjelu 

javnih priznanja, gradonačelnik 
Grada Varaždina dr. sc. Neven Bosilj 
raspisao je Javni poziv za dostavu 

prijedloga za dodjelu javnih prizna-

nja Grada Varaždina. Javni poziv 
objavljen je 8. listopada 2024. na 
službanim internetskim stranicama 
Grada Varaždina.
Prijedlozi se mogu dostavljati do 28. 

listopada 2024. godine, a potom će 
Odbor pripremiti prijedlog koji će biti 
dostavljen na usvajanje na slijedećoj 
sjednici Gradskog vijeća. Građani, 
udruge, članovi vijeća, ustanove, 
trgovačka društva, vjerske zajed-

nice i druge osobe mogu predlagati 
građane ili pravne osobe za javna 
priznanja: Počasni građanin Grada 
Varaždina, Nagradu Grada Varaždi-

na za životno djelo, Medalja Grada 
Varaždina i Plaketa Grada Varaždina. 
Prijedlozi se podnose on-line putem 
elektroničkog obrasca, a na we 
stranici objavljeni su i svi potrebni 
obrasci i očitovanja.
Javna priznanja bit će uručena na 
svečanoj sjednici Grada Varaždina 
povodom Dana grada, blagdana 
Svetog Nikole 6. prosinca 2024.

Gradonačelnik Bosilj je najavio da će ta mjera biti nastavljena. I dalje pa se pripremaju gradska zemljišta na kojima će biti formirane 
parcele i zatim proveden javni natječaj za njihovu prodaju

“Sad možemo riješiti svoj dom i 
krenuti novim životom”

Gradonačelnik Grada Va-
raždina dr. sc. Neven Bosilj 
potpisao je prošlog tjedna 
ugovore o prodaji pet parcela, 
zemljišta za izgradnju obitelj-
skih kuća. Riječ je o zemljišti-
ma u Gornjem Kućanu koja su 
po vrlo povoljnim cijenama, 
upola manjim od tržišnih, 
kupile mlade obitelji. Sveča-
nosti potpisivanja ugovora 
nazočili su, uz mlade obitelji, 
i zamjenik gradonačelnika i 
zastupnik u Saboru Miroslav 
Marković te pročelnik Vlado 
Podbrežnički, kao i pravnica 
Renata Kolarić Milušić.

- U nizu mjera koje Grad 
Varaždin poduzima je i mjera 
prodaja zemljišta mladim obi-
teljima. Potpisao sam ugovore 
s pet mladih obitelji koje su 
kupile građevinska zemljišta 
po vrlo povoljnim uvjetima. 
Gradilišta su od 400 do 450 
kvadrata, a po kriterijima 
umanjenja cijena po natječaju, 
cijene su između 7 i 8 tisuća 
eura, što je ispod 20 eura po 
kvadratnom metru. U dvije 
godine trebaju ishoditi građe-
vinsku dozvolu pri čemu će im 
Grad također pomoći – rekao 
je gradonačelnik Bosilj naja-
vivši da će ta mjera biti nastav-

Robotika, edukativne,kulturne i sportske aktivnosti za 200 mališana
PILOT PROJEKT U DJEČJEM VRTIĆU VARAŽDIN

POTPISANI UGOVORI ZA ZEMLJIŠTA MLADIM OBITELJIMA

krenuti novim životom – rekla 
je Anela.

Alen Kišić izgradit će kuću 
od 130 kvadrata.

- Zahvaljujem Gradu Varaž-
dinu i nadam se da će nastaviti 
s ovim mjerama kako bi i ostali 
imali sličnu priliku. Zainte-
resiranih sigurno ima. Do 
sada smo živjeli u kući mojih 
roditelja – rekao je Kišić.

ljena. I dalje pa se pripremaju 
gradska zemljišta na kojima će 
biti formirane parcele i zatim 
proveden javni natječaj za 
njihovu prodaju po povoljnim 
cijenama mladim obiteljima, 
za početak, u Sajmišnoj ulici.

- Želim da o varaždinskom 
modelu stambenog zbrinjava-
nja mladih čuje i država. Kasni 
se sa strategijom stambene 
politike. Očekujem od Vlade 
da najkasnije za mjesec dana 
da novu strategiju stambene 
politike. To ne bi smjela biti 
izlika za neku kvazi poreznu 
reformu nego da to zaista 
budu opipljive mjere koje će 
u lokalnim sredinama dati 
rezultate. Grad Varaždin je 
dobar primjer na koji način se 
to može raditi i početi rješava-
ti. Treba donijeti zakonodavni 

okvir kojim će se puno brže 
rješavati takva pitanja i čime 
se rješava glavni cilj a to je 
ostanak mladih obitelji u Hr-
vatskoj. Sve ostalo su nekakve 
kvazi reforme – zaključio je 
saborski zastupnik i zamje-
nik gradonačelnika Miroslav 
Marković.

Anela Rusak sa suprugom 
Denisom Ružmanom kupila 

je zemljište i i zahvalila Gradu 
Varaždinu.

- Napravit ćemo kuću od 

150 kvadrata s dvorištem. 
Vrlo smo zadovoljni što tako 
možemo riješiti svoj dom i 

PIŠE: AMALIJA ŠAŠEK

asasek@regionalni.com

Želim da o varaždinskom 
modelu stambenog 
zbrinjavanja mladih čuje 
i država. Kasni se sa 
strategijom stambene 
politike. Očekujem od Vlade 
da najkasnije za mjesec 
dana da novu strategiju 
stambene politike, poručio 
je Marković

Gradilišta su od 400 do 450 kvadrata, a po kriterijima umanjenja 
cijena po natječaju, cijene su između 7 i 8 tisuća eura, što je ispod 
20 eura po kvadratnom metru. U dvije godine trebaju ishoditi 
građevinsku dozvolu pri čemu će im Grad također pomoći

Cilj radionica robotike je poticanje 
kreativnosti, logičkog razmišljanja te 
stjecanje osnovnih znanja u tehnologiji
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Ovogodišnje izdanje Wine 
& Walk Cestica koje je odr-
žano u subotu, 12. listopada, 
već je prodajom kotizacija 
značajno nadmašilo prošlo-
godišnju brojku, jer je brzo 
dosegnut limit od dvjestoti-
njak posjetitelja.

Tradicija
Organizatori zadovoljno 

trljaju ruke jer pokazalo se da 
sudionici dolaze ne samo iz 
naše regije ili Zagreba, već i 
inozemstva. Odnosno, osim 
slovenskih, među prijavlje-
nima je bilo i onih s britan-
skim adresama. Podsjećamo, 
Wine & Walk osmišljen je na 
način da sudionici, hodajući 
pažljivo osmišljenom rutom 
kroz predivni krajolik cestič-
kih brežuljaka, obilaze degu-
stacijske punktove lokalnih 
vinara na kojima kušaju nji-
hova odabrana vina odnosno 
autentične domaće zalogaje. 
Ruta je ugodna i rekreativ-
na, vina su vrhunska, 
a zalogaji ukusni 
i raznoliki što 
je odličan re-
cept za sjaj-
nu subot u 
s obitelji ili 
d r u št vom. 
Subotu koja 
z a v r š a v a 
veselim par-
t y jem uz l ive 
band na završnom 
punktu. Dodajmo da 
je Cestički kraj poznat je 
po dugoj i bogatoj tradiciji 
vinarstva na temelju koje 
su ovdašnji vinari proteklih 
godina izgradili ozbiljne i 
iznimno kvalitetne vinske 

brendove. To po-
tvrđuju i redoviti 

uspjesi na brojnim uglednim 
međunarodnim izložbama 
na kojima vina iz ovog kraja 
redovito osvajaju medalje. 
Primjerice, na ovogodišnjem 
najprestižnijem svjetskom 

vinskom natjecanju, “21. De-
canter World Wine Awards” 
održanom u Londonu, ce-
stički su vinari ponovno po-
stigli sjajan uspjeh osvojivši 
više brončanih i srebrnih, ali 
i jednu zlatnu medalju, što 
ovu vinsku regiju svrstava u 

sam vrh hrvatske enološke 
scene i pravom mekom za 
ljubitelje vrhunskih okusa 
iz čaše. Za ove uspjehe i 
iznimnu kvalitetu zaslužna 
je po mnogočemu jedin-
stvena kombinacija pejzaža, 
mikroklimatskih uvjeta te 

vještina, znanje i iskustva 
vinara. Pritom pejzaž ovog 
kraja: vinogradima načič-
kanih brežuljaka, gustih 
šuma, netaknute prirode 
te brojnih dvoraca, kurija i 
impozantnih starih crkava 
spada, u najpitoresknije di-

jelove Varaždinske županije. 
Njegova ljepota i očuvanost 
daju mu izraženi turistički 
potencijal, posebice na tr-
žištu izletničkog i outdoor 
turizma okrenutom prema 
ljudima koji traže destinacije 
u kojima umjesto gradske 

Pritom pejzaž ovog kraja: vinogradima načičkanih brežuljaka, gustih šuma, netaknute prirode te brojnih dvoraca, kurija i impozantnih starih crkava spada, u najpitoresknije dijelove Varaždinske županije

Ovogodišnje izdanje Wine & Walk Cestica već je prodajom 
kotizacija značajno premašilo prošlogodišnju brojku

BROJNI IZLETNICI U SUBOTU KUŠALI VRHUNSKA VINA I AUTENTIČNE DOMAĆE ZALOGAJE

Klub oboljelih od raka prostate koji djeluje 
u sklopu Županijske lige protiv raka Čakovec 
organizirao je edukativnu akciju “Keste-
nijada” s ciljem senzibiliziranja javnosti o 
problematici ove bolesti čija je učestalost u 
Hrvatskoj i Međimurskoj županiji u porastu.

Naime, zloćudne bolesti jedan su od glav-
nih uzroka smrtnosti kod nas. Broj oboljelih 
može se smanjiti zdravim načinom života i 
prehranom, a broj izliječenih preventivnim 
pregledima, odnosno pravodobnim dija-
gnosticiranjem bolesti i početkom liječenja. 
Međimurska županija podržava sve akcije 
koje za cilj imaju edukaciju stanovništva, a 
Županijska liga protiv raka Čakovec jedna je 
takva udruga, koja već dugi niz godina upo-
zorava javnost na ovaj zdravstveni problem.

Manifestaciju su obišli i gradonačelnica 
Grada Čakovca Ljerka Cividini i župan Me-
đimurske županije Matija Posavec, dajući i 
tako podršku organizatorima. Tom prigodom 
oboje su istaknuli kako će Županija i Grad i 
dalje kao i do sada pružati svaku pomoć u 
radu kluba, ali i same Županijske lige protiv 
raka Čakovec.

Prikupljena financijska sredstva od prodaje 
kestena će se uložiti u nastavak prevencije i 
ranog otkrivanja raka prostate te za rehabi-
litaciju članova Županijske lige.

Kao zahvalu za sve učinjeno i pomoć 
u radu Kluba oboljelih od raka prostate, 
predsjednik Kluba Franjo Novak je županu 
Matiji Posavcu, gradonačelnici Ljerki Cividi-
ni, predsjedniku Županijske lige protiv raka 

prim. Husseinu Saghiru, višoj savjetnici za 
socijalnu skrb u gradu Čakovcu Lani Remar 
i Mladenu Braniši uručio prigodne poklone.

Isto tako, poklon je primila sa svojih 90 
godina života, ponosna i najstarija pečenjarka 

kestena u Hrvatskoj i Europi, a možda i u svi-
jetu Marija Knezić. Gospođa Marija svojom 
agilnošću, pozitivom i marljivošću predstavlja 
sve ono što naš Čakovec čini toliko posebnim, 
toliko našim.

Humanitarna akcija Kluba oboljelih od raka prostate
VAŽNE PORUKE IZ ČAKOVCA

Cestičani
 su kreirali sjajnu 

izletničku destinaciju 
koja nudi sve što 

tržište traži
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Na više od četiri hektara građevinskog zemljišta jednog će dana 
živjeti 34 mlade obitelji i više od 200 djece

Položen kamen temeljac 
za novi Smart kvart

Polaganjem kamena te-
meljca 10. listopada u Va-
raždinskim Toplicama obi-
lježen je službeni početak 
kapitalnog projekta za Grad 
Varaždinske Toplice – Smart 
kvarta.

Radi se o projektu kojemu 
je cilj poticanje rješavanje 
stambenog pitanja mladih 
obitelji na području Gra-
da Varaždinskih Toplica, a 
zemljište ukupne površine 
44.056 m2 i vrijedno preko 
353.000 eura Gradu Varaž-
dinskim Toplicama za tu je 
namjenu 2021. godine daro-
valo Ministarstvo prostor-
noga uređenja, graditeljstva 
i državne imovine.

– Na toj površini je predvi-
đeno 34 gradilišta za indivi-
dualnu stambenu izgradnju 
na koju otpada 22.266 kva-
drata. Zatim, u tom našem 
novom Smart kvartu biti će 
vrtić koji će se protezati na 
6287 kvadrata, zelenih po-
vršina 3193 kvadrata, urbani 
vrtovi 2880 kvadrata, ceste 
i nogostupi 9170 kvadrata i 
mjesto za izgradnju trafosta-
nice 260 kvadrata – nabrojala 
je gradonačelnica Grada Va-
raždinske Toplice, Dragica 
Ratković na svečanom pola-
ganju kamena temeljca.

Opremanje
Objasnila je kako je ze-

mljište darovano od strane 
Ministarstva praktički bilo 

livada, zbog čega je zemljište 
potrebno u cijelosti komu-
nalno opremiti, zajedno sa 
trafostanicom, priključcima 
i cestama. Trenutno su pri 
kraju radovi na komunalnoj 
i vodnoj infrastrukturi te 
uskoro kreću radovi na iz-
gradnji prilazne ceste.

– Prilazna cesta nam je 
trenutno najvažnija kako bi 
mogli graditi dječji vrtić – 
objasnila je gradonačelnica 
Ratković dodavši kako je u 
Smart kvart do sada uloženo 
milijun i 170.000 eura, a po-
trebno je uložiti još milijun 
eura.

– Puno je još posla pred 
nama, nadam se da će sve 
to uspjeti i da se uskoro vi-
dimo na polaganju kamena 
temeljca za naš novi dječji 
vrtić u Smart kvartu – kazala 
je gradonačelnica dodavši 
kako, prema ugovoru, dječji 
vrtić mora biti gotov do kraja 
lipnja 2026. godine.

Svečanosti polaganja ka-
mena temeljca prisustvovao 
je i župan Varaždinske župa-
nije, Anđelko Stričak, koji je 
tom prilikom kazao kako su 
jedne od najboljih demograf-
skih mjera upravo priuštivo 
stanovanje, te vrtići i škole u 
sredini u kojoj živimo.

Polaganju kamena temelj-
ca prisustvovala je i Sanja 
Bošnjak, državna tajnica iz 
Ministarstva graditeljstva 
i državne imovine, koja je 

istaknula kako će na više od 
četiri hektara građevinskog 
zemljišta jednog dana živjeti 
34 mlade obitelji i više od 
200 djece će pohađati novi 
dječji vrtić.

Komunalna infrastruktu-
ra novoga topličkog kvarta 
u rukama je varaždinskog 
Varkoma, a direktor Bruno 
Ister istaknuo je da je riječ o 
projektu vrijednom 350.000 
eura koji sufinanciraju Hrvat-
ske vode i Grad Varaždinske 
Toplice u odnosu 80:20. Re-
kao je da je to izuzetno važan 
dio projekta koji iznosi oko 15 
posto ukupne investicijske 
vrijednosti projekta u ovoj 
fazi. Dio koji se odnosi na 
Varkom je pri kraju, izvođači 
su svoje odradili, a ostali su 
tek određeni završni radovi.

Spomenimo i da je cilj ovog 
kapitalnog projekta potaknu-
ti da na području Varaždin-
skih Toplica ostanu mlade 
obitelji, zbog čega će mladi 
do 45 godina, koji ne posje-
duju drugu nekretninu, imati 
pravo na kupnju parcele, uz 
uvjet da u roku od tri godine 
izgrade obiteljsku kuću i 
prijave prebivalište. Oni koji 
će udovoljavati uvjetima, par-
cele će moći kupiti po znatno 
povoljnijoj cijeni, do 30 posto 
procijenjene vrijednosti.

Dodajmo kako je, nakon po-
laganja kamena temeljca, pro-
stor novog kvarta blagoslovio 
velečasni Siniša Dudašek.

POVIJESNI DAN ZA VARAŽDINSKE TOPLICE

gužve, vreve i svakodnev-
nog stresa mogu uživati u 
hrani za dušu i tijelo: tišini, 
zelenilu, kretanju, ali i gastro 
i eno užicima koje će pam-
titi. Upravo taj potencijal 
prepoznala je Općina Cesti-
ca. Štoviše, načelnik Mirko 
Korotaj već je neko vrijeme 
svjestan da se turističko tr-
žište, posebice u posljednjih 
četiri ili pet godina počelo 
mijenjati, okretati manjim, 
očuvanim, kontinentalnim 
destinacijama koje nude 
autentični doživljaj, mnoštvo 
raznolikih, posebice outdo-
or, sadržaja, lijepo uređene 
kuće za odmor i pamtljiva 
enogastro iskustva.

Iznimni potencijal
Stoga je Općina Cestica 

bila jedan od pokretača ud-
ruživanja s još pet susjednih 
lokalnih zajednica te stva-
ranje zajedničke Turističke 
zajednice područja Sjever 
Zagorja baš kako bi se taj 
iznimni potencijal ove regije 
početo valorizirati. A jedna 
od najvažnijih vrijednosti 
ovog cijelog kraja na kraj-
njem zapadu Varaždinske 
županije je upravo vinarstvo. 
Posljedično je jedan od prvih 
i najznačajnijih turističkih 
projekata bio upravo Wine 
& Walk Cestica – događanje 
koje za cilj ima stvoriti uspje-
šan i kvalitetan rekreativni 
enogastro proizvod, pro-
movirati iznimnu ponudu 
cestičkih vinara, ali i kreirati 
promotivnu vrijednost cijele 
ove regije kao sjajne izletnič-
ke destinacije koja nudi sve 
što tržište traži.

Pritom pejzaž ovog kraja: vinogradima načičkanih brežuljaka, gustih šuma, netaknute prirode te brojnih dvoraca, kurija i impozantnih starih crkava spada, u najpitoresknije dijelove Varaždinske županije

Ovogodišnje izdanje Wine & Walk Cestica već je prodajom 
kotizacija značajno premašilo prošlogodišnju brojku

BROJNI IZLETNICI U SUBOTU KUŠALI VRHUNSKA VINA I AUTENTIČNE DOMAĆE ZALOGAJE

DJEČJI VRTIĆ ZVONČIĆ U NEDELIŠĆU

Izgrađeno novo dječje igralište 
za djecu jasličke dobi

U sklopu Dječjeg vrtića Zvončić u Nedelišću 
dovršena je izgradnja dječjeg igrališta nami-
jenjenog djeci jasličke dobi, objavila je Općina 
Nedelišće.

S obzirom na to da vrtić trenutno nema skupi-
ne za djecu jasličke dobi, postojeće dječje igra-

lište nije bilo prilagođeno njihovim potrebama.

Javni poziv
Ukupna vrijednost ove investicije iznosi 

29.010,50 eura. Općina Nedelišće projekt 
izgradnje igrališta namijenjenog djeci jaslič-

ke dobi prijavila je na javni poziv za prijavu 
projekata usmjerenih na poboljšanje ma-

terijalnih uvjeta u dječjim vrtićima u 2024. 
godini koje je raspisao Središnji državni ured 
za demografiju i mlade. Prijava je bila uspješ-

na te je dana 14. ožujka 2024. godine sa 
Ministarstvom demografije i useljeništva 
potpisan Ugovor o sufinanciranju koji projekt 
sufinancira sa 70 % vrijednosti investicije. 
Izgradnja ovog igrališta dio je šireg projekta 
Općine Nedelišće kojim će se postojeći vrtić 

Zvončić prenamijeniti isključivo djeci jasličke 
dobi. U sklopu tog projekta uklonjena je posto-

jeća ograda na igralištu, čime se stvorio prostor 
za postavljanje novih igrala.
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U nizu događanja kojima 
ove godine Osnovna škola 
Draškovec slavi 20 godina 
svoga rada i djelovanja, po-
sebno je svečano bilo u petak, 
4. listopada. Prigodnom sve-
čanošću otvorena je vanjska 
učionica te je otvorena i izlož-
ba fotografija Mateje Balent, 
inače bivše učenice ove škole. 
Svečanost su uveličali učenici 
škole prigodnim nastupima u 
Sportskoj dvorani, ispred uči-
onice na otvorenom, vrpcu su 
prerezala djeca, a svečanosti 
su uz ravnateljicu Osnovne 
škole Draškovec Margit Mirić, 
nazočili i predstavnici Grada 
Prelog te drugih ustanova.

- Kada smo krenuli s idejom 

učionice na otvorenom, cilj 
nam je bio stvoriti prostor u 
kojem će učenici biti u izrav-
nom kontaktu s prirodom 
- inspirirani svježim zrakom, 
drvećem i zelenilom koje nas 
okružuje. Ova učionica niknu-
la je brzo nakon početne ideje 
i nije rezultat samo snova i 
planova škole, već i iznimnog 

angažmana naše drage biv-
še učenice, Mateje Matjačić 
Kavran. Upravo je njen entu-
zijazam povezao školski san 
sa stvarnim mogućnostima, 
a njena upornost potaknula 
gradnju, preskočivši najveću 
prepreku u ostvarenju – finan-
cije. Ova učionica “projekt” 
postala je stvarnost kroz do-

nacije i iznimnu suradnju 
unutar naše zajednice – Grada 
Preloga, uspješne građevinske 
tvrtke, komunalnog poduzeća 
i lokalnih poduzetnika - ista-
knula je ravnateljica Osnovne 
škole Draškovec Margit Mirić. 
Sve je pozdravio i predsjed-
nik Gradskog vijeća Grada 
Preloga Đuro Ujlaki istakavši 
i ovoga puta sjajnu suradnju 
Grada Preloga i Osnovne škole 
Draškovec.

U školskoj knjižnici otvo-
rena je izložba fotografija 
“Fotografije pedalama bicikla” 
strastvene biciklistice i foto-
grafice, inače tajnice Udruge 
umirovljenika Prelog, Mateje 
Balent iz Draškovca.

što mogu najaviti, da trenutno 
imamo građevinsku dozvolu, 
krećemo s procesom javne 
nabave za dogradnju vrtića, 

tako da širimo vrtić – najavio je 
gradonačelnik Jenkač, dodavši 
kako će se dograditi četiri nove 
smještajne jedinice, čime će 

vrtić moći primiti dodatno 75-
ero djece.

Podsjetio je kako Grad za 
funkcioniranje Dječjeg vrtića 
Novi Marof, kao i privatnih vr-
tića na području grada, izdvaja 
ukupno oko dva milijuna eura 
te je dodao kako su prije godinu 
dana usklađene plaće djelatnika 
u vrtiću.

– U vrtiću se odlično radi, 
mislim da su zadovoljni i rodi-
telji, zadovoljna su djeca. Želim 
puno lijepih, ugodnih trenutaka 
svoj djeci i njihovim roditeljima 
i puno uspjeha u radu u daljnjim 
godinama života našeg vrtića – 
poručio je gradonačelnik.

IZGRADNJA PROMETNICE I PJEŠAČKE STAZE U KOVAČIĆEVOJ ULICI
U sklopu podizanja kvalitete 

života i poboljšanja stanja 
sigurnosti u prometu stanara 

u Ulici Ivana Gorana Kovačića 
u Mihovljanu, na području 
Grada Čakovca, započeo je 
projekt izgradnje prometnice 

i pješačke staze.
Nova prometnica, duga 625 

metara, imat će kolnik širine 

5,5 metara, dok će pješačka 
staza biti široka 1,5 metara i 
odvojena čvrstim betonskim 
rubnjakom
Projekt obuhvaća i kvalitetno 
rješavanje odvodnje oborin-

skih voda, koje će se osigurati 
poprečnim i uzdužnim nagibi-
ma prema projektiranim sliv-

nicima i linijskim kanalicama. 

Kolnička konstrukcija promet-
nice bit će izvedena s dva sloja 
asfalta, dok će pješačka staza 
imati jedan sloj.
Ukupna vrijednost ugovorenih 

radova iznosi više od 426.000 
eura, a realizacija ovog projek-

ta predstavlja značajan korak 
prema sigurnijem i ugodnijem 

okruženju za sve građane.

Uz pjesmu, ples i recitacije u 
utorak, 8. listopada proslavljen 
je veliki 52. rođendan Dječjeg 
vrtića Novi Marof, a neizostav-
na je bila i rođendanska torta 
u kojoj su mališani i više nego 
uživali.

Ravnateljica Karolina Fotak, 
koja je na čelu vrtića već punih 
13 godina, istaknula je kako 
vrtić uskoro ide u pro-
širenje, a trenutno 
ga pohađa 288 
mališana te u 
njemu radi 47 
zaposlenika.

– Vjeruje-
mo da će ta 
brojka proći 
onu čarob-
nu brojk u 
o d  3 0 0 -t i -
njak djece u 
jednom lijepom 
objektu u kojem 
će sretno rasti, od-
gajati i pripremati se za 
iduću životnu stepenicu nakon 
lijepih dana u vrtiću – poručila 
je ravnateljica Fotak.

Dječjem vrtiću rođendan je 
čestitao i novomarofski grado-
načelnik Siniša Jenkač, koji je i 
sam prisustvovao rođendanskoj 
proslavi.

– Čestitam vrtiću 52. rođen-
dan. Jedna velika, krasna brojka! 
Naš vrtić broji preko 280 djece, 
jedan je od najvećih vrtića u 
Varaždinskoj županiji. Ono 

VESELO JE BILO U DJEČJEM VRTIĆU NOVI MAROF

Ono što mogu najaviti, da trenutno imamo građevinsku dozvolu, krećemo s procesom 
javne nabave za dogradnju vrtića, tako da širimo vrtić – najavio je gradonačelnik Jenkač

Uz pjesmu, ples i recitacije 
proslavljen 52. rođendan

Dječjem vrtiću 
rođendan je čestitao 

i novomarofski 
gradonačelnik Siniša 

Jenkač, koji je i 
sam prisustvovao 

rođendanskoj  
proslavi

Otvorenjem vanjske učionice obilježeno 20 godina OŠ Draškovec
CILJ JE IZRAVNI KONTAKT S PRIRODOM
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opremanje škola.

Puno znači
Ravnateljica Osnovne ško-

le Petrijanec Valerija Paljak 
objasnila je što dogradnja 
područnih škola znači za 
učenike škola.

– Obje naše područne 
škole dobit će po dvije ili tri 
nove učionice te male sport-
ske dvorane, što nemjerljivo 
podiže kvalitetu nastave, 
a uz to će svi učenici imati 
jednaku šansu kao i učenici 
naše matične škole. Posebno 
veseli što će se to dogoditi u 
idućoj školskoj godini kada 
slavimo velike obljetnice, 
240. obljetnicu otvorenja 
osnovne pučke škole i 70. 
obljetnicu osnovnoškolskog 
obrazovanja u Petrijancu – 
rekla je ravnateljica Paljak, a 
na njene riječi nadovezao se 
načelnik Općine Petrijanec.

– Dvije škole se nadogra-
đuju, s učionicama i dvora-
nama i to je investicija od 
gotovo 3,2 milijuna eura, 
od kojih je gotovo 98 posto 

bespovratnih sredstava iz 
Nacionalnog plana oporavka 
i otpornosti. Inače, samo je 
šest škola u Hrvatskoj dobilo 
ta sredstva i ponosan sam 
što su dvije škole upravo 
iz Varaždinske županije. 
Osim dogradnje škola, do-
građujemo i dječji vrtić, a 
vrijednosti investicije iznosi 
2,8 milijuna eura. Možemo 
reći kako se u obrazovanje 
na području Općine Petri-
janec u ovom trenutku ulaže 
gotovo 6 milijuna eura i te 
će investicije biti završene 
u 2025. godini – rekao je 
Posavec.

Ravnateljica OŠ Sveti Ilija 
Anđelka Rihtarić podsjetila 
je kako se njihova škola prije 
dvije godine uselila u jednu 
od najmodernijih i najbolje 
opremljenih školskih zgrada 
u državi.

– Međutim, škola kao srce 
zajednice ne zaboravlja i ne 
zapušta svoje prostore tako 
da je, uz suglasnost Župa-
nije, naša škola krenula u 
energetsku obnovu stare 

školske zgrade. Pedagoške 
potrebe su zaista velike, ima-
mo mnogo ideja kako ćemo 
taj prostor oživjeti i vjerujem 
da će energetska obnova 
donijeti veliki boljitak peda-
goškoj zajednici, ali i čitavoj 
lokalnoj zajednici Svetoga 
Ilije – rekla je ravnateljica 
Rihtarić.

Ravnateljica OŠ Jalžabet 
Mirjana Kučar rekla je kako 
je njihova škola imala tri 
dogradnje, s tim da je prvi 
dio izgrađen između Prvoga 
i Drugoga svjetskoga rata, 
pa su potrebe zaista velike: 
“Ovo ulaganje je na veselje 
svih djelatnika i učenika jer 
će se značajno poboljšati 
uvjeti rada. Sljedeće godi-
ne slavimo 185. školstva u 
Jalžabetu, pa će energetska 
obnova školske zgrade biti 
doista lijep poklon.”

Načelnik Općine Jalžabet 
Rajko Solar istaknuo je kako 
je ovo još jedna investicija 
u obrazovanju na području 
Općine Jalžabet.

– Radimo i na dogradnji 
dječjeg vrtića, projektu vri-
jednom 2,4 milijuna eura. 
Uz OŠ Jalžabet, energetski 
će biti obnovljeni društveni 
dom u Leštakovcu, kao i dom 
za starije i nemoćne osobe u 
Jalžabetu – zaključio je Solar.

DVD Kneginec 

Gornji obilježilo 
100. godina 

djelovanja
Pod pok rov iteljst vom 

Općine Gornji Kneginec, 
Dobrovoljno vatrogasno 
društvo Gornji Kneginec 
obilježilo je 100. godina svog 
djelovanja, a svečanoj sjedni-
ci 12. listopada prisustvovali 
su načelnik Općine Goran 
Kaniški, ujedno i saborski 
zastupnik te župan Varaž-
dinske županije Anđelko 
Stričak.

Predsjednik DVD Gornji 
Kneginec Davorin Cvek u 
svom je govoru istaknuo 
kako je ova obljetnica prigo-
da da se podsjeti kako je sta-
salo kneginečko vatrogastvo 
koje je nastalo iz skromne 
vatrogasne organizacije bez 
ikakvih iskustva i sa skro-
mnom opremom, ali velikim 
osjećajem humanosti.

- Ovo je dan kada se pri-
sjećamo prošlosti, slavimo 
sadašnjost i s ponosom gle-
damo u budućnost našeg 
Društva. Slavimo ovih 100 
godina postojanja kako bi 
se prisjetili koliko je bilo 
potrebno rada i odricanja 
uložiti kako bi opstalo ovo 
društvo, a koje predstavlja 
100 godina pomaganja, za-
jedništva, druženja, upor-
nosti, učenja i davanja sebe 
na korist svih sumještana 
na području Općine Gornji 

Kneginec. Kroz sve te godine 
naša vatrogasna obitelj je 
rasla i jačala, a svaki njen 
član dao je svoj doprinos u 
njegovoj izgradnji. Na nama 
je da očuvamo zajedništvo 
članova što nas čini po-
sebnim i svakako je temelj 
napretka društva i zajednice 
u kojoj živimo, ali i da nas 
uvijek vodi duh solidarno-
sti, hrabrosti i predanosti u 
službi mještanima Općine 
Gornji Kneginec – rekao je, 
između ostalog, predsjednik 
DVD Gornji Kneginec Davo-
rin Cvek.

Načelnik Općine Goran 
Kaniški tom prilikom rekao 
je kako ovo nije samo jubilej 
DVD-a Kneginec, nego i 
cijele općine, osvrnuvši se 
na ulaganja u kneginečko 
vatrogastvo.

Župan Varaždinske župa-
nije Anđelko Stričak čestitao 
je članovima Društva na 
prvom stoljeću humanog 
djelovanja, kao i na izdava-
nju monografije za svoj 100. 
rođendan.

Svečanoj sjednici, uz čla-
nove vatrogasnih društva, 
nazočili su i županijski va-
trogasni zapovjednik Željko 
Nagy, te načelnik PU varaž-
dinske Predrag Benčić te 
ostali visoki uzvanici i gosti.

U vremenu kada se obi-
lježava Dječji tjedan, 10. 
listopada, u Varaždinskoj 
županiji upriličeno je potpi-
sivanje ugovora za nova važ-
na ulaganja u osnovne škole.

Ugovori su potpisani za 
radove na rekonstrukciji i 
dogradnji školskih zgrada i 
sportskih dvorana PŠ Strmec 
Podravski i PŠ Nova Ves 
Petrijanečka, kao i za ener-
getsku obnovu OŠ “Vladimir 
Nazor” Sveti Ilija i OŠ “Petar 
Zrinski” Jalžabet.

Župan Stričak naglasio 
je kako su u okviru Dječjeg 
tjedna, potpisani ugovor 
jedni od ljepših poklona za 
učenike.

– Na početku mandata 
naglasio sam kako gradimo 
sustav jednakih šansi, a to 
znači da svakoj našoj ško-
li nastojimo osigurati iste 
uvjete za rad. Da bismo to 
postigli, morali smo voditi 
brigu o tri područja. Prvo je 
dogradnja potrebnog pro-
stora u sklopu svake naše 
osnovne i srednje škole. Tako 
je do sada uloženo gotovo 25 
milijuna eura u dogradnju i 
izgradnju osnovnih škola u 
Martijancu, Velikom Bukov-
ci i Svetom Iliji te Medicinske 
škole za potrebe Regionalnog 
centra kompetentnosti iz 
inovativnih zdravstvenih 
tehnologija. Danas su pot-
pisani ugovori za dogradnju 
još dviju područnih škola u 
Novoj Vesi i Strmcu Podrav-
skom, u vrijednosti 3 mili-
juna eura, a nedavno smo 
otvorili gradilište u sklopu 
Osnovne škole u Ivancu, za 
dogradnju škole, vrijedno-
sti također nešto više od 3 
milijuna eura. Osim toga, 
energetski ćemo obnoviti 
školu u Jalžabetu i Svetom 
Iliji, te nam još predstoji pot-
pisivanje ugovora za ener-
getsku obnovu Područne 
škole u Margečanu, također 
vrijednosti sveukupno oko 
3,5 milijuna eura. Kada sve 
to zbrojimo, dolazimo do 
35 milijuna eura samo za 
dogradnju i izgradnju škola 
– rekao je župan te nastavio 
kako se paralelno ulaže i u 

DOBRA VIJEST ZA UČENIKE I NASTAVNIKE

Radi se o PŠ Strmec Podravski i PŠ Nova Ves Petrijanečka te OŠ “Vladimir Nazor” 
Sveti Ilija i OŠ “Petar Zrinski” Jalžabet

Četiri škole u Varaždinskoj županiji bit 
će dograđene ili energetski obnovljene

Dobrovoljno vatrogasno 
društvo Kelemen osnovano 
je davne 1924. godine, a 100. 
obljetnicu osnutka i djelo-
vanja svečano su obilježili u 
subotu, 5. listopada, u Druš-
tvenom domu u Kelemenu.

Uoči svečanosti Općina 
Jalžabet je objavila da su 
završeni radovi na vatroga-
snom spremištu u Kelemenu.

– Naša zajednica brine o 
sigurnosti i dobrobiti svih 
mještana, a to se vidi i kroz 
završene radove na vatro-
gasnom spremištu u Kele-
menu. Spremište sada ima 
novu stolariju te je obojeno 

iznutra i izvana, u punoj 
funkciji za daljnje aktivno-
sti vatrogasaca. Osim toga, 
ponosni smo što je od ožujka 
u našem DVD-u Kelemen 
i novije kombi vozilo, koje 
dodatno podržava naše va-
trogasce u svakodnevnom 
radu. Hvala svima koji su 
sudjelovali u ovim radovima 
i tako doprinijeli sigurnijoj 
budućnosti našeg kraja! Če-
stitamo DVD-u Kelemen 100 
godina postojanja i službe 
našoj zajednici! Dugogodiš-
nja tradicija i posvećenost 
vatrogasaca primjer su istin-
ske predanosti i zajedništva. 

Hvala vam! – istaknuli su iz 
Općine.

Danas društvo broji 50 
članova i djeluje u sklopu 
Vatrogasne zajednice Opći-
ne Jalžabet, a pod vodstvom 
predsjednika Siniše Smre-
čaka i zapovjednika Darka 
Modrića.

– Kroz gotovo cijelo sto-
ljeće postojanja, uz veliko 
zalaganje i nesebičan trud 
naših članova, te uz svu po-
dršku naših dobročinitelja 
i lokalne zajednice, uspjeli 
smo značajno unaprijediti 
rad društva. Mnogi su čla-
novi tijekom godina posve-

tili svoje slobodno vrijeme 
i trud kako bi osigurali da 
društvo raste i napreduje, 
ostavljajući neizbrisiv trag u 
povijesti našeg kraja. S po-
nosom možemo reći da već 
sto godina djelujemo na po-
dručju zaštite od požara, ali 
i pružanja pomoći u drugim 
hitnim situacijama, čineći 
našu zajednicu sigurnijim 
mjestom za život – rekli su 
čelni ljudi DVD-a.

Čestitke su uputili brojni 
uzvanici, pa tako i predsjed-
nik Županijske skupštine 
Varaždinske županije Josip 
Križanić.

DVD Kelemen proslavio 100. obljetnicu osnutka i djelovanja

BILO JE SVEČANO POVODOM JUBILEJA

Pročelnik Huđek podsjetio je da je 2001. 
Varaždinska županija dobila osnivačka 
prava za svoje 33 osnovne škole, 13 
srednjoškolskih ustanova i Učenički dom
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Predstavnici LAG-a Mu-
ra-Drava sudjelovali su 
na europskom LEADER 
kongresu koji se 2. i 3. listo-
pada održao u francuskom 
gradu Poitiersu.

O važnosti događaja svje-
doči činjenica kako je na 
kongresu sudjelovalo više 
od 450 sudionika iz 29 ze-
malja, a na njemu su svoja 
razmišljanja o LEADER-u 
iznosili predstavnici svih 
relevantnih dionika, od Eu-
ropske komisije, DG Agrija, 
ELARD-a do predstavnika 
nacionalnih i internaci-
onalnih LEADER mreža, 
ali i LAG-ova s područja 
čitave EU.

Glav na tema ovogo-
dišnjeg kongresa bila je 
suradnja s naglaskom na 
međunarodnu suradnju 
između LAG-ova. Suklad-
no tome organizirane su 
radionice, okrugli stolovi i 
panel rasprave na kojima su 
bili prezentirani primjeri 
dobrih praksi suradnje, ali 
i smjernice kako bi projekti 
suradnje u budućnosti bili 
što kvalitetniji i svrsis-
hodniji.

- Kongres je sam po sebi 
bio prilika za umrežavanje 
s LAG-ovima iz čitave Eu-
rope te smo i mi razmijenili 
kontakte s brojnim LAG-
ovima i vjerujemo da ćemo 
s nekima od njih moći 

razviti nove i kvalitetne 
projekte suradnje - rekao 
je Mihael Ružić, voditelj 
LAG-a Mura-Drava.

Na samom kongresu do-
djeljivala se i nagrada eu-
ropske mreže LAG-ova za 
najbolji projekt suradnje, a 
kao jedan od projekata, na 
što su iznimno ponosni, 
nominiran je bio i projekt 
“Okusi domaće!”. Projekt je 
proveden od strane LAG-a 
Mura-Drava, LAG-a Međi-

murski doli i bregi i LAG-a 
Moslavina, a bio je usmje-
ren na promociju kultur-
ne i kulinarske baštine 
Međimurja i Moslavine. 
Glavni rezultati projekta 
bili su kuharica “Slatko z̀  
Međimurja”, monografija 
“Međimurska gibanica” 
te kuharica “Dobar tek u 
Moslavini”.

Ovaj događaj bio je iz-
vrsna prilika za stjecanje 
novih znanja i iskustava, 
učenje na primjerima do-
bre prakse, umrežavanje, 
ali i za promociju vlastitih 
postignuća i kvaliteta.

PUBLIKA UŽIVALA U NASTUPIMA FOLKLORAŠA U PETRIJANCU
U subotu, 5. listopada, je u Društvenom 

domu Petrijanec održana  kulturna ma-

nifestacija “Večer folklora”.
Manifestacija se održala u organizaciji 
Kulturno umjetničkog društva Općine 
Petrijanec koje djeluje već 29 godina 
unutar pet sekcija: dramska, folklorna, 
tamburaška, mlađa tamburaška i vo-

kalna.
Stotinjak izvođača predstavilo se mno-

gobrojnoj publici pjesmom, folklornim i 
tamburaškim izvedbama te koreografi-
jama kojima se naglašava vrijednost oču-

vanja tradicije, ali i predstavlja bogatstvo 
kulturno umjetničkog amaterizma.
Uz domaćine, Folklornu sekciju KUD-a 
Petrijanec, program su uveličati gosti 
iz susjednih općina - KUD Vinica, KUD 
Benedikt Svibovec Podravski, KUD Voća 
te KUD Cestica.

DJEČJI VRTIĆ VINICA

Otvoreno novo 
dječje igralište

Priredba “Pozdrav 
jeseni”

U srijedu, 9. listopada, 
održala se proslava če-
tvrtog rođendana Dječjeg 
vrtića Vinica.

Tom prigodom otvoreno 
je i novo dječje igralište.

Načelnik dr. sc. Bra-
nimir Štimec, prof. po-
zdravio je sve prisutne, 
čestitao četvrti rođendan, 
uručio djeci poklon te je 
veselje i slavlje započelo. 
Uz načelnika Općine Vi-
nica, na proslavi bila je i 
ravnateljica Dječjeg vrtića 
Vinica Ksenija Humek i 
odgojiteljice iz vrtića.

Djeca nisu mogla sakriti 
oduševljenje novim igra-
lima prilikom probavanja 
igrala po prvi puta s načel-

nikom. Načelnik je zatim 
razrezao tortu i otvorio 
šampanjac te zaželio još 
mnogo rođendana Dječ-
jem vrtiću Vinica.

Općina Vinica na javni 
poziv Središnjeg ureda za 
demografiju i mlade prija-
vila je projekt usmjeren na 
poboljšanje materijalnih 
uvjeta u dječjim vrtići-
ma u 2024. godini kojim 
je Dječjem vrtiću Vin-
ca osigurala nova igrala. 
Ukupna investicija iznosi 
32.708,01 eura. Ministar-
stvo financira proved-
bu projekta s 21.828,92 
eura dok je Općina Vi-
nica osigurala preostalih 
10.879,09 eura.

KUU Zasadbreg i Op-
ćina Sveti Juraj na Bregu 
pozivaju na tradicionalnu 
priredbu “Pozdrav jeseni”. 
Priredba će se održati u 
subotu, 19. listopada, s po-
četkom u 17 sati u Domu 
k u lt u re u Z a sadbreg u . 

Uz pr igod n i ku lt u rno-
umjetnički program pro-
slavit će se 25. obljetnica 
osnutka Kulturno umjetnič-
ke udruge Zasadbreg.

- Veselimo se vašem do-
lasku - poručili su organi-
zatori.

Župan Međimurske žu-
panije Matija Posavec pro-
glasio je prirodnu nepo-
godu od suše za područje 
grada Čakovca, Murskog 
Središća i Preloga te op-
ćina Domašinec, Donji 
Kraljevec, Sveti Martin na 
Muri, Štrigova, Donji Vi-
dovec, Goričan, Kotoriba, 
Selnica, Sveta Marija i Vra-
tišinec na zahtjev čelnika 
jedinica lokalne samou-
prave zbog natprosječno 
visokih temperatura i izo-
stanka potrebnih količina 

padalina od kolovoza do 
rujna.

Naime, sušno razdoblje 
tijekom proteklih mjeseci 
uzrokovalo je velike mate-
rijalne štete u voćnjacima 
zbog opadanja plodova i 
značajnog smanjenja uro-
da te na povrtlarskim i 
poljoprivrednim kultura-
ma pa poljoprivredni proi-
zvođači nisu u mogućnosti 
sami sanirati nastalu štetu.

Župan poziva sve fizičke 
i pravne osobe koje su pre-
trpjele štetu da istu prijave 

nadležnom općinskom po-
vjerenstvu te da prijavljuju 
samo štetu na imovini koja 
nije osigurana od suše.

Općinska povjerenstva 
za procjenu štete od pri-
rodnih nepogoda zapri-
mat će prijave šteta od 
oštećenika, nakon čega su 
dužni konačnu procijenje-
nu štetu prijaviti županij-
skom povjerenstvu putem 
Registra štete u roku od 50 
dana proglašenja prirod-
ne nepogode. Županijsko 
povjerenstvo će u zakon-

skom roku izraditi zbirno 
izvješće o šteti za područje 
županije.

Ovo je treća elementarna 
nepogoda koju je župan 
Posavec proglasio ove go-
dine. Prva elementarna 
nepogoda proglašena je 6. 
svibnja zbog šteta nastalih 
uslijed mraza i to za pod-
ručje grada Mursko Sredi-
šće i općine Štrigova, te 19. 
srpnja zbog šteta nastalih 
uslijed tuče za područje 
općine Vratišinec, Gornji 
Mihaljevec i Domašinec.

Odluka o proglašenju 
elementarne nepogode od suše

U DIJELU MEĐIMURJA

PRILIKA ZA UMREŽAVANJE S LAG-ovima

Dodjeljivala se i nagrada europske mreže LAG-ova za najbolji projekt suradnje, a kao 
jedan od projekata nominiran je bio i projekt “Okusi domaće!”

LAG Mura-Drava na europskom 
LEADER kongresu u Francuskoj

Organizirane su 
radionice, okrugli 
stolovi i panel 
rasprave
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Provedbom ovog projekta Općina Breznica kao korisnik sredstava, te Općina 
Breznički Hum kao partner na projektu bez financijskih obaveza, izgradit će i opremiti 

područni dječji vrtić s kuhinjom u naselju Breznica.

Potpisan ugovor o izgradnji 
novog dječjeg vrtića u Breznici

U srijedu, 9. listopada, je u prostori-
jama Općine Breznica potpisan Ugo-
vor o izvođenju radova na izgradnji 
područnog dječjeg vrtića u Breznici 
te izgradnja i opremanje pripadajućeg 
dječjeg igrališta.

Ugovor je potpisan u prisustvu na-
čelnika ove općine Sjepana Krobota, 
načelnika susjedne Općine Breznički 
Hum Zorana Hegedića kao partnera na 
projektu, pročelnika Općine Breznica i 
predsjednika Upravnog vijeća Dječjeg 
vrtića Pčelica Bisag Stjepana Šafrana, 
ravnateljice Dječjeg vrtiće Pčelica Bisag 
Martine Hrupec, glavnog projektanta i 
nadzornog inženjera Brune Hajduka, te 
predstavnika izvođača radova na objek-
tu iz tvrtke MIPCRO, predstavnika kon-
zultantske tvrtke EULIDA, predstavni-
ka javne ustanove za regionalni razvoj 
Varaždinske županije i predstavnika 
Upravnog odjela za prostorno uređenje 
i graditeljstvo Varaždinske županije. 
Projekt izgradnje područnog dječjeg 
vrtića u Breznici prijavljen je na Poziv 
za dodjelu bespovratnih sredstava 
“Izgradnja, dogradnja, rekonstrukcija 
i opremanje predškolskih ustanova”. 
Riječ je o prvom Pozivu putem kojeg 
je iz Nacionalnog plana oporavka i 
otpornosti za razdoblje od 2021. do 
2026. godine, odnosno iz Mehanizma 
za oporavak i otpornost, koji financira 

Europska Unija, ostvareno je sufinan-
ciranje u iznosu od 689.946,24 eura. 
Provedbom ovog projekta Općina Bre-
znica kao korisnik sredstava, te Općina 
Breznički Hum kao partner na projektu 
bez financijskih obaveza, izgradit će i 
opremiti područni dječji vrtić s kuhi-
njom u naselju Breznica. Izgradnjom 
vrtića povećat će se vrtićki kapaciteti za 
djecu rane i predškolske dobi koja sada 
nemaju mjesta u vrtiću, te će se stvoriti 
prostor za dva jaslička i dva vrtićka 
dnevna boravka u koje će se moći upisati 
64 djece s područja općina Breznica i 
Breznički Hum. Procijenjena vrijed-
nost projekta iznosi 2.400.000 eura. 
- Postojeći je vrtić izgrađen prije 5 
godina, a sada kreće izgradnja našega 
novog područnog vrtića, što će većem 
broju vrtićke djece s širega područja 
omogućiti pohađanje dviju jasličkih i još 
dviju vrtićkih skupina – napomenula je 
ravnateljica Dječjeg vrtića Pčelica Bisag 
Martina Hrupec.

- Na taj način stvaramo jednake mo-
gućnosti za svu djecu, za njihovo uklju-
čivanje u sustav odgoja i obrazovanja od 
najranije dobi te povećavamo obuhvat 
djece koja sudjeluju u programima ranog 
predškolskog odgoja i obrazovanja, stva-
rajući djeci uvjete za bolji rast i razvoj u 
sigurnoj okolini - istaknuo je načelnik 
Općine Breznica Stjepan Krobot.

OSTVARENE JEDNAKE MOGUĆNOSTI ZA SVU DJECU

Vrijednost projekta 
iznosi 2.400.000 eura, a 
ostvareno je sufinanciranje 
od strane EU u iznosu od 
689.946,24 eura

- Svaki od vas današnjih laureata ponos je našega Sveučilišta - zaključio je rektor prof. dr. sc. Marin Milković.

Prva promocija doktora znanosti na 
doktorskom studiju Mediji i komunikacija

Na svečanoj promociji odr-
žanoj 11. listopada u dvora-
ni “Domoljub” u Koprivnici, 
Sveučilište Sjever je obilježilo 
važan trenutak za svoje posli-
jediplomske studije.

Promovirani su prvi doktori 
znanosti doktorskog studija 
Mediji i komunikacija, njih 
19, koji su svojim predanim 
radom, zalaganjem i znan-
stvenim istraživanjima stekli 
najvišu akademsku titulu – 
doktor znanosti.

Rektor Sveučilišta Sjever, 
prof. dr. sc. Marin Milko-
vić, obratio se promoviranim 
doktorima znanosti s riječi-
ma koje su istaknule težinu i 
značaj njihovog postignuća. 
- Samo oni koji su stigli do titu-
le doktora znanosti znaju kako 
je riječ o nimalo jednostavnoj 
zadaći. Put je to s mnogo uspo-
na i padova, dugačak put, put 
koji od istraživača zahtijeva 
potpunu posvećenost i mno-
go odricanja - rekao je rektor 
Milković, naglašavajući iza-
zove koje nosi istraživački rad 
i važnost koju titula doktora 
znanosti predstavlja.

Promocija je posebno značaj-
na jer je riječ o prvoj generaciji 
doktoranada koji su završili sa-

mostalan doktorski studij Me-
diji i komunikacija, pokrenut 
2018. godine. Uz dva združena 
doktorska studija koje Sveučili-
šte Sjever provodi, ovo je jedini 
samostalni doktorski studij u 
tom području u Hrvatskoj, a 
prema riječima rektora Milko-
vića: “Doktorski studij Mediji 
i komunikacija najprestižniji je 
studij u polju informacijskih i 
komunikacijskih znanosti u 
Republici Hrvatskoj, s velikim 
brojem uistinu kvalitetnih 
kandidata.”

Svečanost je bila izraz po-
štovanja prema znanstvenom 
radu i postignućima doktora-
nada koji su uspješno završili 
ovaj izazovan akademski put. 
- Vi, nove doktorice i doktori 
znanosti, predstavljate one 
najustrajnije i najuspješnije 
istraživače koji su pronašli 
svoj put i okrunili se titu-
lom koju ćete, siguran sam, 
s ponosom nositi i isticati - 
istaknuo je rektor te ujedno 
pohvalio naporan rad i trud 
diplomiranih doktoranada. 
- Svaki od vas današnjih laure-
ata ponos je našega Sveučilišta. 
Zajednički smo izgradili prvu 
stepenicu u procesu vaše znan-
stvene habitacije i nesebično 

SVEUČILIŠTE SJEVER JE OBILJEŽILO VAŽAN TRENUTAK

vam otvorili vrata akademske 
zajednice - zaključio je rektor.

Povijesni dan
Doktorima znanosti obratio 

se i gradonačelnik Koprivnice 
i saborski zastupnik Mišel Jak-
šić, koji je istaknuo povijesni 
značaj ovog događaja za grad 
Koprivnicu, Sveučilište Sjever 
i čitavu akademsku zajednicu. 
- Ovo je povijesni dan za Sve-

učilište Sjever jer ste prva 
generacija doktorica i doktora 
znanosti, a znamo da se prvi 
uvijek pamte, koji su došli do 
jednog potpuno zasluženog i 
velikog priznanja za svoj rad 
i trud. Čestitam vam i zahva-
ljujem vam na tome od sveg 
srca - rekao je Jakšić.

Promoventi na svečanoj 
promociji uz rektora prof. dr. 
sc. Marina Milkoviča bile su 

voditeljica doktorskog studija 
professor emerita Jadranka 
Lasić Lazić, prva voditeljica 
doktorskog studija prof. dr. 
sc. Iva Rosanda Žigo te pro-
rektori Sveučilišta Sjever prof. 
dr. sc. Mario Tomiša, prof. 
dr. sc. Damir Vusić, izv. prof. 
dr. sc. Petar Mišević, prof. dr. 
sc. Anica Hunjet, prof. dr. sc. 
Goran Kozina i izv. prof. dr. sc. 
Vlado Tropša.

Promociji su nazočili i rektor 
emeritus Sveučilišta u Zagre-
bu prof. dr. sc. Damir Boras, 
saborski zastupnik Tomislav 
Golubić, zamjenica gradona-
čelnika Koprivnice Ksenija 
Ostriž, predstavnici gradskih 
ustanova i tvrtki te pročelnici 
i profesori Sveučilišta Sjever.

Ovime Sveučilište Sjever 
nastavlja graditi svoju poziciju 
kao jedno od najdinamičnijih 
i najinovativnijih sveučilišta u 
Hrvatskoj, pružajući prilike za 
znanstveni napredak i obrazo-
vanje utemeljeno na najnovijim 
istraživanjima i inovacijama. 
Doktorski studij Mediji i ko-
munikacija, kao najprestižniji 
studij u svom području, nasta-
vit će biti pokretač inovacija, 
istraživanja i napretka u infor-
macijskim i komunikacijskim 
znanostima, otvarajući nove 
dimenzije prema široj zajednici 
i budućim generacijama.

Ovaj povijesni trenutak za 
Sveučilište Sjever i njegove 
promovirane doktore znanosti 
obilježio je ne samo osobni 
uspjeh svakog pojedinca, već 
i zajednički uspjeh akademske 
zajednice i grada koji podrža-
va obrazovanje i znanost kao 
temelj budućeg razvoja.
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Za cijelo putovanje od ukupno 780 kilometara trebao joj je 21 dan. Hodala j

Putovanje života preko Pireneja, beskrajnih poljskih 
puteva, do katedrale u kojoj se čuvaju moći svetog Jakova

Bilo je to putovanje živo-
ta za 27-godišnju Nikolinu 
Golec iz Kapele Podravske, 
drugačije od bilo kojeg 
drugog. U srpnju ove go-
dine ona je krenula na put 
za Santiago ili Camino de 
Santiago, rutu koju prelaze 
hodočasnici iz cijeloga svi-
jeta, a koja vodi u Santiago 
de Compostelu, grad u 
kojem se nalaze moći sve-
tog apostola Jakova. Zbog 
toga se naziva još i Putem 
svetog Jakova.

- Dugo sam o tome raz-
mišlja la, čak sam neko 
vrijeme i štedjela, ali ove 
godine odlučila sam kre-
nuti i kupila kartu. Ovaj 
put bilo je bez puno raz-
mišljanja, odluka je došla 
instinktivno. Moram pri-
znati da sam ranije puno 
čitala i istraživala o cami-
nu, ali ništa od toga vas ne 
može pripremiti na ono 
što vas uistinu čeka. Bio 
je to fizički, mentalno i 
duhovno zahtjevan put, 
ali istovremeno prekrasan 
i neusporediv s bilo čim 
drugim – rekla je Nikolina.

Ona je na tom putu bila 
sama.

- Osjećala sam da mi baš 
to treba. Svaki dan sam na 
putu upoznala mnoštvo 
hodočasnika iz cijeloga 
svijeta, s nekima od njih 
sam i ostala u kontaktu, 
ali nije sa mnom bio nit-
ko poznat. Kad ste sami 
na tom izazovnom putu 
stignete i razmišljati, ali i 
sa sobom riješiti sve one 
terete koje nosite u sebi, a 
da toga niste ni svjesni – 
kaže Nikolina. Prisjeća se 
da je zaista bilo izazovnih 
trenutaka.

Nikolina se inače aktivno 
bavi trčanjem pa je u do-
broj formi, ali priznaje da 
je put fizički dosta zahtje-
van. Za cijelo putovanje 
od ukupno 780 kilometara 
trebao joj je 21 dan. Ho-
dala je bez pauze, što bi u 
prosjeku bilo 37 prijeđenih 
kilometara dnevno.

- Bilo je dana kad bih 
prošla 18 kilometara, ali 
i 58 kilometara, ovisno o 
težini rute na kojoj sam se 
nalazila. Često sam pomi-
slila što mi sve ovo treba, 
kroz glavu mi je prolazila 
i misao da se vratim doma 
prije završetka puta. Bilo je 
stvarno fizički zahtjevno, 
prolazite različite rute, od 
brdovitih, pa do ravnice i 
poljskih puteva koji djeluju 
beskrajno. Sve ovo govorim 
zbog budućih hodočasnika 
koji će se isto u glavi boriti 
s takvim izazovima i l i 
strahovima, ali vjerujte, 
put za Santiago bila mi je 
najbolja odluka u životu, a 
sam dolazak na kraj puta 
jedinstveno iskustvo. Te 
emocije koje tad osjetite, 
od ponosa što ste taj put 
prošli, do osjećaja mira i 
zadovoljstva, ne mogu se 
s ničim usporediti – kaže 
ova mlada djevojka.

”Put” u Katedralu Svetog 
Jakova, u kojoj se čuvaju 
njegove moći, a koja se 
nalazi u mjestu Santiago 
de Campostela, započinje 
u Francuskoj, u mjestu 
St. Jean Pied de Port, pa 
se ovaj hodočasnički put 
popularno zove “Francuski 
put”.

- Sam put je dug oko 
770 km i prelazi se pješke 
između 16 i 35 dana. Kao 
dokument koji se koristi 
za identifikaciju u svrati-
štima i drugim smještaj-
nim objektima, korist i 

NIKOLINA GOLEC IZ KAPELE PODRAVSKE PROŠLA CAMINO DE SANTIAGO, HODOČASNIČKI PUT DUG 780 KILOMETARA

PIŠE: AMALIJA ŠAŠEK

asasek@regionalni.com

Nakon Burgosa (jedan od velikih gradova u pokrajini Kastilja) 
slijedi ravan plato koji se zove Meseta. Gledajući u cjelini ovu 
dionicu staza većim dijelom vodi po poljskim putevima

U planinskom selu Rabanal del Camino započinje planinarski uspon 
u Puerto de Foncebadón koji se nalazi na planinaskom lancu Montes 

de Leon. Staza vodi kroz selo, prolazi pored srušene crkve i sastaje se 

sa cestom na samom vrhu planine, kod visoko postavljenog željeznog 
križa na drvenu banderu Cruz de Ferro, oko kojeg se nalazi velika hrpa 
kamenčića koje su donijeli i ostavili hodočasnici. Donošenje kamenčića 
je stari hodočasnički običaj kojeg su uveli hodočasnici donoseći 
kamenčić od svojeg doma i ostavljali su ga na ovom mjestu

Nikolina Golec odvažila se na putovanje života krenuti sama
S Francuske (sjeverne) strane Pirineji su goli i bez drveća, puni nepreglednih pašnjaka na 
kojima ima 100-tine tisuća ovaca i poneko krdo konja.Sant Jean Pied de Port, francuski gradić u Pirinejima koji je polazna točka za Camino Frances, 780 km.

Posljednjih 20 kilometara velik broj ljudi, a posebno Španjolaca, 
hoda rutu od Sarrie (posljednjih 100km puta) do Santiaga i to je 
dovoljno ako prikupe potrebne žigove, da se dobije Compostela

Nakon Pamplone i prolaska kroz neoliko sela slijedi oštriji uspon do vrha Alto del Perdon na kojem je željezna skulptura koja prikazuje povorku muških i 
ženskih hodočasnika, konja, magaraca i psa na njihovu putu u Santiago de Compostela. S ovog mjesta, vidi se sljedeće selo Uterga i gradić Obanos
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ala je bez pauze. Na svom je putu bila sama, a priznaje, bila je to dobra odluka. 

Putovanje života preko Pireneja, beskrajnih poljskih 
puteva, do katedrale u kojoj se čuvaju moći svetog Jakova

NIKOLINA GOLEC IZ KAPELE PODRAVSKE PROŠLA CAMINO DE SANTIAGO, HODOČASNIČKI PUT DUG 780 KILOMETARA

se Hodočasnička putovnica. 
Camino Frances prvoga dana 
prelazi preko Pireneja i na pr-
voj dionici savladava visinsku 
razliku od 1870 metara, pa je s 
te točke gledišta najnapornija 
dionica hodočašća. Nakon što 
se prođu Pireneji, dio puta do 
Burgosa je ležerniji i manje 
naporan, a prelazi tek nekoliko 
nižih brda. Nakon Burgosa 
slijedi posve ravan plato koji 
se zove Meseta, koji završava 
kod Astorge. Ovaj dio Camina 

dobar je za meditaciju ali i za 
ubrzanje, ako se želi uštedjeti 
vrijeme – ispričala je Nikolina.

Nakon Astorge ponovo do-
laze planine.

- Najprije treba savladati 
Monte Leon preko prijevoja 
Cruz de Ferro, a poslije njega i 
Serra dos Ancares preko prije-
voja O’ Cebreiro. Savladavanje 
ovih planina zahtjeva manje 
snage i energije u usporedbi s 
Pirenejima. Posljednji dio Ca-
mina vodi kroz Galiciju sve do 

Santiaga. Tu nema više visokih 
planina, a Camino ruta vodi 
preko manjih brežuljaka, od 
gradića do gradića. Dosta ho-
dočasnika hoda rutu od Sarrie 
do Santiaga i to je dovoljno ako 
prikupe potrebne žigove, da se 
dobije svoj Compostela – priča 
nam Nikolina.

Prisjetila se i zadnjih kilome-
tara svoga puta.

- Za kraj je ostala manje 
zahtjevna ruta, a kad je broj ki-
lometara bio dvoznamenkast, 

zaista osjetite s jedne strane 
olakšanje, s druge još veće 
uzbuđenje. Mislila sam da ću 
biti umorna, ali pred kraj sam 
imala zaista puno energije – 
rekla je Nikolina koja priznaje 
da putovanje ne može s ničim 
usporediti.

- Vidjela sam Niagarine sla-
pove, ali ovo je posebno. Tko 
god ima želju i potrebu otići na 
Camino, moja je preporuka da 
ide, bez puno razmišljanja – 
zaključila je na kraju Nikolina.

Bilo je stvarno fizički zahtjevno, prolazite različite 
rute, od brdovitih, pa do ravnice i poljskih puteva 
koji djeluju beskrajno. Sve ovo govorim zbog 
budućih hodočasnika koji će se isto u glavi boriti 
s takvim izazovima ili strahovima, ali vjerujte, put 
za Santiago bila mi je najbolja odluka u životu, a 
sam dolazak na kraj puta jedinstveno iskustvoNakon Astorge ponovo dolaze planine. Najprije treba savladati 

Monte Leon preko prijevoja Cruz de Ferro

Posljednji dio Camina koji vodi kroz 

Galiciju sve do Santiaga. Tu nema više 
visokih planina, a Camino ruta vodi 
preko manjih brežuljaka, od gradića do 
gradića

Ruta nakon Pamplone slijedi poljski put kroz sela i 

uspon do vrha vrha Alto del Perdon

Leon je zadnji veliki stari grad prije Santiaga. 
U srednjem vijeku je postao središte 
kršćanske Španjolske. Leonska katedrala 
slovi kao Sikstinska kapela romaničke i 
gotičke arhitekture

Ponferrada je glavni grad regije El 
Bierzo i jedan je od glavnih točaka duž 
Camino de Santiago rute koja prolazi 
kroz pokrajinu León. Povijesna jezgra 
ovog grada nalazi se ispod impozantnog 
dvorca Castillo de los Templarios, kojeg 
su izgradili vitezovi Templari

Kad se prođe udaljenost od 11,5 km, dolazi se 
do francusko-španjolske granice. Sa španjolske 
strane Pirineji su strmiji, šumovitiji i kamenitiji Prijeđena polovica puta Camino Frances

S Francuske (sjeverne) strane Pirineji su goli i bez drveća, puni nepreglednih pašnjaka na 
kojima ima 100-tine tisuća ovaca i poneko krdo konja.

Katedrala Sv. Jakova, kraj hodočasničkog puta

Nakon Pamplone i prolaska kroz neoliko sela slijedi oštriji uspon do vrha Alto del Perdon na kojem je željezna skulptura koja prikazuje povorku muških i 
ženskih hodočasnika, konja, magaraca i psa na njihovu putu u Santiago de Compostela. S ovog mjesta, vidi se sljedeće selo Uterga i gradić Obanos
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ELITNA ŽNL

3. NL SJEVER

Jalžabet na vrhu

Varteks u krizi 
rezultata

Nakon 9. kola Elitne ŽNL 
na vodećoj poziciji je Jalžabet 
koji je iskoristio kiks Bednje. 
Jalžabećani su još u subo-
tu, 12. listopada pobijedili 
Ivančicu s 3:1, dok je Bednja 
iznenađujuće poražena od 
Razvitka s 2:1. 

U velikoj krizi rezultata 

je Nedeljanec koji je upisao 
treći poraz u nizu. Dubrav-
ka-Zagorac bila je bolja s 2:0. 
U preostalim utakmicama 
Trnje je s 5:2 bilo bolje od No-
vog Marofa, tuhovečki Polet 
svladao je margečansku Mla-
dost s 3:1, dok je Budućnost s 
2:0 bila bolja od Plitvice. (it)

Nogometaši Varteksa u 
petak, 11. listopada odigrali 
su derbi 9. kola 3. NL Sjever 
protiv Pitomače, koja je slavi-
la na stadionu Sloboda s 1:0.

Pogodak odluke postigao 
je u 34. minuti Ivan Begović, 
koji u svojoj karijeri igrao za 
nekadašnji Varteks.

Ovo je bio treći poraz u 
nizu Bumbara.

– Fali nam ono što pobjed-
nička ekipa mora imati, takav 
mentalitet, da ne odustaješ, 
da ne kasniš, i da nema izgu-
bljene lopte. Imali smo prili-
ke koje smo mogli realizirati, 

ali nismo. I onda dobiješ 
takav gol, cijelu utakmicu 
ganjamo, ali trenutno nismo 
na nivou da možemo igrati 
protiv ovakvih ekipa. Oni su 
odlična natjecateljska ekipa, 
ne odustaju, i održali su nam 
lekciju, ali mi moramo tražiti 
rješenja da zabijemo gol. Već 
treću utakmicu ne može-
mo zabiti gol, ali moramo 
nastaviti raditi, samo to je 
spas – ističe trener Varteks 
Dražen Besek.

U 9. kolu do slavlja je stigla 
Podravina koja je s 2:0 pobi-
jedila Viroviticu. (it)

SPORT

Utakmica izjednačena, ravnopravna u kojoj smo bili bolji za jedan gol. Ali nije to bio cilj 
utakmice, nego da svi dobiju priliku – rekao je Nenad Bjelica.

Polet dobro parirao Dinamu 
pred 1500 gledatelja

Nogometaši Dinama pravi su 
mamac za publiku u Međimur-
ju. Pokazala je to prijateljska 
utakmica koja je odigrana u 
četvrtak, 10. listopada u Sv. 
Martinu na Muri. Domaći Po-
let, aktualni prvak 3. NL Sjever 
ugostio je Modre koji su slavili 
s minimalnih 1:0.

Susret je pratilo više od 1500 
gledatelja svih generacija. Prije 
početka susreta uslijedila je 
razmjena poklona. U ime do-
maćina zahvalu Dinamu uputio 

je predsjednik Poleta Miroslav 
Novinščak i Martin Srša, na-
čelnik Općine Sveti Martin 
na Muri.

Polet je dobro parirao Za-
grepčanima. Najbolju priliku 
za Polet u prvom dijelu imao je 
Patafta koji je sam izašao pred 
vratara Filipovića, no nije uspio 
zabiti. U 32. minuti Kulenović 
je pogodio vratnicu, no četiri 
minute kasnije isti igrač je gla-
vom zabio za 1:0. Imao je Polet 
svoje prilike i u drugom dijelu, 
no Filipović je odlično reagirao. 

PRIJATELJSKA UTAKMICA U SV. MARTINU NA MURI

Sjajno je obranio udarce Mezge, 
Šarića i Perčića.

– Utakmica izjednačena, 
ravnopravna u kojoj smo bili 
bolji za jedan gol. Ali nije to bio 
cilj utakmice, nego da svi dobiju 
priliku. Nakon dva treninga 
odradili smo utakmicu i zado-
voljan sam. Mogli smo očekivati 
da neće biti lagano, ne možete 
nikoga lagano pobijediti. Igrao 
je Dinamo nedavno i Kup protiv 
četvrtoligaša, u punom sastavu, 
pa je bilo teško – rekao je Nenad 
Bjelica, trener Dinama nakon 
susreta.

NIKOLA JELIĆ BIO JE DIO FINALA SVJETSKOG FUTSAL PRVENSTVA
Nakon samo jedne pobjede u skupini, protiv 

Kube, koja je bila dovoljna za ulazak u nokaut-

fazu natjecanja, Hrvatska je u prvoj elimina-

cijskoj rundi ipak izgubila, kasnije s pokazalo 

od finalista SP-a, Argentine i otišla kući.
No, boje Lijepe naše u Uzbekistanu ‘branio’ 

je sudac Nikola Jelić iz Ribič Brega kod Ivan-

ca, koji je imao i veliku čast te bio pomoćni 
sudac u završnoj utakmici, u kojoj su Brazil 
i Argentina odlučivali o naslovu svjetskog 

prvaka.
Inače, Nikola Jelić je tri puta, u izboru por-
tala futsalplanet.com, proglašen najboljim 
sucem na svijetu. Nakon što je slavio 2018. 
i 2020. godine, Jelić je u izboru za 2022. 
godinu osvojio ovu prestižnu nagradu po 
treći put, izjednačivši se sa Španjolcem 
Fernandom Gutiérrez Lumbrerasom koji je 

između 2012. i 2016. godine također triput 
osvajao ovu nagradu. (it)

Dino Julardžija, dugogo-
dišnji nogometni stručnjak 
s bogatim međunarodnim 
iskustvom u radu s mladima, 
preuzeti će funkciju voditelja 
Akademije NK Varaždin, stoji 
na stranicama NK Varaždin.

Julardžijina karijera zapo-
čela je u omladinskoj školi 
Dinama, gdje je tijekom 15 
godina rada ostvario zapa-
žene rezultate, pomažući u 
razvoju mladih nogometaša 
koji su kasnije postali jendi 
od ključnih igrača. Nakon 
uspjeha u Dinamu, Dino je 
svoju karijeru nastavio u Sa-
udijskoj Arabiji, gdje je radio 
kao trener U-19 i B momčadi 
Damaca, istovremeno ob-

našajući funkciju voditelja 
akademije.

Njegovo iskustvo na Bli-
skom istoku dodatno je obo-
gaćeno preuzimanjem tre-
nerske pozicije U-19 ekipe Al 
Fateha, kao i sudjelovanjem 
u stručnom stožeru mladih 
reprezentacija Saudijske Ara-
bije. Julardžijin uspjeh nije 
prošao nezapaženo, pa je ubr-
zo postao sportski direktor 
Al-Fateha, u trenutku kada je 
prvu momčad tog prvoligaša 
vodio Slaven Bilić .

– Dolaskom u NK Varaž-
din, Dino Julardžija donosi 
ogromno iskustvo stečeno u 
raznim nogometnim sredi-
nama i na različitim razina-

ma te je nositelj UEFA Pro 
licence. Njegova uloga bit 
će nadograditi dosadašnje 
uspjehe naše Akademije čije 
je temelje postavio Damir 
Jagačić koji ostaje u klubu na 
mjestu savjetnika Uprave za 
sport i tajnika akadmije, na-
stavljajući predano raditi na 
razvoju mladih igrača i usa-
vršavanju trenerskog kadra. 
Cilj je stvoriti još bolje uvjete 
za kontinuirani napredak, 
kako igrača tako i trenera, s 
fokusom na dugoročni ra-
zvoj i postizanje vrhunskih 
rezultata koji moraju biti 
temelji za seniorsku ekipu 
kluba – ističu iz varaždinskog 
prvoligaša. (it)

Dino Julardžija novi je voditelj Akademije Nogometnog kluba Varaždin
DAMIR JAGAČIĆ OSTAJE U KLUBU NA MJESTU SAVJETNIKA UPRAVE ZA SPORT I TAJNIKA AKADMIJE

Pogodak odluke 
postigao je 
Kulenović u 36. 
minuti susreta

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com
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Rukometašice Koke u 5. 
kolu odigrale su susjedski der-
bi sa Zrinskim i slavile s 24:22.

Varaždinke su prvi dio odi-
grale suvereno i imale su 
susret pod potpunom kon-
trolom. Na odmor su otišle s 
plus pet (12:7).

Do sredine drugog dijela 
Koka je čuvala svoju prednost. 
Onda su se počele pojavljivati 
pukotine u njezinoj obrani i 
gošće su malo po malo uspjele 
doći do izjednačenja 15:15. 

Domaće rukometašice ipak 
nisu posustale te su slavile 
s plus dva. Golmanica Koke 
Sara Šopar imala je 14 obrana, 
dok je sa sedam pogodaka 
Lana Jurlina bila je najbolji 
strijelac Varaždinki.

– Moram priznati da smo 
odigrali fenomenalnih prvih 
osam minuta na susretu jer 
smo tada primili svoj prvi 
pogodak. Mogli smo odvesti 
utakmicu na visokih 12:3 
čime bi riješili susret. Dobro 
je završilo poluvrijeme, ali 
moje iskustvo mi je govorilo 
da u drugom poluvremenu 
moramo ići žešće. Nismo 

imali raspoloženu igračicu 
u napadu, ali srećom nas je 
držala obrana i Sara Šopar. 
Imali smo puno promašenih 
zicera, puno terhničkih gre-
šaka, ali uvijek treba cijeniti 
bodove iz teško dobivenih 
utakmica jer nećemo uvijek 
dobivati utakmice kao što 
je to bila protiv Bjelovara – 
rekao je Vladimir Canjuga, 
trener Koke.

Vladimir Vujović, trener 
Zrinskog drži da njegove 
djevojke nisu bile na visini 
zadatka u prvom dijelu.

– Utakmica se igra 60 mi-
nuta, a mi u prvih 30 minuta 

nismo bili na visini svojih 
zadataka. Igrali smo malo pod 
ručnom. Mi na najodgovorni-
jim mjestima u obrani igramo 
djevojke koje još uvijek idu u 
srednju školu i time plaćamo 
danak neiskustvu, ali mora-
mo biti strpljivi i doći će to 
na svoje, a to će biti uskoro, 
tada ćemo biti prava ekipa i 
samo trebamo strpljivo dalje 
raditi – zaključio je Vujović.

Nakon pet odigranih kola 
Koka drži 3. mjesto, dok su 
Čakovčanke na 12. mjestu. U 
idućem kolu Zrinski ugošćuje 
Zelinu, a Kokice gostuju u 
Splitu.

PORAZ VARAŽDINSKIH RUKOMETAŠA, SLAVLJE ČAKOVČANA U 6. KOLU
Rukometaši Gradskog rukometnog kluba 

Varaždin 1930 nakon slavlja u prošlom kolu, 
upisali su poraz od Gorice u 6. kolu Premijer 
lige Lige B. Gosti su slavi 31:27.
Nakon izjednačenih prvih desetak minuta 
i provjeravanja raspoloživih snaga, Gori-
čani sredinom poluvremena imaju plus tri 
(5:8). Domaćin se muči s realizacijom. Tin 

Vrbanec jedini pronalazi put do gostujuće 
mreže, ali ne može sam. Za to vrijeme 
Goričani rade seriju od 0:4 i u 26. minuti 
imaju velikih šest pogodaka razlike (8:14). 
Varaždinci su to do predaha uspjeli smanjiti 
za jedan pogodak, ali su i dalje imali dosta 
razloga za zabrinutost. U nastavku je pro-

govorilo iskustvo Gorice koji su rutinirano 

stigli do pobjede. Do novog slavlja stigli 
su rukometaši Čakovca koji su bili bolji od 
Moslavine s 33:31. Čakovčani imaju 10 
osvojenih bodova i drže visoko 3. mjesto, 
dok su Varaždinci na 5. mjestu Lige B. U 
idućem kolu varaždinski rukometaši gostu-

ju kod Dubrave, a Čakovčani igraju derbi 
kola s Nexeom. (it)

U idućem kolu varaždinski rukometaši gostuju kod Dubrave, a Čakovčani igraju derbi kola s Nexeom 

Petar Balunović i Iker Novak, članovi 
Judo kluba Zrinski nastupili su na Europ-
skom kupu za uzrast do 15 godina pod 
nazivom “European Judo Hopes Cup U15”, 
koji se održao u čekom Brnu. Na ovom 
prestižnom natjecanju sudjelovalo je 300 
natjecatelja iz 19 zemalja.

Iker Novak u prvoj borbi suočio se s Ja-
kubom Krčálom iz Češke, gdje je taktički 
odlično odradio borbu, iskoristio priliku 
i prošao u sljedeće kolo. U drugom kolu 
čekao ga je prvak Srbije, s kojim se od-
lično borio i pokazao sjajno kretanje, no 
trenutak nepažnje koštao ga je pobjede. U 
repasažu je odmjerio snage s Timofejem 
Lazorkinsom iz Latvije, no zbog nezgod-
nog pada na glavu morao je predati borbu.

Petar Balunović krenuo je pobjedom 
protiv Šimona Havlíčeka (Češka), a zatim 
bio bolji i od Jana Kučera (Češka). Če-

tvrtfinalna borba bila je vrlo zahtjevna, 
pogotovo zbog čudnog sudačkog krite-
rija, ali Petar je u sudačkoj nadoknadi 
sjajnom tehnikom bacio Tudora Lascaua 
(Rumunjska) i plasirao se u polufinale. 
Polufinalna borba bila je psihološki vrlo 
napeta, jer pobjeda znači ulazak u finale, 
dok poraz vodi u borbu za broncu. Petar 
je svojom specijalkom bacio protivnika i 
dobio wazari, nakon čega je kontrolirao 
napade Čeha Tomáša Pham Tien Dunga te 
sačuvao vodstvo do kraja. Time je osigurao 
ulazak u veliko finale Europskog kupa.

Finalna borba bila je vrlo napeta, s 
napadima s obje strane. Petar je zamalo 
ostvario wazari, ali protivnik je preuzeo 
inicijativu i nizao napade. Nažalost, Petar 
je zbog kazni ostao bez zlatne medalje, 
no srebrno odličje je ogroman uspjeh na 
ovakom turniru. (it)

Petar Balunović stigao do srebra
VELIKI USPJEH ČLANA JUDO KLUBA ZRINSKI U ČEŠKOM BRNU

VARAŽDINSKE RUKOMETAŠICE POBIJEDILE ZRINSKI

Imali puno promašenih zicera, puno terhničkih grešaka, ali uvijek treba cijeniti bodove 
iz teško dobivenih utakmica jer nećemo uvijek dobivati utakmice kao što je to bila 

protiv Bjelovara – rekao je Vladimir Canjuga, trener Koke.

Koka bolja u susjedskom derbiju

FC KOVAČIĆ

RISING STAR EUROPSKE ATLETIKE

Šprem viceprvak 
svijeta

Jana Koščak među 
tri najbolje

U Sloveniji  je održano 
Svjetsko savate prvenstvo. Iz 
Fight Cluba Kovačić u sastavu 
reprezentacije bili su Luka 
Sakač u teškoj kategoriji i 
Emanuel Šprem u poluteškoj 
kategoriji. Luka Sakač nakon 
pobjede nad Mađarom po-
bjeđuje i prvaka Švedske. No, 
u polufinalu je izgubio od 
predstavnika Srbije te je ostao 
na brončanoj medalji. Šprem 
je svladao engleskog, zatim 
bugarskog predstavnika, da bi 
u polufinalu snage odmjerio s 
prvakom Mauricijusa i slavio. 
U finalu je susreo s prvakom 
Francuske. U tijesnom meču 
sudac daje Emanuelu dvije 

javne opomene i 20 sekundi 
prije kraja meča diskvalifici-
rao je Emanuela zbog guranja. 
Do diskvalifikacije je Emanuel 
vodio meč, pa ostaje žal za 
zlatom. (it)

Europska atletika objavila 
je tri finalistice za nagradu 
Rising Star u ženskoj konku-
renciji, među kojima se našla 
i Varaždinka Jana Koščak, 
uoči dodjele nagrada Golden 
Tracks koja će se održati u 
Skoplju, Republika Sjeverna 
Makedonija, 26. listopada i 
koja će se prenositi uživo na 
YouTube kanalu Europske 
atletike.

Od 10 nominiranih atleti-
čarki, tri finalistice odabrane 
su na temelju četverodijel-
nog procesa glasovanja, koji 
uključuje javno glasovanje, 
glasovanje članica federacija, 
glasovanje medija i glasovanje 
stručnog panela Europske 
atletike, pri čemu svaki dio 
čini jednu četvrtinu ukupnih 
glasova.

Prošlogodišnja pobjednica 
bila je Angelina Topić iz Sr-
bije, koja je s brončane meda-
lje na Europskom atletskom 
prvenstvu 2022. stigla do 
srebra u Rimu 2024., a nakon 
povratka od ozljede zbog koje 
je propustila olimpijsko finale, 
pobijedila je na Svjetskom 
juniorskom atletskom prven-
stvu 2024. u Limi.

Našu Janu je prošlog ljeta 
ozljeda je spriječila u pokušaju 
osvajanja naslova europske 
U20 prvakinje u sedmoboju, 
no to je zato “popravila” osva-
janjem titule svjetske prvaki-
nje ove godine na Svjetskom 
atletskom U20 prvenstvu u 
Limi.

U hladnim i vjetrovitim 
uvjetima u Limi, Jana nije 

uspjela nadmašiti svoj vode-
ći rezultat u svijetu za U20 
kategoriju od 5977 bodova, 
ali je zato uspjela osvojiti 
zlatnu medalju s ukupno 5807 
bodova.

Zahvaljujući tome što je 
rođena 2006. godine, Jana će 
imati još jednu priliku osvojiti 
juniorsko zlato – na Europ-
skom atletskom U20 prven-
stvu u Tampereu, Finska, od 7. 
do 10. kolovoza 2025. godine.

Druge dvije finalistice za na-
gradu Rising Star su Britanka 
Phoebe Gill i Srpkinja Adriana 
Vilagoš.

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com
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OBILJEŽEN SVJETSKI DAN OSOBA SA STOMOM
Prvu subotu u listopadu obilje-

žava se Svjetski dan osoba sa 
stomom.

Stoma je kirurški napravljen 
otvor koji izvodi unutarnji šuplji 
organ na kožu. Vrste stome su: 
kolostoma, ileostoma i urosto-

ma. Stome mogu biti trajne i 
privremene. Privremena stoma 

izvodi se kako bi se zacijelilo 
operirano mjesto bez kontami-
nacije sa stolicom i takva stoma 
se najčešće zatvara bez gubitka 
crijevne funkcije. Trajna stoma 
izvodi se u slučaju karcinoma 
rektuma, upalnih bolesti ili kada 
ne funkcioniraju mišići koji kon-

troliraju eliminaciju stolice ili 

mokrenje.
Cilj obilježavanja Svjetskog dana 
osoba sa stomom je podizanje 
svijesti o problemima osoba sa 

stomom, među kojima je najveći 
udio oboljelih od raka debelog 
crijeva.
Rak debelog crijeva drugi je vo-

deći uzrok smrti od karcinoma 

u svijetu. Procjenjuje se da je 
2020. godine u svijetu bilo više 
od 1,9 milijuna novih slučajeva 
kolorektalnog karcinoma i više 
od 930.000 smrtnih slučajeva 
od kolorektalnog karcinoma.
Rak debelog crijeva razvija se 
sporo tijekom više godina, a 
primjenom metoda ranog ot-

krivanja moguće ga je otkriti 
znatno prije nego što se pojave 
prvi uočljivi znakovi bolesti.
Ako se rak debelog crijeva ot-
krije ranije i započne liječenje 
odmah, on je izlječiv. Otkriva-

njem i odstranjivanjem polipa, 
uspješno se sprječava nastanak 
raka debelog crijeva.

Sredstva za realizaciju Snoezelen sobe prikupljena su kroz Foundraising kampanju te kroz različite projekte

U DND-u Varaždin otvorena 
Snoezelen senzorna soba

U sklopu obilježavanja Dječ-
jeg tjedna i Svjetskog dana 
mentalnog zdravlja u pro-
stor i ja ma Dr u št va “Na ša 
djeca” Varaždin, u Graber-
ju, je 10. listopada otvorena  
Snoezelena senzorna soba. 
Snoezelen soba je 
v i š e o s j e t i l n o 
okruženje koje 
dokazano po-
ma že sma-
njit i nemir 
i napetost, 
a l i  ujed no 
i st imul ira 
reakcije svih 
sedam osje-
tilnih sustava. 
Potiče komunika-
ciju, socijalnu inte-
rakciju, istraživanje i učenje. 
Ovakvo okruženje pomaže 
kod borbe s anksioznošću i de-
presijom, autizmom, mental-
nim bolestima, demencijom, 
Alzheimerovom bolešću, oz-
ljedama mozga, različitim ob-
licima poremećaja u kogni-
tivnom i senzornom razvoju. 
Svečano otvorenje bilo je doga-
đaj posvećen je unaprjeđenju 
kvalitete života djece i osoba 
s anksioznošću i depresijom, 
autizmom, mentalnim bole-

OKRUŽENJE KOJE DOKAZANO POMAŽE SMANJITI NEMIR I NAPETOST

uključuju sve senzome sustave 
djeteta: vestibularni (kretanje, 
ravnoteža), proprioceptivni 
(mišići, zglobovi), taktilni (do-
dir), vizualni (vid), auditivni 
(sluh), olfaktorni (miris) i gu-
stativni (okus).

Žurba
- U svijetu koji stalno nekuda 

žuri, svijetu koji je prepun ne-
gativnosti i problema, vrijeme 
je da na trenutak zastanemo, 
okrenemo se oko sebe i zapita-
mo se kakav to svijet ostavljamo 
našoj djeci. Odrasli su stalno 
u nekoj žurbi u koju sve više 
uvlače i djecu. Sve je više djece 
kojoj je potrebna pomoć zbog 
emocionalnih, ali i ponašajnih 
problema. Ako samo jednom 
djetetu koje ima problema s 
nemirom omogućimo da uđe u 
čarobni prostor Snoezelen sobe 
i u njemu doživi nova iskustva, 
napravili smo mnogo. Ne samo 
za njega već i za njegovu obitelj, 
vršnjake i društvo općenito.
Društvo “Naša djeca” Varaždin 
spremno je u svojoj Snoezelen 
sobi pomoći ne samo jednom 
djetetu. DND Varaždin vodeća 
je udruga koja okuplja djecu i 
pruža im kvalitetno i stručno 
vodstvo kroz izvaninstuciolani 
odgoj i obrazovanje i organiza-
ciju usluga koje su teško dostu-
pne u lokalnim zajednicama 
- poručili su iz DND-a.

stima, demencijom, Alzhei-
merovom bolešću, ozljedama 
mozga, različitim oblicima 
poremećaja u kognitivnom 
i senzornom razvoju, kao i 
promicanju svijesti o važnosti 
mentalnog zdravlja u zajednici. 
Sredstva za realizaciju Sno-
ezelen sobe prikupljena su 
kroz Foundraising kampa-
nju te kroz različite projekte. 

Cilj je ove donacijske 
kampanje bio opre-

miti Snoezelen 
sobu i preda-
ti je djeci na 
k o r i š t e n j e 
kako bi u njoj 
umirili svoje 
tijelo, opusti-
li se te pokre-

nuli sva svoja 
osjetila i doži-

vjeli neka nova, ča-
robna iskustva. Tako 

bi se očuvalo i unaprijedilo 
njihovo mentalno zdravlje. 
Društvo “Naša djeca” Varaždin 
želi postati i prva udruga koja će 
djeci pružiti uslugu višeosjetil-
nih iskustava u Snoezelen sobi. 
Višeosjetilna iskustva uključuju 
sve senzome sustave djeteta: 
vestibularni (kretanje, ravno-
teža), proprioceptivni (mišići, 
zglobovi), taktilni (dodir), vi-
zualni (vid), auditivni (sluh), 
olfaktorni (miris) i gustativni 
(okus). Višeosjetilna iskustva 

Cilj je očuvati 
i unaprijediti 

mentalno 
zdravlje djece

U Razvojno-edukacijskom cen-
tru za metalsku industriju – Me-
talska jezgra u Čakovcu održano je 
predstavljanje kalendara “Čuvari 
malih zvijezda” koji izdaje Udruga 
za sindrom Down Međimurske 
županije.

Udruga za sindrom Down Me-
đimurske županije osnovana je u 
ožujku 2004. godine s osnovnim 
ciljem okupljanja osoba sa sin-
dromom Down u Međimurskoj 
županiji, njihovih roditelja, ali i 
svih drugih osoba koje mogu i žele 
pridonijeti radu Udruge. Posljed-
njih godina okupljaju i osobe sa 
sindromom Down iz Varaždinske 
županije i Koprivničko-križevačke 

županije.
Snimanje se tijekom srpnja 

odvijalo u Metalskoj jezgri u Ča-
kovcu, a kao i uvijek, Vjeran Žga-
nec Rogulja svojim je objektivom 
uhvatio one savršene trenutke 
koji krase naslovne fotografije 
kalendara za 2025. godinu, dok je 
Saša Bel bio zadužen za grafičko 
oblikovanje kalendara

Glavne zvijezde su članovi udru-
ge, a ovaj su se put u humanitarnu 
obitelj Udruge za sindrom Down 
Međimurske županije uključili 
Kulturno umjetnička udruga Zvon 
župne zajednica Mala Suboti-
ca, Kulturno umjetnička udru-
ga Veseli Međimurci, Kulturno 

umjetničko društvo Selnica, Kul-
turno umjetnička udruga Belica 
i Kulturno umjetničko društvo 
Općine Donji Kraljevec, noseći 
tradicionalne narodne nošnje iz 
cijele Hrvatske, odnosno iz Spli-
ta, Korčule, Baranje, Posavine, 
Međimurja, Hrvatskog zagorja, 
Zagrebačkog prigorja, Bunjevca, 
Južnog Gradišća i Ražanca. Sve 
to zahvaljujući Nikoli Koturu, 
predsjedniku Gradske zajednice 
kulture Čakovec i koordinatoru 
KUD-ova, pod čijom se organi-
zacijskom palicom odvijalo cijelo 
snimanje.

Predsjednik udruge Petar Petrac 
pojasnio je: “Želja nam je bila da 

kalendar bude, ne samo jedan od 
načina podizanja svjesnosti o sin-
dromu Down, već i spoj tradicije i 
kulture i to sve u jednom. Kalen-
dar je već u prodaji, a sav prihod je 
namijenjen podršci radu udruge i 
poboljšanju kvalitete života malih 
i velikih članova.”

Kalendar “Čuvari malih zvijez-
da” možete nabaviti na štando-
vima Udruge za sindrom Down 
tijekom ovogodišnjeg Adventa 
u gradu Zrinskih, a narudžba 
kalendara također je moguća i 
putem Facebook stranice Udruge 
za sindrom Down Međimurske 
županije, te na usdmz.mail@
gmail.com.

Predstavljen kalendar Udruge za 
sindrom Down za 2025.

GLAVNE ZVIJEZDE SU ČLANOVI UDRUGE

PIŠE: SANDRA ŽUPANIĆ
szupanic@regionalni.com
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”Cinema Morricone: An Intimate Celebration” bio je naziv koncerta na kojem su flautistica Sara Andon (SAD) i pijanist Simone 

Pedroni (Italija) izveli neke od najpoznatijih skladbi glazbenika, koji je iza sebe ostavio više od 500 soundtrackova, 70 milijuna 

prodanih ploča te imao šest nominacija te dva osvojena Oscara

Pljesak i ovacije na koncertu posvećenom 
legendarnom filmskom skladatelju Morriconeu

Dugotrajnim pljeskom i ova-
cijama brojna je publika u HNK 
u Varaždinu u utorak nagradila 
glazbene goste koji su ih proveli 
bogatom fi lmskom glazbe-
nom ostavštinom legendarnog 
talijanskog skladatelja Ennia 
Morriconea.

Iskorak
”Cinema Morricone: An Inti-

mate Celebration” bio je naziv 
koncerta na kojem su flautistica 
Sara Andon (SAD) i pijanist 
Simone Pedroni (Italija) izveli 
neke od najpoznatijih skladbi 
glazbenika, koji je iza sebe 
ostavio više od 500 soundtrac-
kova, 70 milijuna prodanih 
ploča te imao šest nomina-
cija te dva osvojena Oscara. 

U Gradsku vijećnicu Grada 
Varaždina vraćena je mo-
numentalna i vrlo vrijedna 
slika, ulje na platnu ˝Varaž-
dinsko korzo”, najpoznatijeg 
varaždinskog slikara Miljenka 
Stančića. Vraćanju slike u 
salon vijećnice nazočio je i 
gradonačelnik Grada Varaždi-
na dr. sc. Neven Bosilj kojem 
je kustosica Elizabeta Igrec 
otkrila neke detalje vezane uz 
poznatu sliku.

Slika je u periodu od lipnja 
do rujna 2024. godine izbivala 
iz Vijećnice zbog premješta-
ja u Hrvatski restauratorski 
zavod u Zagreb, gdje je pod 
vodstvom konzervatora – re-
stauratora Slobodana Radića 

izvršena opsežna restauracija.
Slika Miljenka Stančića ̋ Va-

raždinsko korzo” nastala je 
1973. godine u tehnici ulja na 
platnu velikog formata 140 
x 223 cm i jedina je slika u 
Stančićevu opusu slikana u 
impresionističkoj maniri toč-
kastih nanosa boje u tonskim 
skalama okera, narančaste i 
smeđe.

Sliku je Hrvatski sabor 22. 
studenog 1981. godine u prilici 
svečanog otvorenja Galerije 
slika u Varaždinu poklonio 
Gradu – odnosno Gradskom 
muzeju Varaždin povodom 
proslave 800. godišnjice prvog 
spominjanja imena Varaždina 
u pisanom tekstu. Od 1981. 

slika se kontinuirano nalazila 
izložena u svečanoj dvorani 
Gradske vijećnice u Varaždi-
nu te je postala poznati i lako 
prepoznatljiv vizualni simbol 

Varaždina. U istoj dvorani, 
salonu vijećnice u kojem se 
primaju najugledniji domaći i 
strani gosti, organiziraju pri-
jemi i najznačajniji društveni 
događaji, izloženo je još dese-
tak djela Miljenka Stančića.

- Slika ˝Varaždinsko kor-
zo” je ponovno zasjala onim 
svojim starim sjajem, kojim 
ju je gledao naš najistaknutiji 
varaždinski slikar Miljenko 
Stančić, te varaždinsko kor-
zo ponovno titra u svojim 
jesenjim bojama u svečanom 
salonu Vijećnice – istaknula 
je Elizabeta Igrec koja je s 
djelatnicima Gradskog muzeja 
Varaždin vratila sliku na njeno 
mjesto.

Vraćena monumentalna slika Miljenka Stančića “Varaždinsko korzo”
OPET U VARAŽDINSKOJ GRADSKOJ VIJEĆNICI

FILMSKA GLAZBENA ELITA OKUPLJENA U VARAŽDINU

Na koncertu su bili i dobitnici 
najprestižnije filmske nagrade 
Oscar Mark Ulano i Stuart Wil-
son, trostruki dobitnik Emmya 
Roland Vajs te najznačajniji 
producent filmske glazbe na 

svijetu Robert Townson. Film-
ska glazbena elita u Varaždin je 
stigla zahvaljujući Sveučilištu 
Sjever koje je napravilo novi 
iskorak: na tom visokom učili-
štu dijelom će se provoditi obra-
zovni program specijaliziran za 

- Prava je privilegija bila po-
slušati odličan koncert, na 
kojem su bili i gosti iz svijeta 
filmske industrije koji su radili 
s mnogim velikim redateljima 
i na poznatim filmovima po-
put Titanica, Jamesa Bonda, 
Batmana. Njihov dolazak na 
Sveučilište Sjever od neprocje-
njive je vrijednosti za studente, 
jer bit će to jedinstvena prilika 
da i oni doznaju više o njihovom 
radu, produkcijama, filmskoj 
industriji. Nadam se da će se ova 
suradnja nastaviti i dalje, a s ob-
zirom na njihove već sada odlič-
ne impresije, možda upravo ovaj 
dio Hrvatske postane kulisa za 
neku novu filmsku uspješnicu. 
Čestitam Sveučilištu Sjever na 
još jednom iskoraku, polaznici 
ove nove edukacije zasigurno će 
lakše pronaći svoj željeni put u 
filmskoj industriji -istaknuo je 
župan Stričak.

MUZEJ MEĐIMURJA 2026. UGOŠĆUJE “PARALELE”
U slovenskom gradu Brežice 3. i 4. 
listopada održane su 17. Slovensko-hr-
vatske etnološke paralele u predivnom 
ambijentu Posavskog muzeja Brežice. 
“Paralele” su zajednički projekt Hrvat-
skog i Slovenskog etnološkog društva 
koji se održava od 1981. godine naiz-
mjenično svake druge godine u Hrvat-
skoj i Sloveniji. Tema skupa bili su “Tra-
govi prekogranične mobilnosti”, a viša 
kustosica Etnografskog odjela Janja 

Kovač sudjelovala je skupu izlaganjem 
pod naslovom “Od blata do betona: 
Fenomen tzv. gastarbajterskih kuća 
u Međimurju”. U izlaganju je govorila 
o ekonomski motiviranim migracijama 
Međimuraca u drugoj polovici 20. sto-
ljeća i njihovu utjecaju na društveni, 
kulturni i gospodarski život Međi-
murja. Najvidljiviji trag tih migracija su 
velike moderne dvokatnice s bogato 
uređenom okućnicom koje su u mno-

gim međimurskim selima zamijenile 
kuće od blata i sa “šopanim” krovom. 
- Sljedeće “Paralale” održat će se 
2026. godine u Hrvatskoj, a s velikim 
veseljem smo primili vijest da je kan-
didatura Muzeja Međimurja Čakovec 
da bude domaćin prihvaćena od 
strane Upravnog odbora Hrvatskog 
etnološkog društva. Organizacija 
međunarodnog znanstveno-stručnog 
skupa i domaćinstva ovako dugogo-

dišnjeg projekta velika je prilika da 
se Muzej Međimurja Čakovec i Međi-
murje predstavi u najboljem svijetlu 
ponajprije kao domaćin, a potom i 
partner u budućim projektima sa 
sudjelujućim kolegama. Stoga zahva-
ljujemo Upravnom odboru Hrvatskog 
etnološkog društva na povjerenju 
oko domaćinstva te se nadamo da 
ćemo to i opravdati – ističu u Muzeju 
Međimurja.

Sliku je Hrvatski sabor 

22. studenog 1981. 
godine u prilici svečanog 
otvorenja Galerije slika u 
Varaždinu poklonio Gradu 
– odnosno Gradskom 
muzeju Varaždin povodom 
proslave 800. godišnjice 
prvog spominjanja imena 

Varaždina u pisanom tekstu

PIŠE: JOSIP NOVAK

jnovak@regionalni.com

Sveučilište 
Sjever dijelom 

će provoditi 
obrazovni program 

specijaliziran za 

filmski zvuk

filmski zvuk pod nazivom “Film 
& Media Sound Academy”. 
Riječ je o novom i inovativnom 
međunarodnom obrazovnom 
programu kreiranom s ciljem 

da se zadovolje sve veće potrebe 
za visokoobrazovanim struč-
njacima u području snimanja i 
dizajna zvuka za film i medije. 
Među uzvanicima na koncertu 

bio je i župan Varaždinske 
županije Anđelko Stričak, koji 
je čestitao Sveučilištu Sjever 
na suorganizaciji ovog doga-
đanja i dovođenju filmske elite. 
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lom na temu beskućništva. 
U srijedu pak je u Centru 
PrInOS u Čakovcu održana 
panel rasprava na temu “Me-
đuresorna suradnja u skrbi o 
beskućnicima u Međimurskoj 
županiji” na kojoj su pred 
mnogobrojnim gostima, so-
cijalnim radnicima iz cijele 
Hrvatske svoja iskustva po-
dijelile Alenka Bilić, dipl. soc. 
radnica iz HZSR-Županijska 
služba Međimurske županije, 
Melita Novak-Ban, dip. soc. 
radnica iz HZSR- Područni 
ured Prelog, Lana Remar, mag. 
soc. rada iz Grada Čakovca, 
Anja Kovačević, mag. soc. pol. 

iz Županijske bolnice Čako-
vec, Vlatka Vincetić, 
mag. soc. rada 
i z  Grad skog 
društva Cr-
venog križa 
Čakovec-
C e n t a r 
P r I n O S 
uz mode-
r ator ic u 
Đorda nu 
B a r b a r i ć , 
i z  spl it ske 
Udruge MoSt. 
Đordana Barba-
rić nije krila odu-
ševljenje viđenim u Čakovcu. 

- Ovdje sam po prvi put i 
jednostavno nemam 

riječi kojima bih 
opi s a l a  ono 

što vidimo. 
Doći u je-
dan grad u 
Hrvatskoj 
i  v idjet i 
o v a k a v 
o b j e k t 
n a m i j e -

njen on i-
ma koji su u 

potrebi ili bez 
krova nad gla-

vom ostavlja vas bez 
daha - kazala je Barbarić. 

Na panelu nazočna grado-
načelnica Grada Čakovca 
Ljerka Cividini, svima je prije 
svega poželjela dobrodošlicu 
i ugodan boravak u gradu. 
- Najbolje mjerilo zrelosti 
društva je njegov odnos pre-
ma najranjivijim skupinama. 
Beskućnici sigurno to jesu, 
a u praksi im jedino sustav 
može pomoći da ponovno 
stanu na noge. Centri poput 
ovog u kojem se nalazimo 
od samog početka su primjer 
dobre prakse. S idejom za pri-
javu u Grad je došlo Gradsko 
društvo Crvenog križa Čako-
vec, Grad je kupio zemljište, 

Vlč. Stojko blagoslovio jer bicikliste koji su još u crkvi izmolili početak krunice te je prije samog puta blagoslovio i bicikle

Prva biciklistička krunica mladih
Prva biciklistička krunica 

mladih održana u subotu, 5. 
listopada, okupila je njih pede-
setak koje nije obeshrabrilo čak 
ni tmurno, hladno i kišovito 
jutro da se zapute biciklima 
na gotovo 70 km dugačak 
put budući da su od Svetišta 
Predragocjene Krvi Kristove 
u Ludbregu, preko Koprivnice 
do Marijinog svetišta u Mol-
vama išli sporednim 
putevima radi 
sigurnosti.

Svoj  put 
m l ad i  su 
započeli u 
ludbreš-
koj crkvi 
m o l i -
t v o m 
k o j u  j e 
predvodio 
l u d b r e š k i 
župnik Kristi-
jan Stojko, potom 
kratkim nagovorom 
vlč. Timoteja Inkreta, župnog 
vikara u Župi bl. Alojzija Ste-
pinca u Koprivnici.

Promišljajući o simbolici ove 
biciklističke krunice i proma-
trajući bicikl koji ima prednji i 
stražnji kotač te središnji dio 
koji ga pokreće, vlč. Inkret je 
poručio kako bicikl govori da 
je čovjekova prošlost, jedno-
stavno prošlost i poput zadnjeg 

kotača, ne može više mijenjati 
smjer. Ali prednji kotač koji 
mijenja svijet, govori o čovje-
kovoj budućnosti. Ona još nije 
zadana “i da je sada prilika da 
zadamo smjer u kojem ćemo 
okrenuti volan našega života, 
a to je baš ono što je na biciklu 
onaj središnji dio, ono što ga 
pokreće i traži ulaganje snage, 
kada stišćem tu pedalu ulažem 

snagu da se moj život 
kreće prema na-

prijed, ali uz tu 
snagu važna 

je i odluka: 
u  k o j e m 
s m j e r u 
ćemo okre-
n u t i  n a š 
život, gdje 
je naš cilj? 

To je ono na 
što nas želi po-

taknuti ovo ho-
dočašće”, rekao je 

vlč. Inkret te potaknuo 
mlade da razmišljaju o tome 
za što se zaista vrijedi truditi 
u životu, što je to u njihovim 
životima vrijedno rada i znoja.

Podsjetio je kako s Blaženom 
Djevicom Marijom vjernik raz-
matra trenutke Isusova života 
koji, onome tko razmatra, nje-
govoj sadašnjosti daje snagu, a 
budućnosti usmjerenje.

– Jer jedini smjer, put, cilj za 

Bicikl govori da je 
čovjekova prošlost, 

jednostavno prošlost 
i poput zadnjeg 

kotača, ne može više 
mijenjati smjer

RUTA OD LUDBREGA DO MOLVI

potrebno je u sadašnjosti svim 
svojim snagama zakoračiti 
odnosno u ovom slučaju ‘zakla-
čiti’ i potruditi se doći do toga 
cilja – poručio je okupljenim 
mladima vlč. Inkret, objavila 
je Varaždinska biskupija.

Potom je vlč. Stojko blago-
slovio bicikliste koji su još u 
crkvi izmolili početak krunice 
te je prije samog puta blagoslo-
vio i bicikle. Tijekom vožnje, 
okupljeni su stali na nekoliko 
postaja kako bi zajedno izmolili 
deseticu krunice i tako izmolili 
jednu krunicu od Ludbrega 
do Koprivnice te jednu od 

Koprivnice do Molvi. Okupivši 
se u crkvi Uznesenja Blažene 
Djevice Marije u Molvama, 
mladi su zajedno izmolili i 
treću krunicu između čijih 
desetica su bile meditacije te 
slavljeničke pjesme. Uslijedilo 
je svečano euharistijsko slavlje 
koje je predslavio župni vikar 
u Molvama fra Milan Gelo, 
OFM Conv.

Troje sudionika je podijelilo 
svoje dojmove s prve bicikli-
stičke krunice mladih. Antoni-
ja Rihtarić sa svojom prijatelji-
com na ovo bicikločašće došla 
je čak iz Zagreba.

– Vidjele smo objavu na druš-
tvenim mrežama, baš sam se 
iznenadila jer ovo je nešto novo 
što do sad još nisam vidjela i 
odlučile smo se odvažiti i kre-
nuti svaka sa svojom nakanom 
– rekla je Rihtarić.

Marko Franjo poručio je 
kako je bilo malo naporno, ali 
je uz dobro društvo sve lakše, 
a Karlu Koštariću je bilo jako 
lijepo. Kako je rekao, važnu 
ulogu u tome da se odazove na 
biciklističku krunicu mladih 
odigrali su njegovi prijatelji. 
Došao je zbog društva, da mož-
da upozna neke nove ljude, da 
zajedno mole i, kako je rekao, 
pedaliraju.

Svo troje rado pozivaju mlade 
da se iduće godine pridruže.

koji se zaista vrijedi potruditi 
jest onaj Isusov. Želimo o tome 
razmišljati i u tom smjeru 

okrenuti volan svojega života. 
To je naša budućnost. Ali da 
bismo do te budućnosti došli, 

Najbolje mjerilo zrelosti društva je njegov odnos prema najranjivijim skupinama. Beskućnici sigurno to jesu, a u praksi im jedino 
sustav može pomoći da ponovno stanu na noge 

U Hrvatskoj ima više od 2000 beskućnika i samo 
420 mjesta u prihvatilištima i prenoćištima

U organizaciji Hrvatske mre-
že za beskućnike u Čakovcu i 
Varaždinu od 7. do 9. listopada, 
pod pokroviteljstvom gradona-
čelnice Grada Čakovca Ljerke 
Cividini i gradonačelnika Gra-
da Varaždina Nevena Bosilja 
održan je 18. Nacionalni susret 
o beskućništvu.

“Ulica nije dom”
Pod sloganom “Ulica nije 

dom” cilj je upozoriti jav-
nost i odgovorne na problem 
beskućništva te se zahvaliti 
volonterima, suradnicima i 
donatorima koji nesebično 
pomažu rad organizacija koje 
skrbe o beskućnicima i osoba-
ma u riziku od beskućništva. 
Skup je održan povodom 10. li-
stopada, Međunarodnog dana 
beskućništva. Tim je povodom 
na Trgu kralja Tomislava u 
Varaždinu Udruga “Novi put” 
građanima predstavila svoje 
kreativne radove, a podjelom 
prigodnog promotivnog ma-
terijala, nastojala se senzibi-
lizirati javnost, ukazujući na 
sve kompleksniju problema-
tiku beskućništva i probleme 
beskućnika. Obilježavanje 
Svjetskog dana beskućništva 
nastavljeno je okruglim sto-

U Čakovcu se 
raspravljalo o 

međuresornoj suradnji 
u skrbi o beskućnicima 

na području 
Međimurske 

županije

U VARAŽDINU I ČAKOVCU NACIONALNI SUSRET O BESKUĆNIŠTVU

financirao idejnu i projektnu 
dokumentaciju i izdao dozvole. 
Na europske fondove projekt 
je prijavio Crveni križ, koji 
danas i uspješno upravlja ovim 
centrom. Ovdje nije važno što 
smo riješili jednu zakonsku 
obvezu koju imamo. Važno 
je to da smo dobili instituciju 
koja problemu beskućništva 
pristupa sustavno, pružajući 
tim ljudima krov nad glavom 
ali im i pomaže da ponovno 
pokrenu svoj život. Najsretniji 
smo kada ljudi iz ovog Centra 
odu nakon nekoliko dana, 
tjedana ili mjeseci, postave 
se na vlastite noge i postanu 
zadovoljni građani koji mogu 
pridonijeti daljnjem razvoju 
zajednice u kojoj žive. To je 
pravi smisao brige za te ljude 
i razlog zašto je ovaj Centar 
bio odlična investicija. Sigur-
na sam da smo u ovih dvije i 
pol godine koliko ovaj Centar 
radi dobili osnovu za razvoj 
dodatnih socijalnih programa 
vezanih uz beskućnike, ali i 
ostale potrebite građane - re-
kla je gradonačelnica Cividini. 
Prema procjeni HMB-a u 
Hrvatskoj ima više od 2000 be-
skućnika i samo 420 mjesta u 
prihvatilištima i prenoćištima.



23AUTOsti16. listopada 2024., br. 1068 || Regionalni tjednik

Nakon razdoblja odsustva 
Fiat se konačno vraća u B-
segment. Novi 600 nastavlja 
seriju legendarnih modela 
poput Fiata 127, Una te ra-
znih generacija Punta. Na-
stanak Fiata 600 omogućile 
su interne sinergije unutar 
Stellantis grupe: temelji se 
na multienergetskoj CMP 
platformi koju koristi i Jeep 
Avenger.

Međutim, Fiat 600 nije 
tek još jedan u nizu urba-
nih crossovera. Detaljna 
analiza suvremenih tehno-
loških i prostornih konce-
pata rezultirala je inovativ-
nom, veselom i ležernom 
interpretacijom gradskog 
subkompakta, koji lako može 
konkurirati popularnim 
B-SUV suparnicima, a l i 
i klasičnim kompaktima. 
Sintezu navedenih obilježja 
Fiat smješta pod kategoriju 
Super B, naime za Talijane 
ovo ipak nije SUV (dok Jeep 
Avenger to ipak jest), a for-
mulu crossovera vjerojatno 

smatraju prenapuhanom, pa 
i potrošenom. Stoga Fiat 600 
zovu superminijem – naziv 
se obično koristi za odrasle i 
ambiciozne male automobile 
– s fokusom na B segment, 
upravo onaj u koji se Fiat 
ovim modelom vraća.

Ako se za ijedan automobil 
može reći da izgleda sretno, 
onda je to novi Fiat 600. 
Krasi ga jedinstven, blago 
futuristički i zaigran dizajn. 
Sve je u znaku obiteljske 
pripadnosti koju je definirao 
Fiat 500e. Silueta je poput 
crossovera, s kontrastnim 
crnim plastičnim elemen-
tima koji ističu “terenski” 
stil. Stražnji kraj, masivan 
i pravilan, njeguje klasičnu 
formu, sa stiliziranim svje-

tlima istoimenog pretka.
Putnička kabina je profi-

njena i, kako tvrde u Fiatu, 
inspirirana Dolce Vitom. 
Meki materijali se izmje-
njuju s tvrdom plastikom. 
Digitalna instrument ploča 
replicira okrugli “sat” iz sta-
rog Fiće. Integracija pamet-
nih telefona je besprijekorna. 
Eko-kožom presvučena sje-
dala su estetski privlačna, 
velika i udobna. Prtljažnik 
je zapremine 360 litara, ima 
praktično dvostruko dno 
za spremanje kabela za pu-
njenje i proširiv je do 1.231 
litara.

600e ima bateriju od 54 
kWh koja napaja elektro-
motor snage 115 kW (156 
KS). Tvornička autonomija 

je 400 km u kombiniranom 
WLTP ciklusu, a u gradu i 
do 600 km. Hladni, kišni li-
stopadski dani uvjetovali su 
često uključivanje grijanja, 
ali i klime (kako se stakla ne 
bi maglila), što je smanjilo 
domet za oko 20 posto.

Od prvih metara 600e 
djeluje kao stabilno, podat-
no i tiho vozilo. Okej, svi 
električni automobili su tihi, 
ali ovdje je kabina posebno 
dobro izolirana od vanjskog 
okruženja i odmah se osje-
ćate opušteno. Masa vozila 
osigurava udobnost, a nisko 
težište omogućuje precizno 
upravljanje. Tri načina vo-
žnje – Eco, Normal i Sport 
– uvelike utječu na potroš-
nju odnosno autonomiju. 
Snaga je ograničena na 82 
KS u Eco i 109 KS u Normal, 
dok sa Sportom oslobađate 
čitavu električnu ergelu. 
Performanse su u skladu sa 
smirenom vokacijom vozila, 
uz prirodnu dinamičnost 
električnog pogona. Veseo 
i prpošan dizajn dodatan je 
bonus na sjajan Fiatov paket, 
stoga palac gore za 600e! 
(Mikloš Lang)

Južnokorejski SsangYong, 
priznati 4x4 specijalist čija je 
reputacija građena prvo na ro-
busnim temeljima terenskih, a 
potom i luksuznih SUV modela, 
mijenja ime. SsangYong će 2025. 
godine postati KGM, a u prijela-
znom razdoblju (do kraja tekuće 
godine) koristi se ime KGM 
SsangYong. Inače, KGM dolazi 
od KG Mobility Corporation, a 
KG je jedna od najjačih korejskih 
poslovnih grupa, s preko 20 
tvrtki iz različitih gospodarskih 
područja (financije, industrija, 
telekomunikacije itd). Trenutno 
je KGM SsangYong jedini auto-
mobilski brend KG grupe.

Službeni slogan brenda KGM 
glasi “Enjoy with Confidence”, 

što u slobodnom prijevodu znači 
“Uživajte (u našim proizvodima) 
s povjerenjem”. Promjenom 
vlasništva SsangYong postupno 
mijenja i profil. Umjesto samo 
na robusnost, naglasak se stavlja 
i na sigurnosti i udobnosti, ali 
će KGM u budućnosti proširiti 
fokus na sve vrste mobilnosti.

Jedan od aktualnih proizvoda 
marke je urbani SUV Tivoli, 
predstavljen 2015. godine, koji 
je tijekom vremena nekoliko 
puta osvježen i poboljšan. Krasi 
ga atraktivan dizajn prožet 
specifičnim detaljima koji ga 
čine prepoznatljivim. Dimen-
zije ga smještaju u tzv. B+ SUV 
segment. Armaturna ploča je 
opremljena suvremenim digi-

talnim zaslonima i dvozonskom 
klimom. Podržava Android 

Auto i Apple CarPlay integraci-
ju, ali samo putem USB kabela. 

Prtljažnik je kapaciteta 423 
litara i proširiv je do 1.115 litara.

Tivoli ima 1.5 T-GDi Turbo 
četverocilindrični benzinski 
motor koji razvija solidnih 163 
KS i 280 Nm okretnog momen-
ta. Kratka probna vožnja modela 
s ručnim šesterostupanjskim 
mjenjačem je autora ovih redaka 
odmah podsjetila na zlatne go-
dine autoindustrije na prijelazu 
tisućljeća, s potentnim moto-
rima “zdravog” zvuka koji su 
trenutačno reagirali na gas i koji 
su bez oklijevanja “potegnuli”, 
kad god im je tako “naređeno”. 
U ponudi je i šesterostupanjski 
automatski mjenjač, proizvod 
ugledne japanske kuće Aisin. 
Kako se Tivoli vozi i koliko troši 

saznat ćemo nakon duljeg testa, 
ali prvi dojam je obećavajući.

U Hrvatskoj se Tivoli nudi 
samo u izvedbi s prednjim po-
gonom. Opremljen je plejadom 
sigurnosnih sustava (ADAS) i 
zadovoljava GSR2 regulativu. 
Karoserija je izrađena od čak 
79% korejskog čelika visoke 
čvrstoće, koji se smatra jednim 
od najkvalitetnijih čelika na 
svijetu. Uvoznik kao glavnog 
konkurenta vidi Suzuki Vitaru, 
s tim da Tivoli ima snažniji 
motor i veći okretni moment, 
ali i bolju cijenu – 22.999 eura 
za verziju Fresh M/T. Doplata 
za automatski mjenjač je 2.500 
eura. Vozila su na zalihi za brzu 
isporuku. (Mikloš Lang)

Jesmo li se mi već negdje sreli?Jesmo li se mi već negdje sreli?

Simpatično lice za Simpatično lice za 
gradske ulicegradske ulice

UREĐUJE: DALIBOR FLAJPAN
FOTO: MIKLOŠ LANG

TOYOTA: NEOSPORNI LIDER HIBRIDNE TEHNOLOGIJE
Toyota, lider u hibridnoj tehnologiji s više 

od 27 godina iskustva u razvoju hibridnih 

vozila postala  je broj jedan na tržištu. 
Toyotine inovacije stalno unapređuju 
efikasnost, ekologičnost i performanse, a 
statistike to i potvrđuju: Toyota je prodala 
više od 20 milijuna hibridnih vozila diljem 
svijeta, čime je smanjena globalna emisija 
CO2 za više od 140 milijuna tona od uvo-

đenja prvog hibrida – Priusa 1997. godine. 
Ono što Toyota hibridi donose nije samo 

smanjenje emisija i potrošnje goriva, već 
i jedinstven spoj električnog i benzinskog 
motora, koji omogućava optimalnu ravno-

težu između snage i efikasnosti. Za razliku 
od mnogih konkurenata, Toyotin hibridni 
sustav koristi regenerativno kočenje za 
punjenje baterija, čime se postiže veća 
efikasnost bez potrebe za vanjskim pu-

njenjem. Toyota danas koristi predstavila 
svoju 5. generaciju hibridne tehnologije, 
koja donosi niz unapređenja u odnosu na 

Novi 600e označava povratak Fiata u B-segment, gdje je oduvijek vladao i diktirao trendove. 
Testirali smo bogato opremljenu, praktičnu izvedbu La Prima.

SsangYong se vraća u velikom stilu: novi Tivoli iz najbrže rastućeg B-SUV 
segmenta postat će najprodavaniji model korejske marke u Hrvatskoj.

TEST: FIAT 600E LA PRIMA 

VOZILI SMO: KGM SSANGYONG TIVOLI

prethodne generacije. Osim standardnih hi-
brida, Toyota nudi i plug-in hibridne modele 
koji donose dodatne prednosti.

Tehnički podaci: Fiat 600e La Prima
snaga; okretni moment 156 KS; 260 Nm

baterija; domet (WLTP) 54 kWh; 400 km

prosječna potrošnja (WLTP) 15,1 kWh / 100 km

dimenzije (d×š×v); masa 4.171×1.781×1.523 mm; 1.520 kg

najveća brzina; ubrzanje 150 km/h; 9,0 s

cijena testiranog modela 40.990 eura
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ŽELITE LI sigurno i brzo PRO-

DATI VAŠU KUĆU, STAN, 
VIKENDICU. Javite se da 
vas povežemo sa našim kup-

cima. AGENCIJA ŽELIMOR-

SKI. Mob.: 098/166-1177 
ozn.188c 

ZA SADRŽAJ OGLASA NE ODGOVARAMO

BU-JAN TIM j.d.o.o. – izvo-

dimo: novogradnja, kom-

pletna adaptacija kuća, 

izrada te prekrivanje kro-

višta,  knauf radovi te izra-

da stiropor fasade, mob.: 

098/974-5950 ozn.650c 

SELIDBE – dostava namje-

štaja, bijele tehnike, odvoz 

šute u vrećama i granja, 

čistimo tavane, podrume, 

praznimo kuće, stanove, 

odvozimo dotrajali namje-

štaj, bijelu tehniku, mob.: 

098/906-0658 ozn.352c

ARONIJA
superljekovito voće
Aronija je biljka iz Sjeverne Amerike koja je odličan izvor antioksidanata i ima 
izrazito veliku ljekovitu moć za ljudski organizam. Efikasno ga pročišćuje od 
štetnih tvari i zato je korisna preventiva protiv malignih oboljenja.

� Sprečava bolesti srca i krvnih žila
� Regulira krvni tlak 
� Jača imunitet 
� Štiti zdravlje urinarnog sustava 
� Ima antiupalna svojstva 

� Stimulira rad štitnjače
� Poboljšava pamćenje i koncentraciju 
� Regulira razinu šećera u krvi
� Povoljno djeluje na probavni sustav 

� Štiti od virusa i bakterija

Mogućnost kupnje 100 % čistog soka na mobitel: 098/455-313

8,50€

Cijena 1 litre 1oo % 

čistog soka aronije  

6 + 1 

GRATIS

KNJIGOVODSTVENI servis 

Lipić d.o.o. Varaždin, I. Re-

žeka 4.c, tel. 042/214-711, 

fax: 200-713, e-mail: ured@

biro-lipic.hr. Sastavljamo 

financijska, porezna i druga 

izvješća. ozn.40c

NAJPOVOLJNIJI PRIJE-

VOZ od 0,5 m³  do 5 m³, 

šljunka, sipine, zemlje za 

vrt, pilanska drva. Uređenje 

dvorišta, iskopi i navozi,  

Mob.: 099/3530-180. ozn. 

600c 

USLUGE
SOBOSLIKARSKI i KNAUF 
radovi, gletanje, bojanje, 
impregniranje, lakiranje, 
špahtlanje, suha gradnja, 
m o b . :  0 98/1969- 4 37 
ozn.219b

VO D O I N S TA L AT ER – 
ODŠTOPAVANJE odvo-

da – adaptacija kupaone, 
vodoinstalaterski rado-

vi, mob.: 098/936-2540 
ozn.4007

PRIJEVOZ: šljunak, sipina, 
drenaža, drva, odvoz šute 
do 3m³. Mob.: 098/284-
922, 091/601-4351, tel.: 
042/240-663 ozn.205c

IZRADA KROVIŠTA, nad-

strešnica, sjenica, građ. 
limarije, stubišta, nazvati 
na : 098/417-373 ozn.3471

BESPLATNI PRIJEVOZ me-

talnog otpada (slavine, veš 
mašine, bojleri, stare cijevi…
itd.) Ivan. Mob.: 098/267-
7333 ozn.2892

VOZILA 

EURO-KUKE za vozila, pri-
jevoz vozila, najam priko-

lice, rabljene gume, mob.: 
098/983-3910 ozn. 38c 

KUPUJEM automobil ili 
skuter i sve od Tomosa, 
može i odjavljeno (ošteće-

no). Može i novije. Povolj-
no. Isplata odmah. Mob.: 
098/9656-624 ozn.2418

POSAO

RADNIKE – rad na OPG-u 
(zatvoreni prostor) Čako-

vec, mob.: 098/267-897 
ozn.370

TRAŽIMO ŠOFERA, pen-

zionera, C – kategorije, za 
honorarni posao. Potrebno 
znanje rada s dizalicom. 
Upitati na: 098/268-315 
ozn.63c

POSLOVNI PROSTOR

IZNAJMLJUJE SE frizerski 
salon na dobroj lokaciji, 
5 km od Varaždina, vrlo 
povoljno, en.r. C. Mob.: 
092/381-7401 ozn.2926

IZNAJMLJUJE SE poslovni 
prostor od 22m², 30m² i 
36m² u Varaždinu te ku-

pujemo kuće, stanove i 
zemljišta u Varaždinu, mob.: 
098/267-062 ozn.864c 

ć

Ž

č š
ž Č
š ž

č

Ana - udruga za pomoć 

H R 1 6 2 3 9 0 0 0 1 1 1 0 1 3 3 9 7 1 7

H R 0 0 01

Donacija

HR1623900011101339717

HR00 01

Donacija

Hvala svima koji su donacijom ili sponzorstvom podržali naš rad!
https://udrugaana.hr/Donatori.html
Pomozite i vi uplatom donacije Ana - udruga za pomoć djeci i obiteljima
Žiro račun: IBAN: HR1623900011101339717

Hvala svima koji 

Podržavaju udrugu 
Ana - djecu i mlade.

Predsjednica Udruge  
Ana Duga

KUĆE

KUPUJEM KUĆU, u Kuća-

nu, Biškupcu, Jalkovcu itd...: 
095/700-8049 ozn.188c 

NAJAM

IZNAJMLJUJEM JEDNO-

SOBNI stan en.r. E, mob.: 
099/250-1898 ozn.3006

IZNAJMLJUJE SE 4-sobni 
stan u kući, Varaždin, mob.: 
098/267-062 ozn.864c

STANOVI

AUTO-MAK NEKRETNINE 
– prodaje se stan i poslovni 
prostori – novogradnja, od-

mah useljivo – M.P.Miškine 
28 i parkirno mjesto u 
podzemnoj garaži u Tina 
Ujevića 2, Varaždin, mob.: 
098/267-062 ozn.864c 

Prodaje se 2-sobni stan 
u Varaždinu, Koprivnič-

ka 9, 52 m, en.r. D, mob.: 
098/267-062 ozn.864c

ODČEPLJIVANJE odvoda 

strojem (wc,kuhinje...), 

garancija, iskustvo.”ERIK 

ODVODI” 098/1389-232 

ozn.446c  

KUPUJEM automobil , 
traktor, kamion, strojeve 
i motocikl, ispravne i nei-
spravne, mob.: 098/777-
095 ozn.2251

PRIJAMNI URED: Augusta Šenoe 12 (na Gradskoj tržnici Varaždin, prolaz iz Kukuljevićeve ulice)  |  telefon: 042/290-774  
  e-mail: malioglasi@regionalni.com  |  Radno vrijeme: pon - uto: 7.30 - 14.00 h, sri - pet: 7.30 - 15.00 h

MALI OGLASI, ZAHVALE, 
POSLJEDNJI POZDRAVI I SJEĆANJA

ODČEPLJIVANJE I SNI-

MANJE KANALIZACI-

JE kamerom odvodnih 

cijevi; adaptacije kupa-

ona sa svim radovima; 

postavljanje keramič-

kih pločica ,  vodovo-

da… Mob.098/783-060 

ozn.107c  

KROVIŠTA ROKY: pokri-

vanje svim vrstama po-

krova, adaptacija krova; 

tesarski i limarski rado-

vi. Mob. 099/639-9932 

ozn.1c    
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STABLA RUŠIMO – orahe 

borove, trešnje, odvoz gra-

nja osiguran. Vrtove freza-

mo,, živice šišamo, mob.: 
099/661-8353 ozn.352c  

ODČEPLJIVANJE svih vr-
sta odvodnih cijevi - struč-

no i povoljno. “Tino”, mob.: 
098/931-7570 ozn.184c    

PARKETI SJAJ - ogledalo 
Vašeg doma! Sve vrste 

parketa, podova, te obnova 

starih parketa i stepeništa. 

Nazovite s povjerenjem! 
Tel.: 040/682-988, mob.: 
098/242-190 ozn.564c

MIŠAK – iskopi, navozi, ru-

šenje objekata, odvoz šute, 

postava tlakavaca, rubnika, 
kanalizacija, ograde, dovoz 
zemlje, kamena, uređenje 
zelenih površina, malčira-

nje. Mob.: 091/572-3895 
ozn.445c

SOBOSLIKARSKI – fasa-

derski obrt: bojanje unutar-
njih i vanjskih zidova, izrada 

toplinske fasade (stiropor,  
kamena vuna), knauf si-

stem, spušteni stropovi, 

pregradni zidovi. Mob.: 
098/ 9254 – 731 ozn.570c

VODOVOD, CENTRAL-

NO grijanje, kanalizacija, 
klimatizacija i servis plin-

skih trošila. Kvalitetno i 
povoljno! Kontakt: ZT - 
Zgradarska tehnika d.o.o., 
Nedelišće 095/112-34-70, 
098/213-739, 040/341-

004 ozn.659c

ŽIVOTINJE

PRODAJU SE odojci 25-
27 kg , 4 kom 30 – 40 kg 

i krmača 250 kg, mogu-

ća dostava, Vitez. Mob.: 
098/132-4242 ozn.5a

PILIĆI ŽIVI i l i  očišće-

ni, Bartolovec, Vžd. 81. 
Tel.: 042/657-172, mob.: 
098/651-089 ozn.3014

KREDITI

 OSTALO

SOK OD ARONIJE, 100% 
matični sok, vrhunske kvali-
tete. Pomoć kod dijabetesa, 
jačanja imuniteta, bolesti 
srca i krvnih žila, štiti od 
bakterija i virusa, povoljno 

djeluje na probavni sustav, 

ima protuupalna svojstva, 

štiti zdravlje urinarnog su-

stava, stimulira rad štit-

njače. Mob.: 098/455-313 
ozn.3a 

Mali oglasi/Zahvale i sjećanja

MALI OGLASI  
već od

10 €

SVAKE 
SRIJEDE

10 % 

POPUSTA

na zahvale,
posljednje 
pozdrave 
i sjećanja.

Isključivo na 
uplate
u prijamnom 
uredu na 

Gradskoj 

tržnici u 
Varaždinu.

Tel.: 042/290-774

Radno vrijeme:
pon: 7,30 - 14,00 h, 

uto: 7,30 - 14,00 h, 

sri: 7,30 - 15,00 h,

čet: 7,30 - 15,00 h

pet: 7,30 - 15,00 h

ZA SADRŽAJ OGLASA NE ODGOVARAMO

POZAJMICE I KREDITI
Zaposleni i umirovljenici

Preko 1/4 primanja
Zatvaramo ovrhe

Bez HROK-a
Isplata u 24 sata

098/9162109

ZAPOSLENICI I UMI-

R O V L J E N I C I  d o 

300.000,00 kn, MO-

GUĆNOST OTPL ATE 

TRAJNIM NALOGOM, 

zatvaranje blokada i neu-

rednosti.  Putni troškovi , 

dnevnice i terenski doda-

ci u kreditnu sposobnost, 

radni odnos na odre-

đeno. Male mirovine, 

umirovljenici iznad 75 g 

starosti. Mob.: 091/203-

4666, tel.: 042/561-192 

ozn.568c

SJEĆANJE

RATKO IVANKOVIĆ
11. 10. 2018. – 11. 10. 2024.

Ima neka moć u dobrim ljudima,
oni su jaki i poslije smrti.
Događa se da i dalje žive

po svojim djelima i riječima,
a najviše po dobroti srca.

Vječno ćeš živjeti u našim uspomenama.

Haba, Niđo, Mato, Pošta, Bek, Medo, Ihtija, 
Rašeta, Miki, Keko i Sreško

ZAHVALA
povodom smrti muža,  

oca i djeda

SLAVKA LEVANIĆA
26. 5. 1961. – 9. 10. 2024.

Ovim putem zahvaljujemo rodbini, prijateljima, 
poznanicima, kao i svima koji su izrazili, sućut, prisustvovali 
ispraćaju i sahrani našeg voljenog. Posebno zahvaljujemo hrvatskoj 
vojsci, Pogrebnim i cvjećarskim uslugama Arka, cvjećarni Orhideja 

Sračinec te velečasnom Stjepanu Mostečaku.

*****

Teška je spoznaja da više nisi s nama,
ali živiš i dalje u našim srcima.

Sjećanje na Tebe krijepi nas
i daje nam snagu.

Volimo Te!

Ožalošćeni: 
supruga, sinovi, kćeri, sestre, šogori, šogorice, punica, unuci, snahe, zet  

te ostala tugujuća rodbina

POSLJEDNJI POZDRAV
dragom prijatelju

VLADI DUMBOVIĆU
Grupa Timeless

POSLJEDNJI POZDRAV
dragom kolegi

NENADU FLINČECU
Tvoj život je nestao u trenu,

a sjećanja na Tvoj lik ostaju vječna.

Radni kolege Čistoće

POSLJEDNJI POZDRAV
povodom smrti našeg

IVANA TEŽAKA
8. 5. 1936. – 7. 10. 2024.

U srcu tuga, na grobu tišina.
Uvijek ćeš ostati u našim mislima i srcima.

Tvoja obitelj

PRODAJU SE industrijska 
drva, kratko piljena, kva-

litetna. Brza i besplatna 

dostava. 5 m³ = 135,00 € 

i 10 m³ = 250,00 €. Mob.: 
092/333-3545 ozn.2882

POZNANSTVA 

VRUĆE SEXY teme  za 
Tebe i mene, javi se neka 

akcija krene. Od 0-24 na 
064/533-333 . Tel./mob.: 
0,46 €/min, 0,63 €/min 

ozn.166c 

Smanjuje bore 

i do 40%! 

EYE GEL
• Osvježava umorne oči i smanjuje 

podočnjake
• Smanjuje vrećice ispod očiju
• Poboljšava elastičnost i napetost kože 

te vidljivo smanjuje bore oko očiju

Više informacija na mobitel 098/206-520

Uklonite PODOČNJAKE I UMOR IZ OČIJU
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ZAHVALA

povodom smrti našeg dragog supruga, oca, 

djeda, pradjeda, brata, svekra i tasta

IVANA TRSTENJAČKOG
koji je preminuo 3. 10. 2024. godine  

u 95. godini života.

Zahvaljujemo dragoj rodbini, kumovima, prijateljima i susjedima 

što su u ovim teškim trenucima bili uz nas. Hvala djelatnicima 

OB Varaždin, dr. Jadranki Premužić, dr. Srđanu Rajčeviću i svom 
medicinskom osoblju koju su se u njegovim posljednjim trenucima 

života brinuli za njega. Veliko hvala našim dragim kapucinima na 
dirljivim riječima oproštaja i utjehe; fra Miji Šarčeviću i fra Dejanu 

Leciću te svećeniku Ivici Cujzeku.
Hvala svima koji su bili uz nas.

Ožalošćena obitelj

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
voljenom suprugu

Hvala Ti za svaki pogled, dodir, osmijeh i toplu riječ.
Veliko Ti hvala za sve.

Tvoja Nadica

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
voljenom tati, djedu, pradjedu i svekru

Neka Te dragi Bog čuva u svom zagrljaju,
a mi ćemo u svojim srcima i molitvama.

Sin Branko s obitelji

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
voljenom tati i djedu

Voljeni nikad ne umiru.

Tvoja kći Draženka s obitelji i Dragecom

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
voljenom tati, djedu i tastu

Malo je takvih ljudi kao što si bio Ti.
Zauvijek u srcu,

Tvoja kći Jasenka, Anja, Dražen i Mihael

ZAHVALA

povodom smrti naše drage mame, bake i 

prabake

TEREZIJE PONGRAČIĆ
preminule 7. 10. 2024.  

u 89. godini života.

Zahvaljujemo se svima koji su bili s nama u teškim trenucima

 te ispratili pokojnicu na vječni počinak.

Ožalošćeni: 
kći Marija, sinovi Marijan i Josip

POSLJEDNJI POZDRAV
dragom suprugu,  

ocu i djedu

JOSIPU STRELECU
preminulom u 79. godini života.

Veliko hvala velečasnom Zorislavu Šafranu na dirljivom ispraćaju.
Hvala rodbini i susjedima na pomoći i ispraćaju dragog Josipa.

Tugujuća supruga Marija, sinovi Robert i Zlatko, unuka Scarlec

ZAHVALA

povodom smrti našeg dragog  

supruga, oca i djeda

FRANJE LUKAČA
koji je preminuo 6. 10. 2024.  

u 70. godini života.

Najiskreni je zahval jujem rodbini , 

prijateljima, susjedima i svim dragim 

ljudima koji su bili s nama u ovim teškim 

i bolnim trenucima, izrazili sućut, okitili odar cvijećem i svijećama 
te ispratili dragog nam Franceka na vječni počinak.

*****

Počivao u miru i čuvali Te anđeli.
Srest ćemo se jednog dana među zvijezdama,

dragi moj Francek.

Ožalošćeni: 
supruga Zdravka sa sinom Denisom

ZAHVALA

povodom smrti našeg sina, brata, šogora i strica

MARIA ŠEMIGE
preminulog u 48. godini života.

Najiskrenije se zahvaljujemo rodbini, kumovima, prijateljima i svima 

koji su nam izrazili sućut te s nama podijelili suosjećanja u najtežim 
trenucima života.

Ožalošćena obitelj Šemiga

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
dragom nećaku

MARIU ŠEMIGI
od tete Blanke

ZAHVALA

povodom smrti našeg dragog

MARIJANA ŠTRLEKA
preminulog 7. listopada 2024. u 70. godini života.

Dirnuti pažnjom koja nam je iskazana u trenutcima naše tuge, 
zahvaljujemo rodbini, prijateljima, svim djelatnicima u zdravstvu 

i svim dragim ljudima koji su bili uz nas i izrazili riječi utjehe te 
dostojanstveno ispratili našeg dobrog i dragog supruga, oca, brata, 

djeda i zeta na vječni počinak. Zahvaljujemo župniku Ivici Cujzeku 
na riječima utjehe.

Počivao u miru Božjem.

Tugujuća obitelj

*****

POSLJEDNJI POZDRAV

„Gdje je nestao čovjek?
Gdje se skrivao?
Iz vagona godina
Na tračnice ispao

Gleda gdje su znakovi

Kojim putem krenuti

Može li tko reći
Gdje je put ka sreći?“
                            (G.B.)

Tvoja Karmen

**** 
POSLJEDNJI POZDRAV

dragom tati

S ljubavlju čuvamo uspomenu na Tebe.

Marko i Sandra s obitelji

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
dragom zetu

Posebni ljudi žive u našim srcima
i kad nisu pored nas.

Ljubav ne prestaje odlaskom,

ni sjećanje vremenom.

Dragica

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
Ljubav kojom nas Ti voliš 

i kojom mi Tebe volimo, je vječna.
Do Tvog idućeg zagrljaja

 beskrajno ćeš nam nedostajati.
Mirno spavaj naš deda Mac.

Zauvijek Tvoji 
Ivana, Marcel, Rocco i Laura

ZAHVALA

povodom smrti dragog supruga, oca i djeda

VIKTORA LAZARA
preminulog 5. 10. 2024. u 82. godini života.

Najiskrenije zahvaljujemo rodbini i prijateljima koji su bili uz nas u 

ovim teškim trenucima, izrazili riječi utjehe te ga dostojanstveno 
ispratili na vječni počinak. Hvala od srca prečasnom Valentu 

Posavcu na molitvi i pohvalnim riječima prilikom ispraćaja.

*****

Oči plaču, a usne su nijeme,
Iz mojega srca nikad Te neće izbrisati vrijeme.

Tvoja supruga Alojzija

*****

Zauvijek ćemo pamtiti Tvoj osmijeh,
Tvoje riječi i Tvoja dijela.

Ljubav na Tebe nikada neće izblijediti.

Tvoji najmiliji: 
supruga Alojzija, sin Zvonko, kći Sanja, snaha Marija, zet Saša, unuci 

Marko, Nikolina i Luka

ZAHVALA

povodom smrti naše drage

ĐURĐICE MISINI  
rođ. CESTAR

preminule 7. 10. 2024. godine.

Dirnuti pažnjom koja nam je iskazana u trenutku naše boli i tuge, 
zahvaljujemo rodbini, kumovima, dragim susjedima, prijateljima i 

znancima koji su bili uz nas i izrazili nam riječi utjehe.

Ožalošćeni: 
suprug, sinovi, snahe, unuci, mama, brat, šogorice i nećaci

ZBOGOM MOJOJ LAVICI

ĐURĐICI MISINI
Sunčeko moje, zlato moje, srčeko moje,

Moja najbolja prijateljice…
Ja ću biti tamo gdje ptice šire krila,

gdje sunce tek započinje dan…
Ja ću biti tamo gdje se ostvaruju snovi…

Ja ću biti tamo gdje god budeš TI…
VOLIM TE BESKRAJNO!!!

Tvoja prijateljica

SJEĆANJE

RUŽA ČUDINA
18. 10. 2021. – 18. 10. 2024.

Zauvijek u našim mislima.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

VJEKOSLAVA BOŠNJAK
9. 10. 2023. – 9. 10. 2024.

Prošla je tužna godina otkad Tebe nema.
Nek´ s anđelima Tvoja duša spi,
dok mi živimo, u našim srcima

živjet ćeš i Ti.

Tvoje obitelji Bošnjak, Šestak, Blaslov, Ožvatić i 
Soldatek
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ZAHVALA

povodom smrti naše drage  

supruge, tete, strine i šogorice

BOŽENE NOVAK – BOBE
preminule 4. 10. 2024.  

u 76. godini života.

Najiskrenije zahvaljujemo svim rođacima, kumovima, susjedima, 
prijateljima i znancima koji su pomagali u najtežim trenucima te 
dostojanstveno ispratili pokojnicu na vječni počinak. Posebno 
zahvaljujemo dr. Tihomiru Pintarecu i osoblju neurologije OB Novi 
Marof. Veliko hvala vlasnicima Doma za starije osobe Ljuba voda 
te svim dragim djelatnicima na nesebičnoj skrbi i pomoći za vrijeme 
boravka u Domu. Također se zahvaljujemo maturantima 4. c razreda 
/ 1968. šk. god.- Varaždinske gimnazije, kolegama iz katastra Novi 
Marof, Varaždin i Ivanec te fra Mihaelu Paviću na dostojanstvenom 

ispraćaju i molitvi.

Počivala u miru Božjem!

Ožalošćeni: 
suprug Stjepan, obitelji Novak, Marić, Rodano i Bakal

ZAHVALA

povodom smrti naše voljene i drage 

mame, bake, sestre i punice

FRANCISKE IVEK
preminule 6. 10. 2024. u 72. godini života, 

 nakon duge i teške bolesti.

Najiskrenije zahvaljujemo rođacima, 
prijateljima, susjedima i svima koji su 

nam izrazili sućut, s nama podijelili tužne trenutke te okitili odar 
cvijećem i svijećama. Veliko hvala Upravi i kolegama iz MOD-
DIZ-a d.o.o. na podršci i razumijevanju. Posebno hvala velečasnom 

Stjepanu Mostečaku na lijepim riječima oproštaja i molitvi.

Počivala u miru Božjem.

Ožalošćeni: 
sin Dejan, kćeri Danijela i Sanja s obiteljima

*****

POSLJEDNJI POZDRAV

Teško je živjeti s ranom u duši,
vidjeti Te svuda, a nigdje Te naći.
S ljubavlju koju smrt ne prekida,
živjet ćeš vječno u našim srcima.

Tvoji: 
sin Dejan, kći Danijela, zet Vedran, unuci Ema, Lana i Mijo

*****

POSLJEDNJI POZDRAV

Fališ nam, ali znamo da si na mjestu
gdje nema boli i patnje,
gdje si pronašla svoj mir 

i puno svojih i naših voljenih.

Vole Te  
Tvoja kći Sanja, zet Stjepan, unuk Dominik i Nives

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
sestri

Teška je spoznaja da više nisi s nama,
ali živiš i dalje u našim srcima i mislima.

Kata s obitelji

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
Zauvijek u našim mislima i srcima.

Obitelji Šenkiš i Markač

POSLJEDNJI POZDRAV
tati, djedu i bratu

STANISLAVU KOČEVARU
14. 9. 1941. – 10. 10. 2024.

Kći Suzana, unuci Dejan i Mitja s obiteljima,  
sestre Katica i Marta, braća Joža i Stjepan i ostala 

tugujuća familija

POSLJEDNJI POZDRAV

DADIJU
Hvala Ti na prijateljstvu

i svemu što si dao za
HRVATSKU.

Šime i Lojla

ZAHVALA

povodom smrti naše drage supruge, mame i bake

MARIJE VINKOVIĆ
koja je preminula 6. 10. 2024. u 65. godini života.

Najiskrenije zahvaljujemo svim rođacima, prijateljima, susjedima, 
znancima i svima ostalima koji su bili uz nas u ovim teškim 
trenucima, uputili nam izraze sućuti, okitili odar cvijećem i svijećama 
te zajedno s nama ispratili dragu nam pokojnicu na vječni počinak.

Ožalošćena obitelj: 
suprug Ivan, sin Goran, kći Marina, snaha Jasminka, zet Romano, unuci 

Lovro i Karlo

POSLJEDNJI POZDRAV
šogorici i teti

MARIJI VINKOVIĆ
Na Tvom putu u vječni spokoj,

neka Te čuvaju anđeli.

Obitelj Cerovečki – Horvat

SJEĆANJE

ANTONIJA DREVEN
11. 10. 2023. – 11. 10. 2024.

Čuvamo uspomenu na Tebe.

Branko, Biserka i Dunja

SJEĆANJE

SANDRA GRADEČEK  
rođ. BENEVREKIĆ

14. 10. 2019. – 14. 10. 2024.

Uvijek si sa nama.

Roditelji, sestra, šogor, nećakinja i nećak

SJEĆANJE

VALENTINO JAMBREK
6. 10. 2023. – 6. 10. 2024.

Jedne godine Te već nema,
a Ti naš bezgrešni anđele,

spavaj nam vječno s anđelima.

Tvoja voljena obitelj

SJEĆANJE

MIJO ČURILA
16. 10. 2017. – 16. 10. 2024.

Ne postoji zaborav ni utjeha,
već godine tuge i sjećanja.

Tvoja supruga i obitelj

SJEĆANJE

STJEPAN TURKOVIĆ
15. 10. 2018. – 15. 10. 2024.

S ljubavlju i poštovanjem
čuvamo uspomenu na Tebe!

Obitelji Ceboci i Krivec

SJEĆANJE

ALOJZ JURAK
14. 10. 2020. – 14. 10. 2024.

Vrijeme prolazi,
tuga i sjećanje ostaju vječno.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

DARKO KOLDŽIĆ
18. 10. 2022. – 18. 10. 2024.

Zauvijek ćeš biti u našim
srcima i naš životni oslonac.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

IVICA GMAJNIĆ
20. 10. 2004. – 20. 10. 2024.

Zauvijek u našim srcima.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE
na

ANU ŠALAMON
17. 10. 2007. – 17. 10. 2024.

Uvijek si u srcima i mislima našim.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE
na drage roditelje

PAJTAK

Ljerka i Dubravka s obiteljima

 ANASTAZIJU               i                JOSIPA
†  1974.                                     †  1994.

SJEĆANJE

ANTUN HOJSKI
† 2021. – 2024.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE
na voljenog

JOSIPA POLANČECA
20. 10. 2020. – 20. 10. 2024.

Kad god nam nedostaješ,
gledamo u svoja srca, 
jer to je jedino mjesto

 gdje Te možemo pronaći.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE
na dragog i nezaboravnog prijatelja 

gospodina

JOŽEKA POLANČECA
20. 10. 2021. – 20. 10. 2024.

Od prijatelja iz LU Trčka Šaulovec 

Gustek, Robi, Rudica, Gogo i Drago
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SJEĆANJE
na voljenu suprugu

KATICU TRUPKOVIĆ
†  2016. – 2024.

Lako je bilo voljeti, teško izgubiti,

a još teže bez Tebe živjeti.
Oči Te traže, srce Te voli,

a to jako boli.

Suprug Marijan, sin Nenad, snaha Kristina,  
unuk Dominik

U SPOMEN
dragoj supruzi, majci, baki i svekrvi

MIRI HORVAT
16. 10. 2001. – 16. 10. 2024.

Hvala svima koji posjećuju
njezino posljednje počivalište.

Obitelj Horvat

SJEĆANJE
na

DRAGUTINA KORENA
14. 10. 2020. – 14. 10. 2024.

Usnuo si vječni san,
ali u našim srcima živiš svaki dan.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE
na sina i brata

DUBRAVKA KRESONJU
19. 10. 1989. – 19. 10. 2024.

Život donosi suze, osmijehe i sjećanja.
Suze se suše, osmijesi blijede,

 ali sjećanja traju vječno.

Roditelji i sestra

SJEĆANJE
na dragu

ZLATICU NEDELJKOVIĆ
16. 10. 2022. – 16. 10. 2024.

Dvije godine koje su prošle
ni život koji teče,

sjećanje na Tebe izbrisati neće.

Tvoji najmiliji

BOLNO SJEĆANJE
na

MARIA CESTARA
7. 10. 2022. – 7. 10. 2024.

Sjećanja ne mogu nestati, 
ona su vječno uz nas.

Tvoja vedrina i osmijeh su uvijek oko nas.
U našim si srcima i mislima!

Paula, Antonio, Štefica, mama,  
brat, šogorice i nećaci

SJEĆANJE
na

VLADIMIRA BORAKA
16. 10. 2014. – 16. 10. 2024.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE
na

NIKOLU ŠIPEKA
20. 10. 2013. – 20. 10. 2024.

Zauvijek živiš u našim mislima i molitvama.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE
na dragog supruga, oca, djeda i pradjeda

IVANA BANFIĆA
15. 10. 2019. – 15. 10. 2024.

Zauvijek u našim molitvama, mislima i srcima.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE
na

JOSIPU ŠMIC
14. 10. 2014. – 14. 10. 2024.

Uvijek sa nama u mislima.

Tvoj sin Marijan s obitelji

SJEĆANJE

TEREZIJA TOPOLOVEC
13. 10. 2018. – 13. 10. 2024.

Nedostaješ nam jako.

Suprug Tomo, kći i sin s obiteljima

SJEĆANJE

EMILI KUJAVEC
12. 10. 2009. – 12. 10. 2024.

U našim srcima i mislima.

Baka Biserka, roditelji i krsni kumovi

SJEĆANJE

IVAN HUDIN
20. 10. 2019. – 20. 10. 2024.

Sjećanje na Tebe ostaje zauvijek.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE
na

VJEKOSLAVU TENŠIĆ
15. 10. 2020. – 15. 10. 2024.

Prošle su četiri godine
otkako nisi sa nama.

Neće Te izbrisati vrijeme,
niti sakriti tama,

anđeo si koji nas pratiš
i vječno živiš u nama.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE
na voljene roditelje

MISLOVIĆ

S ljubavlju i poštovanjem
čuvamo uspomene na vas.

Sin Stjepan i kći Katica s obiteljima

ANU                        i                JOSIPA
†  18. 10. 2023.                        †  1. 11. 2012.

SJEĆANJE

VEČESLAV MIKULIĆ
15. 10. 2022. – 15. 10. 2024.

Godine prolaze, a sjećanja
na Tebe ostaju.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE

DANICA GRĐAN
12. 10. 2010. – 12. 10. 2024.

Tvoj lik i dobrota ostat će s nama
do kraja života.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

FRANJO BANFIĆ
13. 10. 2023. – 13. 10. 2024.

U tišini mira neka Te prate
naše molitve, misli i sjećanja.

Supruga Jela, Darko, Tatjana i Tamara s obiteljima

IN MEMORIAM

ANTONIJA FURJAN
iz Gojanca 

10. 10. 2014.

Prošlo je deset godina
otkad nisi sa nama draga naša mama…

U našim si mislima i molitvama.

Zahvalna djeca

TUŽNO SJEĆANJE
na

VJEKOSLAVA CIGLARA
16. 10. 2004. – 16. 10. 2024.

Ne postoji zaborav, ni utjeha,
već godine tuge i sjećanja.

Tvoji: 
kći, zet i unuka s obitelji

SJEĆANJE

DANICA POCEDULIĆ
14. 10. 2008. – 14. 10. 2024.

Uvijek u našim mislima i srcima.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE
na

ZORU ŠTORGA
13. 10. 2016. – 13. 10. 2024.

U našim si mislima i srcima.

Suprug, brat i djeca s obiteljima
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SJEĆANJE
na voljenog tatu, djeda i svekra

IVANA ĐURMANA
12. 10. 2015. – 12. 10. 2024.

Vrijeme koje prolazi ne donosi zaborav,

već ljubav i sjećanje na Tebe.
Ostat ćeš voljen i nikada zaboravljen.

S ljubavlju Te spominjemo,
po dobrom pamtimo i u srcu nosimo.

Tvoj sin Mario, snaha Valentina,  

unuci Tamara i Hrvoje

SJEĆANJE
na

ALOJZA HORVATIĆA
14. 10. 2023. – 14. 10. 2024.

Godina zaborav donijela nije.
Sjećanje na Tebe dio je našeg života.

Hvala svima u čijim si srcima,
mislima i molitvama.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE
na

KATU LIBER
12. 10. 2016. – 12. 10. 2024.

Prošlo je osam godina,
Zauvijek ćeš ostati u našim mislima i 

molitvama.

Tvoj suprug Stanko s obitelji

MATKO
11. 10. 2019. – 11. 10. 2024.

Tiho u mislima koračam s Tobom,
a svo vrijeme stane u riječ – FALIŠ.

Tvoja Elvira

SJEĆANJE
na

ANĐELU HORVATEK
15. 10. 2019. – 15. 10. 2024.

Zauvijek u našim srcima.

Kćeri Biserka i Jasminka s obitelji

SJEĆANJE
na

VLADIMIRA POŽGAJA
10. 11. 2023. – 10. 11. 2024.

Vrijeme prolazi, ne donosi zaborav,

već ljubav i sjećanje na Tebe.

Supruga Biserka

*****

Prošla je prva tužna godina
otkad više nisi s nama.

Znao si da Te puno volimo,
ali nikad nećeš znati koliko nam nedostaješ.

Tvoji: 

kći Snježana, zet Ivan, unuci Ivana i Zoran

SJEĆANJE

TEREZIJA HORVAT
16. 10. 2020. – 16. 10. 2024.

Sinovi Vlado i Rajko s obiteljimaSJEĆANJE
na drage roditelje

PREPELIĆ

Radujemo se ponovnom susretu
s vama u vječnosti.

S poštovanjem i ljubavlju,

Obitelji Horvat i Prepelić

IVKU                                  i                         PAVLA
†  21. 4. 2019.                                              †  16. 10. 2013.

SJEĆANJE

NADICA JANJETOVIĆ
14. 10. 2013. – 14. 10. 2024.

Molim za Tebe,
budi moj zagovor.

Suprug Ratimir

TUŽNO SJEĆANJE

MATILDA KOLAČKO
7. 10. 2022. – 7. 10. 2024.

Nek´ s anđelima Tvoja duša mirno spava,
Sve dok nas ima, živjet ćeš i Ti.

Sin Ivica s obitelji, unuci i praunuci

SJEĆANJE

JOSIP KORIČAN
20. 10. 2023. – 20. 10. 2024.

Dok živimo mi, živjet ćeš i Ti.
Fališ…

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

DANIJEL SMETIŠKO
Godina dana je prošla,

puna suza i bola.
U mislima s Tobom.

Supruga, sin i kći s obiteljima

SJEĆANJE

TEŠO SIMIĆ
15. 10. 2018. – 15. 10. 2024.

Sa mnom si uvijek i svuda.

Dragica

SJEĆANJE

SANDRA DOMJAN
15. 10. 2011. – 15. 10. 2024.

Nedostaješ nam.

Tvoji najmiliji

TUŽNO SJEĆANJE

ANTUN SELEC
15. 10. 1999. – 15. 10. 2024.

Voljeni nikad ne umiru.

Tvoja obitelj

TUŽNO SJEĆANJE

IVAN NOVAK
†  15. 10. 2018.

Puno nam nedostaješ.

Micika, Branko i Katica

SJEĆANJE

JOSIP TURKOVIĆ
Čuvamo uspomenu na Tebe.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE

PETAR KOZULIĆ
18. 6. 1948. – 17. 10. 2023.

Zauvijek u našim srcima i mislima.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

ANTUN BELI – ANTIĆ
13. 10. 2020. – 13. 10. 2024.

Uvijek si u našim mislima i molitvama.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE

U mislima i molitvama 

Uvijek ste s nama.

Obitelj Farkaš

VJEKOSLAVA  
BATALIĆ                   

BRANKA 
FARKAŠ                  

DRAGO  
FARKAŠ

†  2003. – 2024.                       †  2019. – 2024.                   †  2023. – 2024.

U SPOMEN
na našeg dragog supruga,  

oca, djeda i pradjeda

ANTUNA FOTAKA
†  1933. – 2023.

Denes Ti bumo došli vsi,
zmoliti – Oče naš…

Voljeni nikad ne umiru, 
jer ljubav je jača od svega.

Supruga Nada, djeca, unuci i praunuci

TUŽNO SJEĆANJE
na dragu mamu i baku

NEVENKU ĆOSIĆ
18. 10. 2019. – 18. 10. 2024.

Danijela i Predrag s obiteljima

SJEĆANJE

DRAGO NOVAK
21. 10. 2022. – 21. 10. 2024.

Dvije godine su prošle.
U tišini vječnog mira,

neka Tvoja duša sniva.

Supruga Marija, sin, kći, snaha, zet, unuci i 
praunuka Ava

SJEĆANJE
na roditelje

KOŠIĆ

Zauvijek ćete biti u našim
srcima i sjećanjima.

Sin Ivica s obitelji

VERONIKU                i               DRAGUTINA
†  20. 10. 2018.                          †  30. 10. 2003.
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S RAZNIH   

   STRANA

Start je na željezničkoj postaji u Golubovcu, cilj kod Bistra Z3 u Završju Podbelskom

Početkom studenoga 11. po 
redu Transvezala Ivanščice

SRD 315 Sjeverozapad u 
subotu, 2. studenoga organi-
zira 11. po redu Transvezalu 
Ivanščice.

Startnina iznosi 12 eura, 
a kao i svake godine 
varaždinski klub 
organizi rat 
će dva auto-
busa. Jedan 
a u t o b u s 
k r e ć e  s 
pa rk i nga 
k o d  Va -
raždinskog 
g ro bl j a  u 
6:20,a dru-
gi autobus u 
7:00 s parkinga 
Bistro Z3 Završje. 
Cijena autobusa je 5 eura. 
Bus i startnina se uplaćuje 
na račun SRD kluba.

Start je na željezničkoj 
postaji u Golubovcu. Prva 
točka je istaknuti vrh Veliko 
Kalce koji se nalazi otprilike 
3 kilometara od starta.

Nakon vrha prati se gre-
benska staza prema zapadu.

– Ova staza je malo zarasla 
u idućih stotinjak metara, 
dok vas ne spusti nazad 

do staze. Dalje do Vilinske 
Špice pratite grebenske staze 
prema istoku. Oprez, na ovoj 
dionici se na sjevernoj padini 
Ivančice nalazi zatvor otvo-
renog tipa te predlažemo da 
do Vilinske Špice idete po 
grebenu ili po stazama koje 
prate južnu padinu. Vilin-

ska Špica je izdvojeni 
vrh, ali problem 

je što na putu 
do nje posto-

ji nekoliko 
sličnih vr-
hova i sva-
ke godine 
se događa 
da se često 
popenje na 

neke od tih 
vrhova prije 

nego dođu do 
pravog. Nakon Vi-

linske špice potrebno je 
samo pratiti markacije do 
pred cilj – ističu organiza-
tori.

Zatim se kreće dalje pre-
ma istoku po makadamu za 
Ivančicu.

– Od doma na vrhu na-
stavljate planinarskom sta-
zom Prekrižje i tu trebate 
paziti da ne promašite skre-
tanje za Pokojec (Lujčekova 
hiža). Skretanje u desno 

se nalazi na zavoju nakon 
oko dva kilometra od vrha i 
markirano je, ali potrebno je 
paziti. Nakon ovog skretanja 
pratite markacije za Pokojec 
ili Lujčekovu hižu – ističu.

Potom po makadamu se 
natjecatelji spuštaju do as-
faltne ceste koju prate do 
markacija za Čevo.

Postoje dvije staze, jedna 
se nalazi oko 100 m nakon 

izvora kraj asfaltne ceste, 
a druga staza se nalazi na-
suprot ribogojilištu. Nakon 
Čeva se spuštate prema sje-
verozapadu. Između Čeva 
i Z3 (cilja) prolazi Bednja i 

na njoj se nalaze tri mosta, 
idealno bi bilo pogoditi mali 
drveni most koji je ucrtan na 
karti. Čekamo vas do 18 sati 
na pivu i druženju – opisali 
su utrku organizatori.

SRD 315 SJEVEROZAPAD ORGANIZIRA ATRAKTIVNU TRAIL UTRKU

Službeno je krenula nova aka-
demska godina na Međimurskom 
veleučilištu u Čakovcu, a diplomski 
studij Menadžmenta turizma i 
sporta ove je godine upisalo 50-ak 
studenata kojima su dobrodošlicu 
u ponedjeljak, 7. listopada, poželjeli 
dekan MEV-a, izv. prof. dr. sc. Igor 
Klopotan, zajedno s prodekanicom 
za nastavu v. pred. Magdalenom 
Zeko i v.d. pročelnikom Odjela za 
društvene studije v. pred. Tiborom 
Rodigerom.

Dekan Klopotan tom je prilikom 
istaknuo kako je ove godine bio 
jako veliki pritisak na diplomski 
studij Menadžmenta turizma i 
sporta, zbog čega je i povećana 
kvota za redovite studente.

– Želim vam uspješno studiranje, 
da usvojite puno znanja i vještina i 
da diplomirate u roku – poželio je 
dekan studentima te se osvrnuo na 
nekoliko noviteta.

Novo
Naime, prije svega četiri tjedna, 

Veleučilište je prijavilo još jedan 
studijski program, Medicinsko 
laboratorijsku dijagnostiku.

– To će biti prvi studijski pro-
gram u Međimurju u području 
biomedicine i zdravstva. Radi se 
o izuzetno velikom iskoraku za 
Veleučilište i za lokalnu zajednicu, 
ulazimo u područje biomedicine i 
zdravstva. Prava veličina ovog isko-
raka će biti vidljiva kada počnemo 

izvoditi studijski program, budući 
da je zanimanje traženo i da smo 
prvi u regiji – poručio je dekan 
te dodao kako je trenutno njegov 
cilj završetak diplomskog studija 
računarstva.

– Ja se sada posvećujem raču-
narstvu, četvrtoj i petoj godini, da 
to u sljedećih godinu dana akre-
ditiramo i počnemo izvoditi, jer 
je i tu pritisak studenata koji žele 
nastaviti studij kod nas – istaknuo 
je dekan Klopotan.

Dodajmo kako je većina studena-
ta koja je upisala diplomski studij 
Menadžmenta turizma i sporta već 
dobro upoznata s Veleučilištem s 
obzirom na to da su isti smjer poha-
đali i na preddiplomskom studiju.

Diplomski studij Menadžmenta turizma i sporta upisalo 50-ak studenata
DOBRODOŠLICU NA MEV IM POŽELIO DEKAN KLOPOTAN

Startnina
 iznosi 12 eura, a 

kao i svake godine 
varaždinski klub 

organizirat će dva 
autobusa.

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com

Ljubav je Božja tvorevina. To je Božji dar 
čovjeku. Prema teoriji evolucije ljubav 
se nikako ne bi mogla razviti sama od 
sebe jer teorija evolucije govori da samo 
najjači preživljavaju. U takvim uvjetima 
ljubav smeta... Hitler je na neki način 
htio provesti teoriju evolucije u praksi 
za ‘naprednu’ arijevski rasu. Rezultat je 
bio rat, ubijanje, holokaust, zlo... Svaki 
osvajački rat gaženje je Božje ljubavi.
Zato, da bi čovjek bio čovjek, potrebna 
nam je ljubav. Apostol Pavao ovako moli 
za Crkvu u Efezu: ‘Molim da Krist po 
vjeri živi u vašim srcima te da budete 

ukorijenjeni i utemeljeni u ljubavi. Mo-
lim da možete shvatiti, zajedno sa svim 
Božjim ljudima: širinu, dužinu, visinu i 
dubinu Kristove ljubavi i da upoznate tu 
ljubav koja nadilazi spoznaju, tj. razum.’ 
Dakle, kako bismo postali Božji ljudi mo-
ramo dopustiti da Božja ljubav djeluje na 
nas same. Ona je toliko snažna i duboka 
da može ući u najdublje i najmračnije 
dijelove naše duše te maknuti i oprostiti 
bilo koji naš grijeh – ako se iskreno po-
kajemo. Dužina Božje ljubavi znači da je 
Krist spreman biti s nama do kraja naših 
života. Nadalje, njegova je ljubav toliko 
velika da je na križu raširio probodene 
ruke kako bi zagrlio, prihvatio i spasio 
čitav svijet. Njegova se ljubav diže u 

najviše visine gdje tebi i meni priprema 
mjesto za vječnost. Da, Bog je iz svoje 
neizmjerne ljubavi do grešnog čovjeka 
dao svoga jedinorođenog sina kako bi ti 
i ja mogli imati život vječni. Da, tu staje 
naš ljudski razum! Teško je shvatiti tu 
veličinu Božje ljubavi. 
Zato budimo ukorijenjeni u Kristovoj 
ljubavi. Dijelimo tu ljubav s našim bli-
žnjima. Samo će tako svijet oko nas biti 
bolji. Gdje ste Vi u svemu tome?
Zato Vam nudimo besplatan primjerak 
Biblije, meki kožni uvez, tiskane u 
suradnji s Rimokatoličkom izdavačkom 
kućom (Kršćanska sadašnjost) na broj 
042-311 202.
Posjetite nas srijedom u 19 sati na 

našem redovitom proučavanju Biblije 
na adresi Ulica braće Krajanski 14, 
kod carine. 

Prop. Mladen Dominić
Pastor Kristove Crkve Varaždin

BOŽJA LJUBAV
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Prije 20 godina u Globoče-
cu je otvorena Kuća sunca, 
središnje mjesto udruge Lud-
breško sunce, institucije koja 
pruža poludnevni, dnevni 
i trajni smještaj osobama s 
različitim vrstama intelek-
tualnih poteškoća i osobama 
s invaliditetom i omogućuje 
je im da pokažu sve svoje 
potencijale, a istovremeno 
razvijaju samopouzdanje i 
postaju ravnopravni članovi 
zajednice.

Ludbreško sunce kao udru-
ga za osobe s invaliditetom 
djeluje od 1996. godine, a 
osnovana je s ciljem da se 
roditelji osnaže, ojačaju i 
udruže i da zajednički skrbe 
o svojoj djeci koje su osobe s 
invaliditetom.

- Kada smo već polako po-
čeli rasti, te 2004. godine ušli 
smo u ovaj prostor koji smo 
nazvali Kuća sunca. već tada 
smo bili u sustavu što znači 
da nas je država financirala. 
Imali smo 20 korisnika na po-
ludnevnom boravku i petere 
na cjelodnevnom boravku – 

prisjetila se Ruža Zlatar koja 
već 22 godine obnaša funkciju 
predsjednice Udruge. Dodaje 
kako mnogi nisu vjerovali 
u ovaj projekt, činilo se kao 
utopija, no nju je vodio cilj.

- Kada čovjek ima postav-
ljen cilj, kada slijedite svoje 
srce, imate svoje snove sve je 
lakše. Preda mnom je cijelo 
vrijeme bila moja Melita i sve 
što sam stvarala bilo je za nju 
– rekla je Ruža Zlatar. Kako je 
istaknula u svemu je bila važ-
na i pomoć, ona ministarstva, 
županije, lokalne samouprave 
i brojnih dragih ljudi.

Važnu obljetnicu djelovanja 
u Udruzi su obilježili prigod-
nim programom, a događanju 
su nazočili Marin Piletić, 
ministar rada, mirovinskoga 
sustava, obitelji i socijalne 
politike, župan Anđelko Stri-
čak, ludbreški gradonačelnik 
Dubravko Bilić, Dragica Rat-
ković, gradonačelnica Varaž-
dinskih Toplica, predstavnici 
Hrvatskog zavoda za socijalni 
rad, predstavnici Hrvatskog 
Crvenog križa, predstavnici 
srodnih udruga, crkve i brojni 
drugi.

- Danas čestitamo jubilej 
Kuće sunca, godine su to pre-

danog rada. No, prvenstveno 
želim reći hvala u svemu što 
čine za svoje korisnike i njiho-
ve obitelji pružajući čitav niz 
socijalnih usluga, a posebno 
hvala udruzi što se prva ja-
vila na provedbu programa 
osobne asistencije – rekao 
je ministar Piletić. Obzirom 
da se obljetnica poklopila sa 
Svjetskim danom mentalnog 
zdravlja naglasio je kako je 
ovo prava prilika za podsjetiti 
se da je društvo jako onoliko 
koliko je jak svaki pojedinac.

Varaždinski župan Anđel-
ko Stričak također je čestitao 
na dugogodišnjem radu.

Ludbreški gradonačelnik 
istaknuo je kako je Kuća 
sunca pravo sunce ludbreškog 
kraja na kojem se ne oku-
pljaju samo djeca već i stariji 
korisnici.

- Ovo mjesto važno je za 
čitavu našu zajednicu jer pru-
ža skrb najranjivijoj skupini. 
Grad od početka stoji iz ove 
udruge, stajat će i u budućno-
sti. Podrška smo u svim nji-
hovim inovativnim idejama 
jer oni su uvijek korak ispred 
svih i primjer su ovakvim 
udrugama diljem Hrvatske – 
rekao je gradonačelnik Bilić.

PROGNOZA VREMENA ZA SLJEDEĆE DANE - RANA JESEN
Utorak nam donosi suho i djelomično sun-

čano vrijeme, a popodnevna temperatura 
uglavnom između 17 i 20 Celzijevih stup-

njeva. Slično vrijeme bi se trebalo nastaviti 
i u srijedu. Ujutro svježe uz temperaturu 
malo ispod 8°C, a tijekom dana će uz kraća 
sunčana razdoblja temperatura narasti na 
ugodnih 16 ili 17 Celzijevih stupnjeva. U 
četvrtak će nebom dominirati oblaci, a 
moguće je i malo slabe kiše. Temperatura 
zraka neće se bitnije mijenjati u odnosu 
na protekle dane tako da ostaje ugodno 
vrijeme. U petak bi dan trebao proći uglav-

nom oblačno, povremeno je moguća i kiša. 
Jutarnja temperatura bez veće promjene, 
a dnevna bi mogla biti dva-tri stupnja niža. 
Za vikend nema nekog velikog pogoršanja 
ni velikog zahladnjenja, ali će biti dosta 
oblaka, u jutarnjim satima i magle. Ipak 
su sredinom dana i poslijepodne moguća 
i kraća sunčana razdoblja. Temperatura 
zraka neće se puno mijenjati.
Podsjećamo da je dobro redovito pratiti 
prognozu na Twitteru i našoj Facebook 
stranici „Kad će Kiša“. (Prognozu napisao: 
Kristijan Božarov 14.10.2024.)
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VAŽNA OBLJETNICA LUDBREŠKOG SUNCA

Osobama s invaliditetom daju priliku 
da pokažu svoje potencijale

ROĐENI:

VJENČANI:

Varaždinska županija
Djevojčice:Lena Šincek, Aurora Staroveški, Talita Jukić, Franka Vidaček, Ella Štefanec, Iva Štefek, Marcela Šimunec i Elena 
Plivelić.
Dječaci: Toma Kolar, Fran Križanec, Mark Dukarić, Leo Notersberg, Jakov Tepeš, David Četrtek, Leo Mateša, Šimun Detić, 
Denny Novoselec, Vito Balažinec, Roko Cvetković, Dorian Pintarić i Luka Bolčević. Djevmicar.
Međimurska županija
Djevojčice: Elda Ignac, Rumi Ružić, Isabell Novak, Klaudija Oršuš, Ella Rodinger, Tia Ivanuša, Ena Cvetković, Sara Bogdan 
i Lota Trupković.
Dječaci: Dino Ignac, Grga Križaić, Adil Ignac, Teo Kalanjoš, Mato Zamuda i Jan Baumgartner.

Međimurska županija: Sindi Mikuljan i Velimir Mlinarić, Ivona Taradi i Vanja Žganec, Anja Slovenc i Miroslav Žganec, Karla 
Kovačić i Alen Vinko, Darija Kanižaj i Dragec Podvezanec, Lara Zrna i Denis Tuksor, Ana Turk i Emanuel Mesarić.

UMRLI: 
Varaždinska županija: Franjo Lukač (69), Marija Vinković (65), Marijan Štrlek (69), Ivan Težak (88), Ivan posavec (77), Marina 
Mažar (73), Davorin Martinez (80), Vid Njegovec (90), Miljenko kanižaj (63) i Dragica Šuplika (91).
Međimurska županija: Nikola Petković, Franciska Goričanec r. Jalšovec, Rozina Božanić r. Horvat, Magdalena Golec, Zorka 
Pucko r. Novak, August Krsnik, Marija Horvat r. Obadić, Vladimir Novak, Sidonija Vibovec r. Hrustek, Antun Polak, Anđelko 
Slaviček, Ivan Vincetić, Slavko Bubek, Zoran Lešnjak, Paulina Koraj r. Lovrec, Ana Oreški r. Verteš, Ljuba Fundak r. Maltar, 
Marijan Matulin, Vladimir Novak, Đuro Jarni i Ivan Kosalec.

PIŠE: AMALIJA ŠAŠEK

asasek@regionalni.com
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(Luka Borščak i Leon Čurila) 
zauzeo je visoko 5. mjesto, 
dok su članovi Aky i Maky 
(Andy Barulek i Marko Mi-
halić) završili na 9. mjestu, 
pokazujući visoku razinu spret-
nosti i predanosti natjecanju. 
Osim natjecanja, članovi ovih 
timova aktivno su sudjelovali 
i u organizaciji, doprinose-
ći sudačkom timu zajedno s 
kolegama iz DVD-a Zlatar 
Bistrica i DVD-a Lužan Biš-
kupečki, čime su osigurali 
profesionalnu i poštenu pro-
cjenu natjecateljskih vježbi. 
– Natjecanje je obilježilo i 

veliko okupljanje vatrogasne 
zajednice, a podršku natjecate-
ljima pružili su brojni navijači 
i sponzori. Atmosfera je bila 
ispunjena sportskim duhom, 

a vatrogasna zajednica još 
jednom je pokazala svoje je-
dinstvo i spremnost na pomoć. 
Čestitke idu svim timovima na 
uspješnim rezultatima i sjajnim 
vježbama, s posebnim nagla-
skom na prijateljske timove iz 
Varaždinske županije — JVP 
Grada Varaždina, DVD Lužan 
Biškupečki i DVD Vrtlinovec, 
koji su također dali svoj dopri-
nos ovom događaju. Vatrogasci 
su ponovno pokazali da, osim 
što spašavaju živote, uspješno 
grade mostove prijateljstva i 
sportskog duha diljem regije – 
ističu iz DVD-a Varaždin Breg.

VIŠE OD 150 GLJIVARA OKUPILO SE U IVANCU
Gljivarsko društvo Ivanec u su-

botu je, 12. listopada, bilo sjajan 

domaćin svojim gostima iz 15-ak 
gljivarskih društava Hrvatske, 
Slovenije i Srbije, koji su se okupi-

li na 9. međunarodnoj gljivarijadi.
Nakon okupljanja kod Ribičkog 
doma, sudionici su u pratnji svo-

jih domaćina krenuli u potragu 
za gljivama u šume širom kraja, 
od Željeznice i Prigorca do Tra-

košćana. Budući da su šume već 

“prokrstarene” uzduž i poprijeko 
a vrganji pobrani, u košaricama 
ih se i nije našlo previše, no zato 
su ih sudionici napunili drugim 
gljivama (trubače, sunčanice) te 
kestenjem.

Nakon povratka dočekala ih je 
topla okrepa – 50 litara gljivar-
skog kotlića i 80 litara graha, 
koji su, nakon pješačenja, itekako 
prijali na terasi Ribičkog doma, 
objavio je Grad Ivanec.

Pozdravne riječi svim je gostima 
uputio predsjednik GD-a Ivanec 

Zvonko Turčin. Obratio im se i 
predsjednik Hrvatskog gljivar-
sko-mikološkog saveza Branko 
Bartolić.
Dobro druženje gljivara na-

stavljeno je uz domaću glazbu 
i ples. Najljepšom gljivarskom 
košaricom proglašena je koša-

rica Marine Relić iz Sremske 
Mitrovice. Najteži vrganj (33 

dag) pronašao je Damir Malizan 
iz Karlovca, a za najljepšu glji-
vu proglašena je Prava tigrica 
(Amanita excelsa(Fr.) Bertill.) 
koju je pronašao Stevica Dabić 
iz S. Mitrovice.
Njima su pripale simbolične 
nagrade – drvene skulpture 
vrganja koje je izradio ivanečki 
umjetnik Dario Horbec te promo 
vrećice koje je osigurala Turistič-

ka zajednica Grada Ivanca.

U P4 - CENTRU ZA MLADE I NEZAVISNU KULTURU

Održan je KVART na brzaka
U P4 - centru za mlade i nezavisnu kulturu 
u subotu, 12. listopada, održan je KVART 
na brzaka, glazbeno događanje koje je 
u svojem drugom izdanju ugostilo jake 
zagrebačke snage s trap i hip-hop scene 
- 30zonu. Zagrebački dvojac stvorio je 
eklektičnu atmosferu u rasprodanom P4 
podrumu na svojoj prvoj svirci u Varaždinu. 
Nastup 30zone pojačao je Banfica, varaž-

dinski drill reper pod maskom s velikom 

reputacijom na regionalnoj sceni. Prije 
headlinera nastupili su mladi varaždinski 
predstavnici trap i rap scene: Arbod, nac., 
Neno, Vano i Giogio. Nakon koncerata, 
uslijedile su rođendanske Time to Move 
karaoke, a najbolji karaoke nagrađeni su i 
poklon paketićima. Time to Move je kampa-

nje Eurodesk informacijske mreže u sklopu 

koje se mlade informira o mogućnostima 
mobilnosti u Europi. U P4 - centru za mlade 
i nezavisnu kulturu najavljuju iduće glaz-

beno izdanje KVART-a na brzaka s jakim 
glazbenim imenima već u prosincu.

Među natjecateljima, posebno su se istaknuli hrvatski timovi, koji su svojim vještinama i 
upornošću osvojili nekoliko prestižnih nagrada.

Izvrsni rezultati članova 
DVD-a Varaždin Breg

U organizaciji Profesionalne 
vatrogasne postrojbe (PVP) Ča-
pljina u subotu, 5. listopada odr-
žano je prvo Fire Combat natje-
canje u Bosni i Hercegovini, 
na kojem je sudjelovalo čak 35 
timova iz Bosne i Hercegovine, 
Hrvatske, Slovenije i Crne Gore. 
Među natjecateljima, posebno 
su se istaknuli hrvatski timo-
vi, koji su svojim vještinama 
i upornošću osvojili nekoliko 
prestižnih nagrada.

Team Iskra, kombinacija 
članova DVD-a Lužan Bišku-
pečki i DVD-a Varaždin Breg 
(Elena Šestak i Silvija Težački), 
osvojio je 1. mjesto u kategoriji 
E (žene). Njihova nevjerojatna 
izdržljivost i spretnost poka-
zali su koliko je ženska snaga 
moćna u vatrogasnoj zajednici. 
Jednako impresivni bili su i 
članovi Team “Super S” (Siniša 
Horvat i Silvio Trtinjak), koji su 
osvojili prvo mjesto u kategoriji 
B. Ovaj tim ne samo da je zau-
zeo vrh u svojoj kategoriji, već je 
i izveo najbolju vježbu natjeca-
nja, potvrđujući svoju domina-
ciju i spremnost na izazove koje 
donosi vatrogasna profesija. 
U kategoriji A, Team “Šogori” 

FIRE COMBAT NATJECANJE U BOSNI I HERCEGOVINI

KARIKATURA crta: Željko Pilipović

Na natjecanju su 
sudjelovali i ekipe 
Javne vatrogasne 
postrojbe Grada 
Varaždina, DVD-a 
Lužan Biškupečki i 
DVD-a Vrtlinovec

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com
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